
ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO N° 2016000002, CELEBRADA EL DÍA
23 DE FEBRERO DE 2016

Asistentes:

Sr. Alcalde-Presidente:

D. Rafael GARCÍA GARCÍA

Sres./Sras. Concejales/as:

Dña. Olga CAMPS CONTRERAS

D. José RUIZ CERVERA

Dña. Estefanía BALLESTEROS MARTÍNEZ

D. Manuel PÉREZ MENERO

Dña. Maria Carmen HORTELANO GÓMEZ

D. Manuel LOZANO RELAÑO
Dña. Laura ESPINOSA PÉREZ

Dña. Sonia CASAUS LARA

D. Antonio José MIR BALLESTER

Dña. María José BARTUAL MARTÍNEZ
D. Vicente VALERO HERNÁNDEZ

Dña. Lluna ARIAS CORTINA
D. Roe Lluís SENENT SÁNCHEZ
Dña. Maria VIU RODRÍGUEZ

Dña. Tatiana SANCHIS ROMEU

D. David SÁNCHEZ PÉREZ

D. José Alberto LÓPEZ CAMARILLAS
Dña. Alicia MORENO MARTÍNEZ

D. Adrián JUSTE AGULLÓ

Sr. Secretario:

D. José Rafael ARREBOLA SANZ.

Sra. Interventora:

Da. M. Dolores MIRALLES RICOS

No asisten:

Concejal Emili Altur MENA, excusa su asistencia.

Comienzo: 20:04 horas

Finalización: 23:02 horas

Lugar: Salón de sesiones

DESARROLLO DE LA SESIÓN
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En la ciudad de Burjassot en la fecha y a la hora indicada, se reúnen en la Sala de reuniones de este

Ayuntamiento los/as Concejales/as antes mencionados, bajo la presidencia del Alcalde-Presidente del

Ayuntamiento, para celebrar la sesión ORDINARIA del Pleno, en primera convocatoria. Actúa como

Secretario el que lo es de la Corporación.

Comprobada la asistencia de miembros suficientes para constituirse válidamente el Pleno, el Alcalde declara

abierta la sesión y entra seguidamente a tratar los asuntos que componen el orden del día.

ASUNTOS TRATADOS

" Antes de comenzar la sesión, el Alcalde solicita un minuto de silencio en memoria de Remedios Blázquez

que ha fallecido recientemente y que fue jueza de paz suplente y firme defensora del asociacionismo y

comprometida con el movimiento social para hacer mejor a Burjassot.

SECRETARIA

1. SECRETARIA- LECTURA Y APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL BORRADOR DEL ACTA DE LA
SESIÓN ANTERIOR N°4 DE FECHA 8 DE FEBRERO DE 2016. Expediente: 000001/2016-00

Dada cuenta de los borradores de las actas de las sesiones número 18 y 19 celebradas el 24 de noviembre y

15 de diciembre de 2015 respectivamente, que se han repartidas junto con la convocatoria a la sesión por

unanimidad se aprueban las mismas, tal y como ha sido redactadas por el Secretario.

2. SECRETARIA- CORRESPONDENCIA Y PUBLICACIONES LEGALES. Expediente: 000002/2016-00

No hay correspondencia ni publicaciones legales para dar cuenta en esta sesión.

3. SECRETARIA- CONTROL Y FISCALIZACIÓN POR EL PLENO DE LOS DECRETOS DE ALCALDÍA-
PRESIDENCIA Y DE LOS DELEGADOS DE ÁREA Y DE LOS ACUERDOS DE LA JUNTA DE GOBIERNO
LOCAL. Expediente: 000003/2016-00

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" De acuerdo con lo dispuesto en el articulo. 42 del ROFRJ de las Entidades Locales, aprobado por R.D.

2568/1986, de 28 de noviembre, se da cuenta de las resoluciones dictadas por la Alcaldía y por los

Concejales Delegados de Áreas en materia de su competencia desde el número 128 del 18/01/2016 al 471
de fecha 15/02/2016 ambos inclusive y los acuerdos de la Junta de Gobierno Local n° 1 y 2 de 18 y 25 de

enero de 2016, 3, y 4 de 1 y 8 de febrero de 2016 respectivamente, a los efectos de control y fiscalización

de los órganos de gobierno municipal por el Pleno, competencia atribuida por el art. 22.a) y 46.2.e) de la Ley

7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local y artículo 104 del ROF."

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que han encontrado un error en el decreto 414 y solicita

que sea revisado.

Quedando los miembros del Pleno enterados"

BIENESTAR SOCIAL

4. BIENESTAR SOCIAL- ADHESIÓN AL ACUERDO ADOPTADO POR EL CONSEJO ESCOLAR
MUNICIPAL SOBRE LA ATENCIÓN JUSTA AL ALUMNADO EN CONDICIONES DE DIVERSIDAD
FUNCIONAL EN LOS CENTROS DE EDUCACIÓN INFANTIL Y PRIMARIA DE ESTE MUNICIPIO..
Expediente: 000010/2016-02
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Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Visto el escrito del Consejo Escolar Municipal en el que se comunicaba el acuerdo adoptado en sesión

celebrada en fecha 9 de febrero de 2016, sobre la adhesión a la petición de la Coordinadora de Ampas en

relación con la atención justa al alumnado en condiciones de diversidad funcional en los centros de educación

infantil y primaria de este municipio.

Y vista la propuesta de la Concejala de Educación de fecha 10 de febrero de 2016.

Por todo lo que antecede se propone al Pleno la siguiente propuesta de ACUERDO:

Adherirse a la petición formulada por la Coordinadora de Ampas, cuyo texto literalmente se transcribe

a continuación:

"Des de la Coordinadora d'AMPES de Burjassot tenim la preocupado perqué existeix alumnat ais

nostres CEIP amb problemes de diversitat funcional que no están rebent tota l'atenció que s'hauria de

prestar. La llei que regula aquesta atenció és del 2001, pero els diversos estudis fets constaten que

aquesta atenció és de totes insuficient. De fet, som conscients que Consellería té la intenció de

millorar-la pero no és una príorítat en aquests moments.

Ens consten tots els esforgos que s'han fet des deis pares i mares afectades, les diferents AMPA,

direccions deis centres, regidoría d'Educació i inspecció per tractar de millorar aquesta situado.

Tanmateix, des de Consellería d'Educació, Cultura, Universitats i Esports, no s'ha donat encara una

solució satisfactoria.

En concret, tenim alumnat ais CEIP de Burjassot amb síndrome de Down que, tot i estar dins deis

parámetres de la legislado actual, han patit un estancament en els seus aprenentatges i

desenvolupament d'autonomia en no teñir tota l'atenció que realment requeríríen i que per diverses

circumstáncies sí l'havien gaudit temporalment.

S'está tractant d'accelerar la seua solució davant de Consellería.

Des de la Coordinadora d'AMPES de Burjassot s'ha vist la necessitat d'estendre aquesta reivindicado

a l'Ajuntament perqué la recolze davant de Consellería. Així, la Coordinadora ha proposat presentar-la

com a punt de l'ordre del dia perqué la recolze el Consell Escolar Municipal.

ACORDS

Primer.- Traslladar a la Consellería d'Educació, Cultura i Esports, al Secretan Autonómic i al

Conseller aquesta reclamado per tal de donar una solució ais casos concrets que tenim ara mateix

de manera immediata.

Segon.- Instar a Consellería a accelerar els trámits per establir un nou decret que faga millorar les

necessitats de l'alumnat amb diversitat funcional.

Tercer.- Actuar com a interíocutor davant de Consellería per accelerar la consecució d'aquestes

demandes.

Quart.- Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicado i del resultat de la

demanda."

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo PSOE, Doña Laura Espinosa expone brevemente la propuesta de adhesión al acuerdo del

Consejo Escolar Municipal.
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Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Bienestar Social

de 18 de febrero de 2016.

5. BIENESTAR SOCIAL- ADHESIÓN AL ACUERDO ADOPTADO POR EL CONSEJO ESCOLAR
MUNICIPAL SOBRE LA RECUPERACIÓN DEL TRANSPORTE ESCOLAR EN LOS INSTITUTOS DE
EDUCACIÓN SECUNDARIA DE BURJASSOT.. Expediente: 000011/2016-02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:

" Visto el escrito del Consejo Escolar Municipal en el que se comunicaba el acuerdo adoptado en sesión

celebrada en fecha 9 de febrero de 2016, sobre la adhesión a la petición de la Coordinadora de Ampas en

relación con la recuperación del transporte escolar en los institutos de educación secundaria de Burjassot.

Y vista la propuesta de la Concejala de Educación de fecha 10 de febrero de 2016.

Por todo lo que antecede se propone que el Pleno adopte el siguiente ACUERDO:

Adherirse a la petición formulada por la Coordinadora de Ampas, cuyo texto literalmente se transcribe

a continuación:

"La comunitat educativa de Burjassot no s'oblida que, fins al curs 2012-2013, es disposava en aquest

municipi d'un transport escolar amb dues rutes d'autobús i que arreplegava ais alumnes de I'ESO que

cursaven estudis en efe ÍES Federica Montseny i Vicent Andrés Estellés. Aquest transport era utilitzat

per gran nombre d'alumnes, recordem que l'any que es va suprimir, 112 alumnes havien sollicitat l'ús

de ¡'autobús per a anar a l'Estellés ais quals caloría afegir els possibles usuarís del Federica.

Hem de recordarles raons per les quals en el seu moment es va posar el transport escotar

1. La distancia que han de recorrer els alumnes que venen de la zona del CEIP Pouet, collegi

adscrit a I'IES Vicent Andrés Estellés, si bé no arriba ais 3 Km li falta poc.

2. Aquest municipi és travessat per la via del metro, per la del tramvia i per un carrer amb molta

densitat de tráfíc com és la carretera que va a Bétera, per la qual cosa suposa un perill cert si son

xiquets ixiquetes de 12 anys els que l'han de travessar.

3. Els esmentats ¡nstituts están en un Barrí d'Acció Preferent (613 habitatges) amb cert nombre

de families en situado d'exclusió social, la qual cosa fa molts pares i mares que, volent que els seus

filis estudien en aqueixos centres, renuncien a agó, peí temor que els suposa que els seus filis amb

12 anys transiten per aqueixa zona, tenint a mes en compte que entren a les 8 del matí peí que gran

parí del curs ho farien sent ádhuc de nit.

4. El recorregut que els alumnes han de fer d'un extrem del poblé a l'altre que és on están els

instituts, amb el pes de les actuáis motxilles a ¡'esquena, ja que han de portar ¡libres i llibretes per a

tota la jornada, no és el mes indicat per a créixer sense problemes d'esquena.

Sens dubte, aqüestes van ser raons de pes perqué en el seu moment es posara el transport escolar.

La seua supressió posa també en risc la supervivencia deis 2 instituts esmentats per falta d'alumnes

ja que hi ha instituts concertáis mes propers. La defensa de l'ensenyament públic passa també per

facilitar el seu accés.

Des de I'AMPA de I'IES Vicent Andrés Estellés, s'ha comengat una campanya reivindicativa per

retornar aquest transport. A aquesta campanya s'ha sumat la Coordinadora d'AMPES de Burjassot

que representa ais quatre CEIP i els tres ÍES públics de Burjassot. Des de la Coordinadora s'ha vist la

necessitat d'estendre aquesta reivindicado a l'Ajuntament perqué la recolze davant de Conselleria.
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Aixi, la Coordinadora ha proposat presentar-la com a punt de l'ordre del día perqué la recolze el

Consell Escolar Municipal.

ACORDS

Primer.- Traslladar a la Conselleria d'Educació, Cultura i Esports, al Secretan Autonómic i al

Conseller aquesta reclamado per tal que el mes aviat possible (i sempre abans de comengar el curs

vinent) Burjassot puga disposar de transpon escolar tal com en el seu moment tenia.

Segon.- Actuar com a interlocutor davant de Conselleria per accelerar la consecució d'aquesta

demanda.

Tercer.- Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicado i del resultat de la

demanda."

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo PSOE, Doña Laura Espinosa expone brevemente la propuesta de adhesión al acuerdo del

Consejo Escolar Municipal.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Bienestar Social

de 18 de febrero de 2016.

6. BIENESTAR SOCIAL- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS SOBRE
MEDIDAS DE BIENESTAR SOCIAL E IGUALDAD A FAVOR DE LAS PERSONAS CELIACAS Y SU

ENTORNO. Expediente: 000013/2016-02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Da Tatiana Sanchis Romeu, portavoz del grupo municipal Ciudadanos-C's Burjassot (grupo.ciudadanos-

cs@avto-buriassot.es) en el Ayuntamiento de Burjassot, al amparo de lo que dispone el Reglamento de

Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, presenta al Pleno del

Ayuntamiento de Burjassot la presente MOCIÓN para su debate y aprobación, si procede, de acuerdo con la
siguiente

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La denominada celiaquia o enfermedad celíaca afecta a un mayor número de personas a nivel mundial cada

día. Se trata de una enfermedad que produce inflamación en el intestino delgado y daño a su revestimiento, lo

que impide la absorción de componentes importantes de los alimentos. El daño a la mucosa del intestino

proviene de una reacción a la ingestión de gluten, que se encuentra en el trigo, la cebada, el centeno, y

posiblemente la avena, y en alimentos elaborados con estos ingredientes. Se trata de una enfermedad, como

afirma la asociación española de enfermedad celíaca, cuya posibilidad de su aparición se da tanto en niños

como en adultos.

La dificultad en cuanto a la absorción de macro y micronutrientes de los alimentos que incorporan gluten -

como pueden ser el pan o las galletas- por parte de las personas que padecen esta enfermedad, hace que se

haya afirmado y publicado que "el único tratamiento actualmente disponible consiste en la dieta sin gluten que

debe ser mantenida de forma estricta", lo cual no es fácil, especialmente cuando en países como el nuestro,

el trigo es el cereal más consumido y utilizado.

Entre los problemas añadidos a la propia enfermedad se encuentra el desconocimiento de la gran variedad

de signos y síntomas clínicos que presenta o el elevado porcentaje de personas aún sin diagnosticar. Es por
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ello que, día a día, aumenta la demanda de información sobre esta enfermedad y se hace necesario tomar

medidas de bienestar social e igualdad a favor de las personas con celiquía y su entorno.

Además, todo lo anterior implica que, las relaciones sociales y actividades que pueden suceder en el día a día

entre pacientes, familiares y amigos adquieren una especial complejidad y terminan afectando también a la

parte más cognitiva, emocional y de autoestima de la persona que es celíaca. Ejemplo de ello es

sencillamente no poder tomar un "desayuno en una cafetería".

Estas complejidades son puestas de manifiesto por las personas que padecen la enfermedad celíaca,

familiares, amigos...así como por diversas asociaciones y colectivos con los que ¡nteractúan. Por tanto, es un

deber de este Ayuntamiento contemplarlas y contribuir a mejorar el bienestar de sus conciudadanos en

materia de igualdad y solidaridad, porque ese es el objetivo de la presente moción.

Debemos, pues, iniciar un camino en el cual promover y llamar a la sensibilización social sobre la

enfermedad, así como impulsar propuestas viables que tiendan a facilitar dichas relaciones sociales y

actividades que pueden suceder en el día a día.

Sin duda, es por esta razón por la que otras instituciones ya se encuentran trabajando en ello. Por ejemplo, el

Ayuntamiento de Fuengirola se ha comprometido a impulsar una red de establecimientos que ofrezcan menús

sin gluten o, sin irnos tan lejos, los grupos parlamentarios de Les Corts Valencianes han consensuado un plan

autonómico de investigación, atención, concienciación y concesión de ayudas a personas con enfermedad

celíaca en la Comunidad Valencianaa.

Finalmente, cabe reseñar que las personas que han de soportar estos gastos extraordinarios no reciben

ningún tipo de bonificación ni subvención estatal, solución que sí se contempla en la mayor parte de los

países de la Unión Europea, entre ellos Italia, Francia o Reino Unido.

Por todo lo expuesto, el grupo municipal de Ciudadanos - C's Burjassot solicita al Pleno la adopción de los

siguientes acuerdos.

ACUERDOS

Primero.- Declarar el apoyo solidario del Ayuntamiento de Burjassot a los enfermos celíacos, familiares,

asociaciones y resto de agentes con los que interactúan. Defender y contribuir al bienestar de los

enfermos celíacos, por ser una cuestión de justicia social.

Segundo.- Favorecer, por razones de igualdad, el desarrollo de actividades que impulsen las relaciones

sociales y la inclusión de los enfermos celíacos en la sociedad de Burjassot, así como de sus familiares.

Incluso, impulsadas por el propio Ayuntamiento, también los días 27 de mayo de cada año con motivo del

Día Nacional del Celíaco.

Tercero.- Informar en la web del Ayuntamiento de los establecimientos que han incorporado en sus

cartas de servicios alimentos sin gluten para celíacos, así como en futuras guías que se elaboren de la

ciudad.

Cuarto.- Elaborar un distintivo que permita identificar fácilmente desde el exterior a los establecimientos

que incorporan una carta de alimentos para celíacos.

Quinto.- Difundir mediante una campaña informativa en los medios y redes sociales de los acuerdos

anteriormente mencionados para que llegue a los enfermos celíacos del municipio, así como a sus

familiares o asociaciones.

Sexto.- Iniciar contactos (de no existir) con la Asociación de Celíacos de la Comunidad Valenciana

(ACECOVA) por parte del Ayuntamiento de Burjassot para trabajar y programar actividades, charlas,
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talleres y conferencias en escuelas o institutos para que se conozca de primera mano el mundo de la

enfermedad celíaca."

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis explica brevemente el contenido de su moción.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que su grupo va a votar a favor de esta moción porque les

gusta el espíritu y la intención de la misma, especialmente la parte que habla de concienciar a la población

sobre este tema y la de ayudar a dar visibilidad a los pequeños comerciantes porque tienen más difícil ofrecer

productos sin gluten. Que hay que recordar que una directiva europea recoge gran parte de los acuerdos de

la moción y, sobre todo, lo que hace falta es aplicarla al igual que pasa también con otras cuestiones

alimentarías, otras alergias etc. Que las competencias municipales en esta materia son muy escasas, por

tanto es importante exigir la aplicación de la directiva europea en el municipio y que se haga un seguimiento

de la misma, además recordar que hay un Consejo Municipal de Comercio donde pueden hacerse estas

propuestas y consensuarlas.

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López manifiesta que desde su grupo comparten la sensibilidad que

desprende esta moción y quieren que la información y actividades de promoción sobre los comercios que

venden productos sin gluten vayan en la misma línea que sigue este Ayuntamiento, que es la de promover al

pequeño comercio.

Por el grupo PSOE, Doña María Carmen Hortelano manifiesta que su grupo reitera que este problema

tiene un origen definido producido por una intolerancia permanente al gluten y puede presentarse a cualquier

edad y con manifestaciones muy variadas, por lo tanto la importancia del diagnostico precoz es fundamental

ya que una alimentación exenta de gluten consigue la normalización del estado de salud. Que los alimentos

sin gluten tienen habitualmente un elevadísimo coste, por ejemplo, un kilo de pan cuesta 2,11 euros pero sin

gluten cuesta 9,48 euros y basándose en una tabla de precios la compra de una persona celiaca se encarece

en un 288% más que una persona no celiaca. En marzo de 2015 el Partido Socialista registró en el Congreso

una proposición no de ley, según la cual la formula para poder eliminar la diferencia de esos precios consistía

en bajar el IVA e instaban al gobierno a que fuesen las autoridades sanitarias las que elaboraran ese listado

de alimentos libres de gluten, por eso su grupo votará a favor de esta moción.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que si no ha habido ningún cambio en la moción, su grupo

continuará estando a favor de la misma.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Bienestar Social

de 18 de febrero de 2016.

7. BIENESTAR SOCIAL- MOCIÓN CONJUNTA QUE PRESENTAN LOS GRUPOS MUNICIPALES
SOBRE EL AUMENTO DE LAS MEDIDAS DE PREVENCIÓN Y ACTUACIÓN PRECOZ CONTRA EL ACOSO
ESCOLAR, ASÍ COMO PARA LA CREACIÓN DE UNA COMISIÓN MUNICIPAL A TAL EFECTO. Expediente:
000014/2016-02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Da. Tatiana Sanchis Romeu, portavoz del grupo municipal Ciudadanos-C's Burjassot; D. Manuel Lozano

Relaño, portavoz del grupo municipal PSPV-PSOE; Da Sonia Casaus Lara, portavoz del grupo municipal PP;

D. Emili Altur i Mena, portavoz del grupo municipal Compromís; D. José A. López Camarillas, portavoz del
grupo municipal Esquerra Unida; y D. Adrián Juste Agulló, portavoz del grupo municipal Totes amb Burjassot;

al amparo de lo que dispone el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las

Entidades Locales, presentan al Pleno del Ayuntamiento de Burjassot la presente MOCIÓN para su debate y
aprobación, si procede, de acuerdo con la siguiente
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EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Según un estudio publicado recientemente por la Universidad Miguel Hernández de Elche, la mitad de los

niños y jóvenes de entre 12 y 18 años reconoce haber recibido amenazas, coacciones, insultos y otro tipo de

vejaciones, como la publicación de fotografías o vídeos sin consentimiento a través de las redes sociales.

Además, el 18% de ellos han sido víctimas de control por parte de sus parejas o exparejas a través de

internet.

En general, según datos del citado estudio, 40.000 personas han sido víctimas de ciberacoso en nuestro país,

2.000 de ellas menores de edad. Asimismo, el 40% de los menores de entre 9 y 13 años en España cuenta

con perfiles en redes sociales, siendo a los 9 años cuando se suelen iniciar en el uso de Internet.

En la Comunitat Valenciana, en un año se han duplicado los casos de violencia género en los que la víctima

es un menor. Concretamente, desde el 1 de enero hasta el 7 de septiembre del 2015, se han registrado 118

casos en los que la víctima es un menor. Por el contrario, el año pasado se registraron 65 casos. Por

provincias, Valencia es donde se registran más casos (62 en 2015, 31 en 2014), seguida de Alicante (47 en

2015, 24 en 2014) y, en último lugar, Castellón, que mantiene la cifra del año precedente (9 en 2015, 9 en

2014).

El acoso escolar por Internet o ciberacoso también ha aumentado durante el pasado curso en los centros

escolares de la Comunidad Valenciana, concretamente ha registrado un repunte del 2 por ciento. Los datos

generales reflejan que el 60 por ciento de las incidencias notificadas a la Conselleria de Educación son por

agresiones físicas y verbales.

Sucesos como los suicidios de Alan en Barcelona, acosado durante años en un claro caso de transfobia, o de

Diego, en Leganés, en otro posible caso continuado de acoso escolar, son actos verdaderamente

sobrecogedores y que no se pueden volver a repetir.

Es por ello que desde las administraciones públicas y las instituciones educativas se debe incidir de manera

sistemática en la prevención, la concienciación y sensibilización, así como en la detección precoz de los

casos de violencia y acoso escolar, en todas sus posibles modalidades.

Recientemente, Les Corts Valencianes aprobaron una iniciativa respaldada por todos los grupos

parlamentarios que, entre otras medidas, pedía:

1. Ampliar las acciones de prevención del acoso en todas las etapas de la educación obligatoria

2. Talleres de formación sobre consecuencias de las malas prácticas en el uso de móviles y redes

sociales, así como sobre ciberbullyng

3. Talleres dirigidos a los familiares sobre la prevención, concienciación y detección del acoso escolar

4. Optimizar los protocolos autonómicos para situaciones de acoso, exclusión, discriminación y otros

tipos de violencia como violencia de género o acoso LGTBfóbico.

5. Formación del personal docente y no docente de los centros educativos

6. Y sobre todo la creación de una comisión especial de estudio sobre la prevención y actuación precoz

en los casos de acoso en el ámbito educativo de la Comunitat.

Así pues, lo que se pretende con esta moción es acelerar los trámites y la implementación de estas medidas,

aumentar los recursos y las actuaciones destinadas tanto al estudio como a la prevención del acoso escolar

en los centros educativos de Burjassot. Además, se antoja necesaria la creación de una comisión municipal

para que lleve a cabo los estudios e informes oportunos y que pueda remitir los resultados que se generen a

la comisión especial que se creará a tal efecto en Les Corts.

Esta comisión municipal podría estar integrada dentro del Consejo Escolar Municipal, puesto que es el órgano

donde se encuentra la total representación de la comunidad educativa de Burjassot, con la presencia de los

centros escolares, sus AMPAS y los representantes de los alumnos, así como la federación de asociaciones

de vecinos y todos los partidos políticos con representación en el Ayuntamiento.
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Por todo lo expuesto, solicita al Pleno la adopción de los siguientes acuerdos.

ACUERDOS

Primero.- El Ayuntamiento de Burjassot promoverá y ampliará, en toda la enseñanza obligatoria, las acciones

de prevención contra el acoso y la violencia en el ámbito escolar, la mediación escolar, las tutorías entre

iguales, las cibertutorías, el modelo dialógico de convivencia, los observadores de la convivencia, las

comisiones mixtas con la participación de familias y el voluntariado de la comunidad. Así, por ejemplo:

• Implementar talleres de formación al alumnado sobre las consecuencias que tienen las

prácticas perjudiciales en el uso de dispositivos móviles y redes sociales.

• Llevar a cabo talleres de formación al alumnado sobre ciberbullying.

• Implementar talleres dirigidos a las familias del alumnado sobre la prevención,

concienciación y detección de acoso escolar.

• Formación a dichas familias sobre las consecuencias que tienen las prácticas

perjudiciales en el uso de dispositivos móviles y redes sociales en menores, así como

sobre ciberbullying.

Segundo.- El Ayuntamiento de Burjassot incidirá en la formación del personal docente y no docente de los

centros escolares, en prevención, detección temprana e intervención en caso de acoso o violencia, tanto a través

de las actividades del CEFIRE, como de los seminarios de orientación educativa, en líneas de trabajo tales como

la transición entre etapas, los planes de convivencia, las actuaciones para la prevención y actuación precoz en

casos de acoso, la educación emocional, el desarrollo de la competencia social, la tutoría entre iguales, la

mediación escolar, el uso de las tecnologías de la información, la socialización preventiva de la violencia de

género, las actuaciones educativas de éxito, el modelo dialógico de prevención o la resolución de conflictos, entre

otros.

Tercero.- Crear, en el seno del Consejo Escolar Municipal de Burjassot, una comisión municipal de estudio,

prevención y actuación precoz en los casos de violencia y acoso escolar. Que dicha comisión recabe la

información, elabore y emita los informes oportunos, así como que analice las situaciones y evalúe las carencias

que haya habido en los casos pasados para potenciar las acciones que sean necesarias. Así pues, esta comisión

sería la encargada de realizar, entre todos los agentes educativos del municipio, las siguientes acciones:

o Elaborar un diagnóstico participativo sobre la realidad de la convivencia escolar para la prevención

de la violencia escolar:

• Dar a conocer la normativa establecida, como primer paso para conocer dicha problemática.

• Conocer las acciones que se están realizando en los centros escolares del municipio (centros

escolares e ÍES) y cuáles están funcionado y las que no están siendo útiles.

• Recoger información real de la incidencia de casos de acoso escolar, en todas sus variantes,

y de violencia o maltrato infantil, así como de problemas graves de conducta en los centros

escolares de Burjassot.

• Realizar un estudio e informe de alumnos que han sufrido o sufren acoso escolar, necesidades y

carencias que hayan tenido durante el acoso, tanto alumnado, profesorado así como familia, con

fines de la detección de las causas para, posteriormente, elaborar planes de prevención.

• Promover una mesa de trabajo para tratar dicha problemática y elaborar un Plan de Actuación,

así como su posterior seguimiento, con base en el diagnóstico obtenido.

Cuarto.- Dar cuenta de la presente moción al Consejo Escolar Municipal, así como a todos los centros

educativos del municipio de Burjassot y sus respectivas AMPAS.

Quinto.- Dar cuenta de la presente moción a Les Corts Valencianes i a la Conselleria d'Educació,

Investigado, Cultura i Esport.
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Sexto.- Dar cuenta de la moción en el próximo boletín municipal, así como en cualquiera de los medios de

comunicación públicos."

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis agradece a todos los grupos políticos su implicación al haber

trabajado conjuntamente en esta moción. Considera que es muy importante incidir en la prevención del acoso

escolar desde primaria y sin duda estas medidas y la creación de la comisión municipal, serán un gran paso

adelante. A continuación procede a dar lectura a la moción.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Bienestar Social

de 18 de febrero de 2016.

8. BIENESTAR SOCIAL- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL TOTES SOBRE LA
CONSTRUCCIÓN DE UN NUEVO CENTRO DE EDUCACIÓN INFANTIL Y PRIMARIA EN BURJASSOT
DADO EL ESTADO DE LAS INSTALACIONES DEL CEIP SAN JUAN DE RIBERA. Expediente: 000015/2016-

02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" D. ADRIÁN JUSTE AGULLÓ, Portaveu del Grup Municipal de Totes amb Burjassot a l'Ajuntament de

Burjassot, a l'empara del que disposa l'art. 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic

de les Entitats Locáis, d'acord amb l'art. 97.3 de l'esmentat text reglamentan, presenten al Plenari per al seu

debat i aprovació si s'escau, la següent moció:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Passem a descriure la situació i la historia de les installacions del CEIP S. Joan de Ribera de Burjassot per

tal d'entendre la magnitud de la situació i el perqué de la justa reclamació que ja fa temps que ha esdevingut

histórica. Aquest centre va ser construít l'any 1958. Té ara 58 anys, dones. Farem un relat de la historia del

centre en aquest aspecte per referir-nos a la situació actual i a la seua relació amb la modernització del

centre. Aquest centre del nostre poblé entrava dins del projecte Crea Escola II-2 i, per tant, hauria d'haver

comptat amb algún tipus d'ajut d'aquests diners provinents del BEI i com ara es veurá tampoc no ha estat

aixi.

1) Considerem que la tasca de les administracions ha de ser la d'estar al servei del poblé i en especial,

al servei del poblé treballador, que és qui mes necessita deis servéis públics i, semblava que ho anava estar

també de les institucions europees. En el tema que estem tractant hem detectat una manca en el

desenvolupament d'aquesta tasca, sobretot per part de Conselleria, al llarg d'aquests anys.

2) Fa mes de trenta anys, que nosaltres tinguem coneixement, que ja es va comencar a estudiar la

construcció d'un nou edifici pels defectes en la construcció de Tactual i per les nombrases mancances quant a

temes de seguretat i de manca de les mínimes infraestructuras.

3) L'expedient que comenca a desenvolupar la construcció del nou edifici és de l'any 1998, és a dir, de

fa divuit anys. Després d'un llarg procés de tramitado per la banda de les diverses administracions

implicades, amb data 18 d'octubre del 2007 s'anuncia al DOCV el concurs de licitació (que adjuntem) per la

selecció d'arquitecte/a redactor/a del Projecte de Construcció del nou collegi. La Direcció General

d'Ordenació de Centres Docents ens comunica amb data de 17 de gener del 2008 que la construcció del nou

edifici del collegi figura al programa Crea Escola II-2. A mes a mes, al mes de maig del 2010, l'Ajuntament

concedeix la llicéncia d'obres (Font: elperiodic.com de 18/5/10), quan l'entitat CIEGSA ja tenia aprovat el

Projecte d'Execució d'Obra del CEIP Sant Joan de Ribera de Burjassot en desembre de 2008 amb un

pressupost de 4.491.847,14 euros d'obres (Font: elperiodic.com de 22/4/10).
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4) Després de diverses dilacions per la banda de les administracions corresponents, l'any 2010, ja

estava tot preparat per la construcció del nou edifici, només quedava la licitado, la signatura del Conseller.

Teníem una partida pressupostária de Conselleria destinada a aquesta construcció. Aquesta informado la

facilita en el seu moment Conselleria a membres de la Junta de PAMPA via telefónica. Finalment, no es va

realitzar en aquests moments. Ens preguntem, on van anar a parar aquests diners? Per qué no es va fer

llavors l'edifici nou? Aquests dies sembla que va quedant tot mes ciar, l'entitat pública encarregada de les

obres, CIEGSA, segons Tactual Conselleria, ha tingut sobrecostos per mes de mil milions d'euros i ha deixat

un forat de vora tres mil milions. Tot acó, ara mateix, s'está investigant per la Justicia. Ara sembla ciar que els

nostres diners van ser desviats a altres finalitats.

5) A requeriment del Síndic de Greuges del País Valencia per una reclamado presentada per I'AMPA

del centre Conselleria li va respondre que comencaria les obres en breu. Adjuntem copia de rinforme del

Síndic on s'inclou aquest requeriment del 29/6/11. Després d'una segona reclamació requeriment, sollicitat al

Síndic de Greuges el 25/04/13: aquest diu literalment: "Atenent a tot el que hem expressat mes amunt, i de

conformitat amb el que preveu l'article 29 de la Llei 11/1988, de 26 de desembre, reguladora del Síndic de

Greuges, formulem a la Conselleria d'Educació, Formado i Ocupado la RECOMANACIÓ següent: que
adopte totes les mesures que calguen, ordináries i extraordinanes i fins i tot pressupostáries, per a, a causa

de les deficiéncies estructuráis i de ruina económica que presenta el CEIP Sant Joan de Ribera de Burjassot,

CONSTRUIR UN NOU EDIFICI ESCOLAR, i que adopte les mesures necessáries per a traslladar l'alumnat a

les aules prefabricades, el mínim temps possible, ais espais que ja están préviament preparats a este efecte."

Adjuntem copia de la resolució.

6) Com ja hem comentat, el col-legi estava indos dins del programa Crea Escola II-2, que recull un bon

grapat de centres per tal d'eliminar barracots, realitzant reformes o fent noves edificacions. Aquest programa

tenia 800 milions d'euros del Banc Europeu d'lnversions (BEI) destinats exclusivament a aquests efectes.

Burjassot encara estem esperant aquests diners per tal de fer el nou edifici. L'AMPA del CEIP Joan de Ribera

de Burjassot presenta una queixa al mecanisme de queixes del BEI el 4 d'agost del 2013 que dugué una

investigado exhaustiva d'aquest i altres centres de l'esmentat programa.

7) Amb aquests antecedents, és quan comencem amb els informes sobre l'estat actual de l'edifici. La

preocupació actual sorgeix a partir d'un informe de l'arquitecte municipal (que adjuntem) que es presenta a

Conselleria i a tota la comunitat educativa. L'anterior Conselleria s'havia compromés a fer un estudi detallat

de tots els centres de mes de 30 anys després del greu accident del col-legi La Hispanitat de Santa Pola, pero

en el cas del Joan de Ribera no l'havia fet.

8) Arran de rinforme les mares i pares a través de I'AMPA, de la Coordinadora d'AMPES i del teixit

associatiu del poblé comencem tot un seguit de mobilitzacions perqué considerem que s'ha d'actuar. Una

d'aquestes és la presentació de mes de 7000 signatures de gent del poblé demanant la construcció del nou

edifici. Per a un poblé amb el nombre d'habitants que té el nostre, mostra el clam de tot un poblé. Adjuntem

full de signatures.

9) El Secretan Autonómic d'Educació anterior, En Rafael Carbonell, i el seu equip, rep a una

representado de I'AMPA del St. Joan de Ribera, el dia 22/4/13.

10) En aquesta reunió, les mares i pares exposen tot el seguit de punts que s'estan comentant en aquest

document i que coneixien en aquells moments. La nostra conclusió és que després deis antecedents, de tants

anys d'espera de la construcció del nou edifici, de l'estat de deteriorament de les installacions, per una

qüestió de dignitat, d'ética, i de defensa d'uns mínims de funcionament del sistema públic d'ensenyament, del

qual, en aquest cas, li competeix a aquesta Conselleria, no es podia acceptar una altra condició que la de la

construcció immediata del nou edifici. Aquest va ser el plantejament que s'ha defensat, que es va defensar en

la reunió i que el poblé segueix defensant.

11) Convé dir que els i les representants de Conselleria en aquells moments no van voler mostrar a les

mares i pares rinforme de que disposaven i els comentaren que el que havia passat fins aquell moment no

era qüestió seua perqué havien assumit els carrees feia poc. Peí poc que sabem nosaltres, els gestors públics
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han d'assumir totes les responsabilitats passades en aquelles qüestions básiques com la que nosaltres

plantegem.

12) És mes, abans d'eixir de la reunió, l'anterior Consellera fa unes declaracions ais mitjans de

comunicado en qué diu que repararan el fals sostre i a l'estiu faran nova la teulada. Almenys podrien haver

tingut la decencia d'assegurar aquest posicionament els seus representants en la reunió, ja que l'únic que van

dir en la reunió és que barallaven aquesta possibilitat pero sense assegurar-la.

13) A mes a mes, fa temps que ni ha un requeriment a Inspecció de Treball del delegat del Comité de

Seguretat i Salut Laboral del Sector Docent No Universitari del 26/4/13 per a l'avaluació deis riscos laboráis

en qué se sol-licita el desallotjament immediat del centre. Adjuntem aquest escrit.

14) Mes tard, 27/5/13, CAjuntament de Burjassot fa públic un informe, que envia a Conselleria, on es fa un

estudi integral de l'estat de l'edifici en qué s'arriba a la conclusió que per tal d'adequar Cedifici amb el mínim

de garanties de seguretat, cal una inversió del 55.7% del cost de la construcció del nou edifici. Aquesta

circumstáncia fa que amb la llei valenciana, s'haja de declarar l'edifici en ruina económica. Peí que nosaltres

entenem, que s'haja de clausurar. Adjuntem aquest informe.

15) Des de l'enviament d'aquest informe a Conselleria va passar tot un període de contestacions entre

les dues administracions que va acabar amb la declarado de ruina económica de l'edifici el 22/7/13.

Conselleria volia una reparado parcial que segons sembla no garantía la seguretat de l'edifici (adjuntem copia

de nota de premsa de Conselleria del 30/7/13). Pero, per qué gastar-se tants diners, per després haver de fer

el nou edifici?

16) A l'estiu del 2013, Conselleria va enviar una carta per tal que l'alumnat del centre es poguera

matricular en altres centres. La qual cosa feia períllar la continuítat del centre. No va ser sino la mobilització

de CAMPA, de la Coordinadora d'AMPES i la solidaritat de tot el poblé que van aturar aquesta desaparició.

Amb el punt culminant de la famosa acampada a l'espai del costat de Testado de Burjassot el 8 d'agost.

17) Cal esmentar el fet que l'alumnat d'infantil de 3 anys estava estudiant en barracots al CEIP

Desemparats-Pouet, a 15 minuts de la ubicació del centre, de feia 10 anys, cosa que dificultava mes encara

la situado i sobretot ais qui tenien germans.

18) En clausurar-se I'edifici principal, al curs 2013-14, van separar l'alumnat en 3 centres diferents, una

linia a l'edifici menys vell, una altra al CEIP Villar Palasí, ocupant part de les seues installacions, amb

barracots per a infantil, (i amb el perjudici que es causa a l'alumnat d'aquest altre centre) i els dos grups de 3

anys que seguien al CEIP El Pouet. Aquesta situació feia que les condicions encara foren mes greus.

19) La queixa feta al BEI i comentada a l'apartat 6) va rebre la seua contestado final el 18 de desembre

del 2014. Consultada la resposta volem destacar les conclusions que apareixen següents:

La reclamado es fa per la manca del compliment de Conselleria d'Educació, Cultura i Esports (CECE) en

l'execució de Cobra de construcció del nou edifici al centre que entra en el programa Crea Escola cofinancat

peí BEI en el projecte Valencia Centres Escolars II-2 (VCE II-2, 800 milions d'euros cada part).

Sois el 73% del projecte Crea Escola conforme está definit en els Contractes de Financament del Banc ha

estat executat dins el termini previst (31 de desembre del 2013). En termes de despesa d'inversió, la

quantitat invertida es el 60% de la despesa d'inversió original (cost total 1 600 milions d'euros). Les obres del

27% de collegis restant (és a dir, 113 collegis del projecte global del Banc) han estat suspeses i es poc

probable que s'execute el conjunt del programa d'inversió a mig termini, degut principalment al limitat accés a

financament peí promotor (Generalitat Valenciana). La reclamado presentada por CAMPA del CEIP Joan de

Ribera relativa al mal estat físic de las infraestructuras del collegi esmentat ha palesat problemes relacionats

amb el dret fonamental d'accés a una educado primaria pública en condiciones adients.

En gener del 2014, els servéis operatius del BEI i una consultora independent se desplagaren al País

PLENO N° NumeroSesion2 de fecha FechaSes¡on2 Página 12



Valencia per realitzar una segona visita de supervisió. Durant aquesta missió de supervisió es visitaren 21

col legis entre el 20 i el 24 de gener del 2014 amb l'objectiu de:

- Valorar l'avanc de las obres incloses en el préstec VCE II—2

- Valorar l'esborrany d'un pía de acció per l'execució de les obres pendents en la resta de col-legis

- Valorar l'execució, la gestió i l'avanc en el projecto realizatss por la CECE.

La consultora determina que encara hi ha mes de 100 subprojectes pendents sense la inversió proposada.

Ates que el BEI ja ha ficat íntegrament la seua part del 50% del finangament del projecte, la consultora

considera que l'obligació d'inversió pendent correspon la Generalitat Valenciana. Llavors, el BEI ha demanat

un Pía d'Acció. Aquest Pía d'Acció final presentat per la CECE inclou una inversió de 187 milions d'euros

destinats a 32 collegis.

D'acord amb aquesta proposta final formulada por la prestataria, el Banc considerará reestructurar la seua

exposició del préstec per al projecte durant la primera meitat del 2015.

La decisió final i execució del programa d'inversió compet al promotor pero la proposta avancada per FAPA-

Valéncia i la Confederació Gonzalo Anaya per a permetre la participado de las persones afectades en un

procés de consulta / informació (comunitat educativa) sembla raonable i está en línia amb els procediments

de Consulta Pública del Banc tal com es detallen al Manual Med¡ambiental i Social del Banc.

El MR-BEI observa que l'estructura de l'edifici del CEIP Sant Joan de Ribera está greument damnada, la qual

cosa el fa insegur i inapropiat per al procés educatiu. Les zones d'alt risc s'han desallotjat i els alumnes han

estat reallotjats en móduls prefabricats temporals en tres llocs diferents. El reallotjament de l'alumnat

comencé el 2004 i avui en dia alguns alumnes están encara en els móduls prefabricats temporals.

El retrás en l'execució del projecte ha produTt greus impactes en las persones afectades per la mala qualitat

de les installacions educatives i la ¡ncertesa deis plans futurs referents a l'edifici i al collegi en el seu conjunt.

Així mateix, el reallotjament de l'alumnat en diferents centres docents crea molésties addicionals a un nombre

limitat de mares i pares al comencament i al final de la jornada escolar, especialment tenint en compte la curta

edat d'alguns deis xiquets (3-5 anys) que han estat reallotjats en llocs separats i les distancies máximes en

qüestió (prop de 1,8 km).

Respecte al Collegi Sant Joan de Ribera, el MR-BEI constata que el Pía d'Acció presentat per la prestataria

en octubre del 2014 no inclou la construcció d'un nou collegi.

De fet, Conselleria explica al MR-BEI que l'alumnat está sent reallotjat en collegis públics mes grans, i que

estava analitzant moviments de població. A aquest respecte Consellaria declara que, segons les seues

dades, sembla que s'observa que Burjassot está perdent població i, per consegüent, la construcció d'un nou

collegi podría no estar justificada en termes de demanda futura d'escolarització. Des de I'AMPA del Joan de

Ribera dubtem d'aquesta valorado i només observem una clara aposta de Conselleria per la privatització en

detriment del sistema públic d'ensenyament.

Per una altra banda, el MR-BEI pren nota de la carta enviada peí promotor (GV) al Síndic de Greuges

informant-li de l'estat d'alguns col-legis no acabats, indos el de Burjassot, on el promotor confirma que ha

pressupostat 680 898,33 euros per rehabilitar l'edifici principal. Com s'ha esmentat en el apartat 7.1.6, las

obres van ser licitades a concurs públic el 19 de novembre de 2014

(http://sanjuanderibera.edu.gva.es/?p=1603). Tot i que aquesta intervenció podría semblar insufícient

considerant la antiguitat i el mal estat del collegi, resulta crucial assegurar almenys la seguretat de la població

estudiantil.

A la llum deis resultáis obtinguts, el MR-BEI recomana al Banc:

- Que els servéis operatius del BEI facen un seguiment de la execució del Pía d'Acció proposat per la

prestataria (Generalitat Valenciana) i acordat per la direcció del Banc. El Banc hauria de supervisar els
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estorbos del promotor per comentar i completar les inversions individuáis del Pía d'Acció ajustant-se ais

costos i ais terminis.

- Animar al promotor a explorar la possibilitat d'obrir un procés de consulta pública amb les persones

afectades peí projecte per explicar el Pía d'Acció proposat usant els fórums existents (v gr.: Consell Escolar o

Taula de Mares i Pares) en línea con las directríus del Banc en materia de Consulta Pública.

20) La comunitat educativa i tot el poblé, incloent-hi l'ajuntament, va demanar de manera reiterada, amb

tot un seguit de mobilitzacions incloses, una solució. L'anterior Conselleria va fer un pía de rehabilitado que

ha comencat al curs 2015-16. Mentre que a fabril del 2015, l'alumnat de la línia que quedava a l'edifici no

clausurat del Joan de Ribera va passar a fer classe al centre multiusos Ausiás March, que no és un centre

educatiu. De fet, no té pati, ni altres servéis, la qual cosa segueix afectant la qualitat de l'ensenyament.

21) Una altra circumstáncia agreujant va ser l'intent de supressió d'una de les dues unitats de 3 anys

aquest curs, que va ser parcialment aturada novament per la mobilització.

22) Hores d'ara sembla que les obres de rehabilitado podrien estar acabades per al comencament del

curs 2016-17. Pero, infantil comencaria en barracots. Criteri que segueix la Conselleria per tal d'actuar i

eliminar-los. A mes, s'ha de teñir sempre present que, fins i tot després de la rehabilitado, el centre seguirá

sense comptar amb les mínimes installacions com ara gimnás, biblioteca, sala d'ordinadors, sala de

professorat, pati molt reduít, sense vegetació, ni espai per camps reglamentaris per a practicar esport,...

23) Aqüestes circumstáncies han generat un estat de confusió i angoixa en la comunitat educativa.

També ha fet que haja caigut la matriculado en el centre.

24) Pero, no només al nostre centre, si no, a la resta de centres públics del poblé ha caigut la

matriculado, ja que els altres centres també teñen deficiéncies. Peí que nosaltres sabem, els centres

concertáis també teñen deficiéncies similars, pero aqüestes no han estat fetes publiques de moment. Tot

plegat fa que es deteriore la imatge i la qualitat deis centres d'ensenyament públics de Burjassot, cosa que

contradiu el queja s'ha exposat a l'apartat 1).

25) Mes encara, al PGOU de Burjassot sembla que l'any 2013 Conselleria va demanar que adequaren

dos espais per a fer dos nous CEIP. Llavors, hi ha necessitat, una rao mes per construir nous edificis amb

unes bones condicions al nostre poblé.

Per tot el que hem exposat, pensem que el posicionament mes raonable, atenent a alió mes racional, a les

nostres conviccions i a raons moráis, no pot ser un altre que reiterar la nostra demanda del comencament

immediat de la construcció d'un nou edifici. Les nostres filies i filis, les del poblé treballador i les classes

populars de Burjassot, no mereixen ni mes ni menys que qualsevol altre xiquet o xiqueta del món. Existeix

l'espai, hi ha necessitat, és de justicia i una demanda histórica. No es pot demorar. Per tant, proposem al Pie

de la Corporació Local els següents

ACORDS

Primer.- Exigir a la Conselleria d'Educació, Cultura, Universitats i Esports l'inici immediat de tots els trámits

per a la construcció d'un nou CEIP públic que puga realitzar-se en el menor temps possible a l'espai que

existeix al costat de l'estació de Burjassot i que actualment s'utilitza com a párquing. Aquest nou centre ha de

comptar amb totes les installacions necessaries que requereix un centre d'aquestes característiques. Aquest

nou centre ha de servir per al trasllat de l'alumnat del CEIP S. Joan de Ribera de Burjassot. L'edifici que

deixarien buit, es podría emprar per a altres usos, com ara biblioteca, centre cultural, museu,...

Segon.- Incloure de manera immediata aquesta previsió al mapa escolar publicat recentment per l'esmentada

Conselleria que desenvolupa el pía d'actuacions en aquesta materia.

Tercer.- Traslladar a la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport, al Secretan Autonómic i al

Conseller aquesta reclamació per tal que el mes aviat possible Burjassot puga disposar d'un nou centre públic
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d'infantil i primaria.

Quart.- Actuar com a interlocutor davant de Conselleria per accelerar la consecució d'aquesta demanda.

Sempre comptant en aquesta interlocució amb la comunitat educativa del CEIP S. Joan de Ribera.

Cinqué.- Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicado i del resultat de la demanda"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste explica brevemente el contenido de su moción.

Por el grupo PSOE, Doña Laura Espinosa manifiesta que su grupo y en concreto el equipo de gobierno

considera que es fundamental para el municipio defender la educación pública y de calidad y por ello siempre

se ha estado con la comunidad educativa del Colegio San Juan de Ribera, para apoyarlo en todas sus

necesidades y especialmente con lo relacionado con la adecuación de sus instalaciones. Por lo tanto, apoya

la moción para la construcción de un nuevo centro educativo y para que se tenga más fuerza propone que

desde el Consejo Escolar Municipal, se haga un informe que englobe todas las necesidades en materia de

educación e infraestructuras del Colegio San Juan de Ribera así como del resto de centros escolares de

Burjassot.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que a su grupo, en ningún momento se la ha trasladado ni

por parte del equipo de gobierno, ni por Conselleria, ni por la comunidad educativa, que el centro, una vez

rehabilitado, vaya a tener una serie de deficiencias. Que también les llama la atención que cuando el

Ayuntamiento declaró en ruina el edificio, la Conselleria lo denunció y tampoco tenían conocimiento de esto

hasta que hace un mes se retiró la denuncia porque se entendía que ambas partes habían llegado a un

acuerdo en la rehabilitación. Que ahora se solicita la construcción de un nuevo centro educativo y a su grupo

le parece bien si la comunidad educativa y el equipo de gobierno están de acuerdo pero se preguntan que va

a pasar con ese edificio en el que se ha invertido dinero público.

Por el grupo Compromis, Doña Lluna Arias manifiesta que se sorprende de que el Partido Popular no

supiera que el centro una vez rehabilitado seguiría teniendo deficiencias pues es sabido que conforme está el

centro, su infraestructura es deficitaria, porque no hay suficiente espacio para aulas, instalaciones deportivas

y espacio al aire libre. Que la Conselleria ya ha dicho informalmente que no tienen voluntad de seguir

invirtiendo más dinero en un centro que no responde a los mínimos exigidos para un centro público educativo.

Por lo tanto, su grupo quiere apoyar la reivindicación del AMPA y por ello votará a favor de esta propuesta y

más, cuando el Ayuntamiento ya tiene un espacio para ello, el parking que hay frente a la estación de metro

de Burjassot, que ya en su día se habilitó pensando que el colegio se ubicaría allí y por ello están hechas las

canalizaciones para poderlo construir. Que efectivamente se ganaría un centro y en la actualidad no se sabe

exactamente a que se destinará el actual centro pero en cualquier caso los recursos han sido bien invertidos.

El Alcalde manifiesta que sobre lo que ha dicho la portavoz del Partido Popular, la demanda judicial no la

pone el Ayuntamiento sino la Conselleria contra la declaración de ruina porque no se fiaba de la actuación

que podía hacer el Ayuntamiento cuando ya había dado el permiso para iniciar las obras. Que nunca se ha

trabajado con un proyecto en común con la Conselleria porque el anterior equipo de gobierno se vio abocado

a aceptar las condiciones que pusieron encima de la mesa o a cerrar el colegio. Que ahora lo que se va a

hacer es lo mínimo e imprescindible, por lo tanto seguirán habiendo deficiencias. Pero se tuvieron que asumir

las condiciones que impuso Conselleria y optar por el mal menor para no tenerlo que cerrar. Ahora lo que

procede es la construcción de un nuevo centro que reúna las condiciones necesarias y con el espacio actual,

como ya ha dicho la portavoz de Compromis, se estudiará lo que se va a hacer para que el pueblo pueda

disfrutar del mismo.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Bienestar Social

de 18 de febrero de 2016.

PLENO N° NumeroSesion2 de fecha FechaSes¡on2 Página 15



GOBERNACIÓN

9. GOBERNACIÓN- SUBSANACIÓN DE ERROR DEL ACUERDO PLENARIO DE 26/01/2016 SOBRE
MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS GRUPOS MUNICIPALES COALICIÓ COMPROMÍS Y PSPV-PSOE SOBRE
SELECCIÓN DEL PERSONAL FUNCIONARIO Y LABORAL. Expediente: 000001/2016-01

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Visto el acuerdo del Pleno de 26 de enero de 2016, sobre moción que presentan los grupos municipales

Coalició Comprimís y PSPV-PSOE sobre selección del personal funcionario y laboral, y advertido error en el

mismo, según consta en el informe de Secretarla núm. 09/2016 de fecha 15 de febrero de 2016.

El Concejal Delegado del Área de Gobernación, previo dictamen de la Comisión Informativa de
Gobernación, eleva al Pleno la siguiente propuesta de ACUERDO:

Rectificar el apartado número 9 del acuerdo plenario de 26 de enero de 2016 en el siguiente sentido:

Donde dice:

«9.- L'aprovació peí Pie d'aquest acord implicaría la derogado de l'acord plenari de 28 d'abril

de 2015 (expediente 000033/2014-01).»

Debe decir:

«9.- L'aprovació peí Pie d'aquest acord implicaría la derogació de l'acord plenari de 27 de

gener de 2015 (expediente 000033/2014-01)."

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que su grupo va a cambiar el sentido de su voto en

comisión y se abstendrá en coherencia con la abstención en la comisión.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por dieciséis votos a favor (8 PSOE y 3 Compromís, 2 C's, 2

EUPV y 1 Totes), y cuatro abstenciones (4 PP), ACUERDA aprobar en sus propios términos la propuesta

anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Gobernación de 18 de

febrero de 2016.

10. GOBERNACIÓN- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL TOTES AMB BURJASSOT
POR LA TRANSPARENCIA EN LOS ÓRGANOS DE SELECCIÓN PARA EL ACCESO AL EMPLEO

PÚBLICO. Expediente: 000003/2016-01

Vista la propuesta del Delegado de Área.
Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste expone brevemente el contenido de la enmienda que ha presentado a

la moción que ha presentado su grupo con la finalidad de subsanar las cuestiones señaladas en el informe

del Secretario.

Abierto el turno de intervenciones sobre la enmienda presentada, se produjeron las siguientes:

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que su grupo entiende que lo que Totes pretende es

intentar subsanar punto por punto una moción que ya existía con arreglo a un informe de Secretaría, por lo

tanto su grupo votará a favor de estas enmiendas porque el objetivo es que con toda la normativa legal se

pueda dotar de más transparencia a los procesos selectivos de este Ayuntamiento.
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Por el grupo PSOE, D. Manuel Lozano manifiesta que su grupo, por ser coherente con el principio de

legalidad, no va a votar a favor ninguna enmienda que no esté informada por el Secretario y entiende que

esta moción está muy lejos de subsanar los defectos legales que contiene.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que quiere continuar con su intervención anterior y continúa

leyendo la enmienda a la moción y cita a otros ayuntamientos en los que se está aplicando lo que su grupo

propone en esta moción.

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis manifiesta que quiere hacer una pregunta al equipo de gobierno,

pues entiende que con todo lo expuesto por el compañero de Totes, el llegar a estos acuerdos es una

cuestión de voluntad y no de legalidad, ya que hay municipios que pueden salvar estas ilegalidades y ¿por

qué aquí no se puede hacer?

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que su grupo entiende que el Secretario debería

pronunciarse, porque así lo contempla la ley. Que al igual que lo hace en la Junta de Gobierno cuando surge

alguna duda, podría hacerlo también aquí en el Pleno.

El Alcalde manifiesta que no se puede pedir al Secretario que se pronuncie cuando se presenta una

enmienda en el Pleno, sobre un tema jurídico de esta envergadura que no ha podido analizar.

Antes de someter la enmienda a votación, el portavoz del grupo Totes solicita dejarla sobre la mesa con la

finalidad de que el Secretario la informe.

Abierto el turno de intervenciones sobre el fondo de la moción, se produjeron las siguientes:

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que dado que no va a salir adelante la moción propone

dejarla sobre la mesa a la espera de un contrainforme del Secretario. Quiere decir que tienen a su disposición

copias de toda la documentación que Totes ha utilizado para redactar la enmienda.

Por unanimidad de los asistentes se acuerda dejar sobre la mesa este punto para incorporar nuevo informe

de secretaria al expediente.

11. GOBERNACIÓN- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL PARTIDO POPULAR SOBRE
LA POTENCIACIÓN DE LA CONCEJALÍA DE PARTICIPACIÓN CIUDADANA Y LA CREACIÓN DE UN
CONSEJO DE SUBVENCIONES. Expediente: 000004/2016-01

Vista la propuesta del Delegado del Área.
" Por unanimidad de los asistentes se acuerda dejar sobre la mesa este punto para incorporar nuevo informe

de secretaria al expediente"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus explica brevemente el contenido de la enmienda que ha presentado a

la moción de su grupo.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que la creación de este Consejo es una buena iniciativa pero

que se queda corta, podría ser una medida mucho más ambiciosa porque crear órganos para revisar

documentación está muy bien pero sería más útil construir un marco con unos criterios determinados que

sirvan para firmar futuros convenios, dar y justificar subvenciones o firmar contratos y a partir de ahí hacer un

seguimiento. En la misma línea su grupo piensa que es mejor crear una comisión ciudadana para revisar toda

la documentación del Ayuntamiento y no solo la de las subvenciones. Que su grupo no votará en contra de

ninguna iniciativa a favor de la transparencia y por lo tanto se abstendrá.
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Por el grupo PSOE, D. Manuel Lozano manifiesta que quiere respaldar las palabras de Totes y su grupo

votará en contra porque también lo hará en la votación de la moción.

Finalizado el turno de intervenciones sobre la enmienda, el Pleno ACUERDA por ocho votos a favor (4 PP, 2

C's y 2 EUPV), once votos en contra (8 PSOE y 2 Compromís) y una abstención (1 Totes) rechazar la

enmienda presentada por la portavoz del Partido Popular

Abierto el turno de intervenciones sobre el fondo de la moción, se produjeron las siguientes:

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que este tema a su grupo le parece muy importante porque

en los expedientes de subvenciones han encontrado problemas, como por ejemplo, han habido entidades a

las que se les ha dado subvenciones que no han hecho un uso adecuado de la figura de la mujer o en la

justificación de los gastos corrientes etc. Que si existiese este Consejo esto no ocurriría, porque lo que se

pretende con el mismo es que todas las personas que de alguna manera están representadas a través de

una asociación, formen parte del mismo porque se entiende que se ha de trabajar sobre las bases y luego

sobre la concesión de la subvención. Que por lo menos esta medida ya es un paso y me sorprende que se

diga que se queda corta pues si eso es lo que cree el equipo de gobierno, pues que tome otras medidas que

considere oportunas pero que haga algo.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que a parte de reiterar lo dicho en su intervención anterior,

comparte todas las críticas que acaba de comentar la portavoz del Partido Popular sobre la mala gestión que

se hace del dinero público a la hora de conceder subvenciones y que no solo hay problemas con lo de la

mujer porque también se da dinero a la asociación de cazadores y esta es una cuestión con la que su grupo

no está a favor.

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López manifiesta que todo se puede mejorar y el tema de las facturas

para justificar las subvenciones siempre ha sido una lucha de su grupo en las comisiones informativas.

Siempre han propuesto tener un marco, una normativa, que pudiera ayudar tanto a los concejales y

concejalas como a los miembros de las asociaciones que reciben estas subvenciones para puedan guiarse

en lo que pueden o no pueden gastar el dinero. Que siempre que haya una regulación habrá más

transparencia. Que su grupo votará a favor porque aunque pueda mejorarse de momento es la única

propuesta que hay.

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchís manifiesta que su grupo se abstendrá porque no se ha aprobado la

enmienda, de todas formas propone al Partido Popular que retire la moción y la vuelva a presentar con el

texto de la enmienda para que vuelva a ser evaluada por el Secretario y pueda volver al pleno sin ninguna

duda sobre su legalidad. A pesar de ello su grupo cree firmemente en el espíritu de esta moción ya que, como

han venido repitiendo, la participación ciudadana les parece fundamental y además creen necesaria la

existencia de este Consejo u otro órgano similar que controle y audite con mayor rigor la concesión de estas

ayudas por parte del equipo de gobierno porque no es tolerable lo que han encontrado últimamente como:

facturas de bebidas alcohólicas para justificar subvenciones por parte de algunas asociaciones y el escaso

control detectado.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que su grupo va a retirar la moción para incorporar la

subsanación correspondiente porque de lo contrario se votará en contra basándose en que el Secretario ha

hecho un informe diciendo que no es legal.

El Alcalde manifiesta que de la misma manera que el equipo de gobierno no cuestiona todos los informes

que se solicitan por parte de la oposición, no deberían cuestionar que el equipo de gobierno pida informes de

legalidad sobre asuntos que repercuten en las personas de este pueblo. Que da la sensación que cuando hay

asuntos que afectan al ámbito municipal y se piden informes, se esté haciendo algo que no corresponde y no

es así.

Por unanimidad de los asistentes se acuerda dejar sobre la mesa este punto para incorporar nuevo informe

de secretaria al expediente.
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Nota del Secretario, el Alcalde al terminar el debate del punto número once del orden del día interrumpió la

sesión durante cinco minutos.

12. GOBERNACIÓN- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL COALICIÓ COMPROMÍS
PARA DECLARAR BIEN DE INTERÉS CULTURAL LAS NORMAS DE CASTELLÓN. Expediente:
000005/2016-01

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Emili Altur Mena, portaveu del grup Coalició Compromís, a l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del que

disposa l'art. 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis, d'acord

amb l'art. 97.3 de l'esmentat text reglamentan, presenten al Plenari per al seu debat i aprovació si s'escau, la

següent

MOCIÓ PER DECLARAR BÉ D'INTERÉS CULTURAL LES NORMES DE CASTELLÓ

La Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport va publicar la Resolució de 3 de desembre de 2015,

per a incoar l'expedient de declaració de Bé d'lnterés Cultural Immaterial a favor de les Normes de Castelló.

Vista l'esmentada Resolució.

Vist l'escrit de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies en qué convida els ajuntaments valencians a

manifestar-se sobre la Resolució de 3 de desembre de 2015 de la Conselleria d'Educació, Investigació,

Cultura i Esport.

Vist l'article 12 de l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana que assenyala que correspon a la

Generalitat vetlar per la protecció i la defensa de la identitat i deis valors i interessos del poblé valencia i peí

respecte a la diversitat cultural de la Comunitat Valenciana i el seu patrimoni historie.

Vista la Llei 4/1998, d'11 de juny, del Patrimoni Cultural Valencia, que estableix en l'article 45 que serán

declarats béns immaterials d'interés cultural aquelles activitats, creacions, coneixements, practiques, usos i

técniques que constitueixen les manifestacions mes representatives i valuoses de la cultura i les formes de

vida tradicionals deis valencians i les que mantenen i potencien l'ús del valencia.

Vista la Llei de la Generalitat Valenciana 4/1998, d'11 de juny, del Patrimoni Cultural Valencia.

Ates que I'Academia Valenciana de la Llengua, d'acord amb l'article 41 de l'Estatut d'Autonomia de la

Comunitat Valenciana, és la institució de la Generalitat Valenciana que té per funció «determinar i elaborar,

en el seu cas, la normativa lingüística de l'idioma valencia» i que l'Académia Valenciana de la Llengua parteix

de la tradició lexicográfica, literaria i la realitat lingüística genuína valenciana, així com la normativització

consolidada, a partir de les denominades Normes de Castelló.

Ates que, com afirma la Resolució de 3 de desembre de 2015 de la Conselleria d'Educació, Investigació,

Cultura i Esport, «La llengua propia és la mes alta manifestado de la personalitat d'un poblé» i que «Al llarg

deis segles, els valencians s'han convertit en dipositaris de l'heréncia d'una llengua amb una grandesa

literaria que, com a vehicle de pensament, educado i comunicació, está en constant evolució i s'enriqueix

grades a l'ús i la fidelitat deis seus parlants. Com a resultat d'aquest compromís, el valencia constitueix el

patrimoni lingüístic collectiu que ens caracteritza i agermana. Aquest és l'esperit que va moure les entitats i

personalitats mes representatives del món cultural valencia de comencament del segle XX a bastir un acord

amb l'objectiu d'establir unes bases per a la unificado ortográfica del valencia.»

Ates que, d'acord amb la Resolució esmentada, «La denominació Normes de Castelló está documentada i

estesa des de fa décades en la societat valenciana i en els ámbits especialitzats i professionals deis estudis

filológics, literaris i d'história cultural» i que «Aquest nom subratlla la importancia de la capital de la Plana i les

comarques valencianes septentrionals, en el procés de consens que fructifica en la modemització de la
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normativa de la llengua, i també reflecteix el compromís de personalitats i entitats castellonenques en la

memoria, la vigencia i la pervivéncia del valencia.»

Per tot acó, que proposem els següents ACORDS:

Primer.- Manifestar l'adhesió del Pie de l'Ajuntament de Burjassot a la Resolució de la Conselleria

d'Educació, Investigado, Cultura i Esport conduint a la declarado de Bé d1Interés Cultural Immaterial a favor

de les Normes de Castelló.

Segon.- Traslladar l'acord a la Conselleria d'Educació, Investigado, Cultura i Esport, mitjancant la Direcció

General de Cultura i Patrimoni, i a la Federado Valenciana de Municipis i Províncies, així com a tot el teixit

associatiu de Burjassot"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Compromis, Doña María Viu explica brevemente el contenido de la moción.

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López manifiesta que es un deber de todas las instituciones públicas

proteger su patrimonio y una lengua es probablemente el patrimonio más grande que pueda tener un pueblo,

por ello es la obligación de su grupo como parte integrante de la Corporación, proteger la lengua valenciana.

También es obligación de la población proteger la lengua valenciana y se debería comprometer todo el

pueblo valenciano a defenderla y hablarla, por ello, además de unirse a la propuesta de Compromís, les

gustaría apoyar también todas las actividades que se están haciendo para fomentar y formar a la gente del

pueblo con les Normes de Castelló, para poder hablar y escribir la lengua que es propia de Burjassot y de

Valencia.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que es cierto que la lengua valenciana hay que dignificarla

porque la mayor manifestación de un pueblo es su propio idioma, pero lo que es lamentable es que se vuelva

a trabajar otra vez sobre este tema que ha generado desde el siglo pasado un conflicto político porque unos

le llaman valenciano y otros catalán o lo que es lo mismo, apoyan la idea de la unidad de idiomas de lo que

se habla en Cataluña y lo que se habla aquí en la Comunidad Valenciana. Que esta moción pretende que se

apoye la vertiente de las Normas de Castellón que es la que se hizo en 1932, y que planteó el ingeniero

catalán Pompeu Fabra, aunque antes, en 1915, ya existía en Valencia, la Real Academia de Cultura

Valenciana. Que desde 1979 hay que recordar que también hay otra vertiente, las Normas del Puig, que

defienden que son dos idiomas distintos y no hay porque unificarlos. Que si el objetivo es normativizar el

valenciano y ahora se quiere dignificar esa normativa, se pregunta ¿es que antes no se hablaba valenciano?

¿por qué no se ciñe a las anteriores normas?. Que le gustaría concretar que las Normas de Castellón las

firmaron 52 personas y las apoyaron unas 10 entidades. En cambio, las Normas del Puig las apoyaron un

millar de intelectuales y representantes de entidades culturales valencianas. Que quiere apuntar que hay una

realidad evidente y es que no se están respetando las Normas de Castellón porque hay palabras que se

utilizan de forma diferente. Que actualmente hay dos entidades que están apoyando el uso de esas normas,

Acció Cultural del País Valencia que está recibiendo subvención de la Generalitat Catalana y Escola

Valenciana, y que ambas tienen como finalidad promocionar la lengua catalana en el País Catalán. Que el

Partido Popular no entiende que se siga generando conflictos sobre el tema de la lengua.

Por el grupo Compromis, Doña Maria Viu manifiesta que quiere aclarar ciertas cuestiones que ha dicho la

portavoz del Partido Popular. En principio las normas de 1932 fueron el inicio del proceso normativizador.

Que no se ha hablado para nada del tema de la politización, lo que si ha comentado es que muchos

ayuntamientos han votado a favor de la declaración de las Normes de Castelló como bien de interés cultural y

material. Que en el 2010 el ayuntamiento de Castellón, del cual era alcalde Alberto Fabra, expresidente de la

Generalitat Valenciana y del Partido Popular, fue el primero que las impulsó como bien de interés cultural.

Que de hecho hay dos ayuntamientos que han votado este acuerdo por unanimidad de todas las fuerzas, o

sea que de polftica nada. Que las lenguas existen, pero llega un momento en que se hace una norma y las

normas evolucionan, en valenciano y en castellano y detrás de ello están los filólogos. Que en cuanto a las
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palabras que ha comentado la portavoz del Partido Popular, usa las mismas que pone en les Normes de

Castelló.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que las Normas de Castelló hacen una diferencia entre la

idiosincrasia de lo que se habla en las Islas, Cataluña y País Valenciano. Que no considera que sea una

cuestión política defender les Normes de Castelló.

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López manifiesta que es cierto en parte lo manifestado por la portavoz

del Partido Popular porque hasta finales del siglo XX siguió un conflicto político sobre la unidad de la lengua.

Todas las lenguas tienen variedades dialectales y todas a la hora de normativizarlas han tenido un proceso

artificial, obviamente porque no en todos los sitios se habla igual y entonces se ha de buscar un consenso

entre todos los territorios que hablan una misma lengua. Que es cierto que les Normes de Castelló están

basadas en el trabajo de Pompeu Fabra pero también lo es, que este señor se basó en la literatura

valenciana del siglo de oro y eso debería ser un orgullo para los valencianos y valencianas al igual que

defender el valenciano en Valencia es un orgullo para él.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus le pregunta a la portavoz de Compromís ¿de qué especialidad es

filóloga? Que no era una pregunta lo de la politización sino una afirmación y es evidente que esta moción solo

habla de una parte de la realidad porque en ningún momento hablan de la existencia de las Normas del Puig,

con lo cual sigue politizando el tema al igual que cuando denomina a la Comunidad Autónoma Valenciana,

País Valencia y esto es lamentable. Que además la portavoz de Compromís defiende que las lenguas son

vivas y evolucionan por ello no entiende porque se tienen que declarar solo les Normes de Castelló como

bien de interés y no las Normas del Puig, pero claro, estas últimas tienen unos criterios políticos diferentes a

los suyos y esa es la historia, quieren apoyar solo su criterio político. Que quiere aprovechar que se ha escrito

en valenciano, con las Normas del Puig, el Quixot y se ha pedido a la concejala de cultura y al IMCJB que

hagan la compra de unos lotes para que la ciudadanía de Burjassot pueda leerlo en la Biblioteca Municipal.

Por el grupo Compromis, Doña María Viu contesta a la portavoz del Partido Popular, para que se quede

tranquila, que su titulación es exactamente Licenciada en Filología Hispánica, Sección Filología Valenciana,

que es equivalente al título de Filología Catalana. Que la expresión País Valencia está legitimada en el

Estatuto de Autonomía, la considera más válida y por eso es la que utiliza. Que si el Partido Popular

considera que las Normas del Puig deberían considerarse como bien de interés cultural solo hace falta que

presente una moción y se votará. Por otra parte, si que tiene argumentos filológicos para no suscribir las

Normas del Puig porque estas no están reconocidas por la Comunidad Científica y las de Castelló si lo están.

Que sobre la compra del Quixot, se realizará cuando se encuentre el contacto para suministrarlo.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por catorce votos a favor (8 PSOE y 3 Compromís, 2 EUPV y

1 Totes), cuatro votos en contra (4 PP) y dos abstenciones (2 C's) ACUERDA aprobar en sus propios

términos la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de

Gobernación de 18 de febrero de 2016.

13. GOBERNACIÓN- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL ESQUERRA UNIDA SOBRE
COLOCACIÓN DE UNA PLACA CONMEMORATIVA EN EL EDIFICIO QUE ALBERGABA LA ANTERIOR

CASA CONSISTORIAL. Expediente: 000006/2016-01

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Don José A. López Camarillas, Portavoz del Grupo Municipal de EU en el Ayuntamiento de Burjassot, en

nombre y representación del mismo y al amparo de lo que establece la normativa aplicable eleva al Pleno de

la Corporación para su debate la siguiente

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

El pasado año se celebró el primer centenario de la finalización de las obras del edificio que alberga la actual

Casa Consistorial, motivo por el cual este Ayuntamiento llevó a cabo diversas iniciativas.
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Se da la circunstancia de que, en ese mismo año, se conmemoraba también el 150 aniversario de la

adquisición al Real Colegio del Corpus Christi del anterior ayuntamiento, localizado en la plaza de San Juan

de Ribera.

Consideramos que dar a conocer la historia de nuestro pueblo es muy interesante para generar arraigo,

proteger su patrimonio material e inmaterial y poner las bases para el desarrollo del turismo cultural. Por lo

que proponemos colocar una placa en el referido edificio que recuerde que dicho edificio albergó la primera

Casa Consistorial de Burjassot.

Por todo ello, elevamos al Pleno las siguientes propuestas de ACUERDO:

Instar al equipo de gobierno a colocar una placa conmemorativa en el edificio situado en la plaza de

San Juan de Ribera, en su confluencia con la calle de Blasco Ibáñez, que recuerde que hace 150 años (1865)

dicho edificio albergó la primera Casa Consistorial que tuvo el Ayuntamiento de Burjassot"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López explica brevemente el contenido de su moción.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por diecinueve votos a favor (8 PSOE, 4 PP, 3 Compromis, 2

C's y 2 EUPV) y una abstención (1 Totes), ACUERDA aprobar en sus propios términos la propuesta

anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Gobernación de 18 de

febrero de 2016.

14. GOBERNACIÓN- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL PSPV-PSOE SOBRE
RETIRADA DEL ANTIGUO DISTINTIVO DEL INSTITUTO NACIONAL VIVIENDA. Expediente: 000008/2016-

01

Por el Secretario se informa que esta moción se retira del orden del día.

El Alcalde aclara que esta moción se retira porque el portavoz de EUPV advirtió que en 2009 se presentó por

su grupo una moción en el mismo sentido.

Por unanimidad de los asistentes se acuerda retirar este punto del orden del día porque anteriormente se

había tramitado una moción de EUPV sobre este mismo asunto.

HACIENDA

15. RENTAS Y EXACCIONES- DAR CUENTA DEL INFORME DE INTERVENCIÓN N° 39/2016 SOBRE
CÁLCULO PERIODO MEDIO DE PAGO A PROVEEDORES. Expediente: 000004/2016-07

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" INFORME DE INTERVENCIÓN N° 39/2016

ASUNTO: Cálculo del Período Medio de Pago a proveedores (PMP)

Dña. Ma Dolores M¡ralles Ricos, Interventora del Ayuntamiento de Burjassot, en cumplimiento de lo

dispuesto en la legislación vigente, emite el siguiente INFORME en relación con el Cálculo del Periodo Medio

de Pago a proveedores (PMP).

PRIMERO.- La Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad

Financiera -LOEPYSF-, en su redacción dada por la Ley Orgánica 9/2013, de 20 de diciembre, de control de
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la deuda comercial en el sector público, después de disponer que las actuaciones de las Administraciones

Públicas están sujetas al principio de sostenibilidad financiera (art. 4 LOEPYSF), define ésta como la

capacidad para financiar compromisos de gasto presentes y futuros dentro de los límites de déficit, deuda

pública y morosidad de deuda comercial conforme a lo establecido en esta Ley, la normativa sobre morosidad

y en la normativa europea. Se entiende que existe sostenibilidad de la deuda comercial, cuando el periodo

medio de pago a los proveedores no supere el plazo máximo previsto en la normativa sobre morosidad.

El artículo 13 LOEPYSF establece la Instrumentación del principio de sostenibilidad financiera, que,

por lo que respecta al período medio de pago, dispone -en el apartado 6o- que las Administraciones Públicas

deberán publicar su periodo medio de pago a proveedores y disponer de un plan de tesorería que incluirá, al

menos, información relativa a la previsión de pago a proveedores de forma que se garantice el cumplimiento

del plazo máximo que fija la normativa sobre morosidad. Las Administraciones Públicas velarán por la

adecuación de su ritmo de asunción de compromisos de gasto a la ejecución del plan de tesorería.

Cuando el período medio de pago de una Administración Pública, de acuerdo con los datos

publicados, supere el plazo máximo previsto en la normativa sobre morosidad, la Administración deberá

incluir, en la actualización de su plan de tesorería inmediatamente posterior a la mencionada publicación,

como parte de dicho plan lo siguiente:

a) El importe de los recursos que va a dedicar mensualmente al pago a proveedores para poder reducir

su periodo medio de pago hasta el plazo máximo que fija la normativa sobre morosidad.

b) El compromiso de adoptar las medidas cuantificadas de reducción de gastos, incremento de ingresos

u otras medidas de gestión de cobros y pagos, que le permita generar la tesorería necesaria para la

reducción de su periodo medio de pago a proveedores hasta el plazo máximo que fija la normativa

sobre morosidad.

El artículo 18.5 LOEPYSF dispone que el órgano interventor de la Corporación Local realizará el

seguimiento del cumplimiento del periodo medio de pago a proveedores.

SEGUNDO.- Mediante el Real Decreto 635/2014, de 25 de julio, se desarrolla la metodología de

cálculo del periodo medio de pago a proveedores de las Administraciones Públicas y las condiciones y el

procedimiento de retención de recursos de los regímenes de financiación, previstos en la Ley Orgánica

2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, siendo de aplicación a

todas las entidades Locales (entidades del art.2.1 LOEPYSF).

Respecto a las entidades del artículo 2.2 LOEPYSF, aparece regulado en la Disposición adicional

tercera (Cálculo del período medio de pago a proveedores de las entidades a las que se refiere el artículo 2.2

de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril), de tal manera que este tipo de entidades distintas de las

sociedades mercantiles, calcularán trimestralmente, en el caso de entidades vinculadas o dependientes a una

Corporación Local, su período medio de pago a proveedores de acuerdo con la metodología establecida en

este real decreto.

Esta información deberá ser comunicada por las entidades, el día siguiente a su publicación y de

acuerdo con los modelos tipo de publicación facilitados por el Ministerio de Hacienda y Administraciones

Públicas, a la Administración a la que estén vinculadas o de la que sean dependientes, quien también

publicará esta información con la periodicidad indicada en el apartado anterior.

TERCERO.- Para el cálculo del período medio de pago, el Real Decreto 635/2014, establece las

siguientes condiciones:

OPERACIONES SELECCIONADAS:

D- Todas las facturas expedidas desde el 1/01/2014, que estén registradas en el registro de facturas de
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la Entidad Local.

3- Las certificaciones de obras aprobadas a partir del 1/01/2014.

OPERACIONES EXCLUIDAS:

- Las obligaciones de pago contraídas entre entidades que tengan la consideración de Administración

Públicas en el ámbito de la contabilidad nacional

~- Las obligaciones pagadas con cargo al Fondo para la Financiación de los pagos a proveedores.

- Las propuestas de pago que hayan sido objeto de retención como consecuencia de embargos,

mandamientos de ejecución, procedimientos administrativos de compensación o actos análogos

dictados por órganos judiciales o administrativos.

CUARTO.- CÁLCULO DEL PMP. La norma distingue entre un PMP global y un PMP de cada Entidad.

1o. Hay que entender que el PMP global, se trata de un PMP consolidado de todas las entidades que

forman el perímetro de consolidación de la Entidad Local correspondiente en términos de contabilidad

nacional que estén clasificados como Administraciones Públicas

2o. PMP de cada entidad:

a. PMP de cada Entidad

Período medio

de pago

(ratio operaciones pagadas x importe total de pagos realizados) + (ratio

operaciones pendientes de pago x importe total pagos pendientes)

importe total pagos realizados + importe total pagos pendientes

b. Pagos realizados en el mes

Ratio de las

operaciones

pagadas

X (número de días de pago x importe de la operación pagada)

importe total de pagos realizados

Se entenderá por número de días de pago, los días naturales transcurridos desde:

Los treinta posteriores a la fecha de entrada de la factura en el registro administrativo, según conste

en el registro contable de facturas o sistema equivalente, o desde la fecha de aprobación de la certificación

mensual de obra, según corresponda, hasta la fecha de pago material por parte de la Administración. En los

supuestos en los que no haya obligación de disponer de registro administrativo, se tomará la fecha de

recepción de la factura.

En el caso de las facturas que se paguen con cargo al Fondo de Liquidez Autonómico o con cargo a

la retención de importes a satisfacer por los recursos de los regímenes de financiación para pagar

directamente a los proveedores, se considerará como fecha de pago material la fecha de la propuesta de

pago definitiva formulada por la Comunidad Autónoma o la Corporación Local, según corresponda

c. Operaciones pendientes de pago al final del mes

Ratio de las

operaciones

pendientes de pago

(número de días pendientes de pago x importe de la operación pendiente

de pago)

importe total de pagos pendientes
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Se entenderá por número de días pendientes de pago, los días naturales transcurridos desde los

treinta posteriores a la fecha de anotación de la factura en el registro administrativo, según conste en el

registro contable de facturas o sistema equivalente, o desde la fecha de aprobación de la certificación

mensual de obra, según corresponda, hasta el último día del periodo al que se refieran los datos publicados.

En los supuestos en que no haya obligación de disponer de registro administrativo, se tomará la fecha de

recepción de la factura.

Para el caso de las Corporaciones Locales no incluidas en el ámbito subjetivo definido en los artículos

111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, aprobado por Real Decreto

Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, la referencia al mes prevista en este artículo se entenderá hecha al

trimestre del año natural.

QUINTO.- De conformidad con lo dispuesto en el artículo 6.2 del Real Decreto 635/2014, las

Corporaciones Locales remitirán al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas y publicarán

periódicamente, de acuerdo con lo que se prevea en la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se

desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril,

la siguiente información relativa a su período medio de pago a proveedores referido, según corresponda, al

mes o al trimestre anterior:

a) El período medio de pago global a proveedores mensual o trimestral, según corresponda, y su

serie histórica.

b) El período medio de pago mensual o trimestral, según corresponda, de cada entidad y su serie

histórica.

c) La ratio mensual o trimestral, según corresponda, de operaciones pagadas de cada entidad y su

serie histórica.

d) La ratio de operaciones pendientes de pago, mensual o trimestral, según corresponda, de cada

entidad y su serie histórica.

La información se publicará en sus portales web siguiendo criterios homogéneos que permitan

garantizar la accesibilidad y transparencia de la misma, para lo que el Ministerio de Hacienda y

Administraciones Públicas facilitará a las comunidades autónomas y corporaciones locales modelos tipo de

publicación

Por su parte, la Disposición Transitoria única (Publicación del período medio de pago a proveedores

en comunidades autónomas y corporaciones locales) dispone que mientras no se produzca la modificación de

la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, las comunidades autónomas y las corporaciones locales incluidas

en el ámbito subjetivo definido en los artículos 111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las

Haciendas Locales, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, remitirán al Ministerio de

Hacienda y Administraciones Públicas, para su publicación y seguimiento, y publicarán antes del día treinta

de cada mes en su portal web, la información a la que se refiere el artículo 6 referida al mes anterior. El resto

de corporaciones locales publicarán y comunicarán al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas

esta información referida a cada trimestre del año antes del día treinta del mes siguiente a la finalización de

dicho trimestre.

SEXTO.- Efectuados los cálculos citados en cada una de las entidades, los ratios obtenidos del

programa de contabilidad son los siguientes (se adjunta al presente informe listados contables):

ENTIDAD

BURJASSOT

CEMEF, S.L.U.

CONSORCIO

PACTEM NORD

RATIO

OPERACIONES

PAGADAS

23,37

11,16

-11,11

IMPORTE

PAGOS

REALIZADOS

828.109,05

87.020,15

13.929,45

RATIO

OPERACIONES

PENDIENTES

77,88

48,02

-21,18

IMPORTE

PAGOS

PENDIENTES

2.463.392,19

46.806,90

1.239,91

PMP

64,17

24,05

-11,93
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IMCJB

PMP GLOBAL

27.76 63.628,15

992.686,80

88.85 141.014,79

2.652.453,79

69,86

62,70

SÉPTIMO.- Conclusión

1°. La información obtenida se ha remitido en plazo al Ministerio de Hacienda y Administraciones

Públicas a través de la plataforma de la OVEL en fecha 27/01/2016.

2o. La información obtenida debe publicarse en el portal web de la Entidad Local.

3o. A tenor de lo expuesto y con los datos obtenidos de la contabilidad el periodo medio de pago

global excede del plazo previsto en la Ley.

Es lo que se informa a los efectos oportunos,

El Pleno queda enterado del informe anteriormente transcrito que ha sido dictaminado por la Comisión

Informativa de Hacienda de 18 de febrero de 2016"

16. RENTAS Y EXACCIONES- DAR CUENTA DEL INFORME DE INTERVENCIÓN-TESORERÍA N°
40/2016 DE MOROSIDAD CORRESPONDIENTE AL CUARTO TRIMESTRE EJERCICIO 2015 DEL

AYUNTAMIENTO, IMCJB, CEMEF SLU Y PACTEM NORD. Expediente: 000005/2016-07

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:

INFORME DE INTERVENCIÓN-TESORERÍA N°40/2016

ASUNTO: Informe trimestral a emitir en cumplimiento de la Ley 15/2010, de 5 de julio.

PERIODO DE REFERENCIA: CUARTO TRIMESTRE DE 2015: 31/12/2015.

I. Normativa aplicable.

• Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en

las operaciones comerciales, (modificada por la Ley 15/2010, de 5 de julio).

• Ley 25/2013, de 27 de diciembre, de impulso de la factura electrónica y creación del registro contable

de facturas en el sector público.

• Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley

Reguladora de las Haciendas Locales (TRLRHL).

• Real Decreto Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre, por el que se aprueba el texto refundido de la

Ley de Contratos del Sector Público.(TRLCSP).

• Real Decreto 1098/2001, de 12 de octubre, por el que se aprueba el Reglamento General de

Contratación.

• Real Decreto-Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la financiación de los

pagos a proveedores.

• Real Decreto-ley 4/2013, de 22 de febrero, de medidas de apoyo al emprendedor y de estimulo del

crecimiento y de la creación de empleo.

• Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de

información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de estabilidad presupuestaria y
sostenibilidad financiera.

• Reglamento CEE n°. 1182/71, del Consejo.

• Directiva 2011/7/UE del Parlamento Europeo y del Consejo, de 16 de febrero de 2011.

II. Antecedentes y Fundamentos de Derecho.
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La Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen

medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales (LLCM), determina en su articulo

cuarto la obligatoriedad de las Corporaciones locales de elaboración y remisión al Ministerio de Economía y

Hacienda de un informe trimestral sobre el cumplimiento de los plazos previstos para el pago de las

obligaciones de cada Entidad Local.

Los plazos de pago que resultan de aplicación son los siguientes: Para todos los contratos el plazo de pago

será treinta días siguientes a la fecha de aprobación de las certificaciones de obra o de los documentos que

acrediten la conformidad (Reconocimiento de la Obligación) con lo dispuesto en el contrato de los bienes

entregados o servicios prestados. En caso de no reconocer las obligaciones dentro del plazo de 30 días se

deberá abonar al contratista a partir del cumplimiento de dicho plazo de treinta días los intereses de demora y

la indemnización por los costes de cobro en los términos previstos en la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por

la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad.

Con la entrada en vigor del Real Decreto-ley 4/2013, de 22 de febrero, de medidas de apoyo al emprendedor

y de estímulo del crecimiento y de la creación de empleo, se modifica la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por

la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, modificando el

apartado 4 del articulo 216 del Texto Refundido de la Ley de Contratos del Sector Público, aprobado por Real

Decreto Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre, quedando redactado como sigue: "4. La Administración

tendrá la obligación de abonar el precio dentro de los treinta días siguientes a la fecha de aprobación de las

certificaciones de obra o de los documentos que acrediten la confonvidad con lo dispuesto en el contrato de

los bienes entregados o servicios prestados, sin perjuicio de lo establecido en el artículo 222.4, y si se

demorase, deberá abonar al contratista a partir del cumplimiento de dicho plazo de treinta días los intereses

de demora y la indemnización por los costes de cobro en los términos previstos en la Ley 3/2004, de 29 de

diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad."

El artículo 33 del Real Decreto-ley 4/2013, de 22 de febrero de medidas de apoyo al emprendedor y de

estímulo del crecimiento y de la creación de empleo, modifica la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que

se establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, estableciendo en el

apartado Cuatro la nueva redacción del apartado 1 del artículo 8 de la siguiente forma: "Cuando el deudor

incurra en mora, el acreedor tendrá derecho a cobrar del deudor una cantidad fija de 40 euros, que se añadirá

en todo caso y sin necesidad de petición expresa a la deuda principal. Además, el acreedor tendrá derecho a

reclamar al deudor una indemnización por todos los costes de cobro debidamente acreditados que haya

sufrido a causa de la mora de éste y que superen la cantidad indicada en el párrafo anterior." Dicha

compensación por los costes de cobro, a su vez, también está establecida en el artículo 6 de la Directiva

2011/7/UE del Parlamento Europeo y del Consejo de 16 de febrero de 2011.

III. Modificaciones relevantes en la Ley Orgánica 2/2012, de estabilidad presupuestaría y sostenibilidad

financiera, operadas por la Ley Orgánica 9/2013, de control de la deuda comercial en el sector público.

El periodo medio de pago.

1. El art. 4.2 de la LO 2/ 2012 queda redactado de la siguiente forma: "...Se entiende que existe

sostenibilidad de la deuda comercial, cuando el periodo medio de pago a los proveedores no supere el plazo

máximo previsto en la normativa sobre morosidad".

2. El art. 18.5 de la LO 2/2012, establece: " El órgano interventor de la Corporación Local realizará el

seguimiento del cumplimiento del periodo medio de pago a proveedores...".

3.EI art. 27.6 señala: "Las Administraciones Públicas y todas sus entidades y organismos vinculados o

dependientes harán público su período medio de pago a los proveedores en los términos que se establezcan

por Orden del Ministro de hacienda y Administraciones Públicas".

4. La DA 5a establece: "Plazo de pago a proveedores. Las referencias en esta Ley al plazo máximo que fija la

normativa sobre morosidad para el pago a proveedores se entenderán hechas al plazo que en cada momento
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establezca la mencionada normativa vigente y que, en el momento de entrada en vigor de esta Ley, es de 30

dias".

5.La DA 1a (y art. 13.6) de la Ley Orgánica 9/2013, de 20 de diciembre, de control de la deuda comercial en el

sector público, señala: "Transcurrido 1 mes desde la entrada en vigor de esta ley todas las Administraciones

Públicas y sus entidades y organismos vinculados o dependientes publicarán en su portal web su periodo

medio de pago a proveedores e incluirán en su plan de tesorería inmediatamente posterior a dicha

publicación las medidas de reducción de su período medio de pago a proveedores para cumplir con el plazo

máximo de pago previsto en la normativa sobre morosidad".

IV. Consideraciones técnicas.

1. La Intervención, procederá al registro de todas las facturas y demás documentos emitidos por los

contratistas a efectos de justificar las prestaciones realizadas por los mismos a través del registro

informático de la aplicación contable.

2. Respecto a la fecha de inicio de cómputo del plazo de inicio del expediente de reconocimiento de la

obligación se ha utilizado la fecha de entrada de la factura o la certificación en el registro del

Ayuntamiento. Así debe entenderse dada la derogación del art. 5 de la Ley 15/2010 por la Ley

25/2013, de 27 de diciembre, de impulso de la factura electrónica y creación del registro contable de

facturas en el Sector Público, que establecía el Registro de facturas en todas las Administraciones

Locales, y dada la incorporación de una DA 33 al TRLCSP, introducida por la Ley 11/2013, de

medidas de apoyo al emprendedor, que señala que el contratista tendrá la obligación de presentar la

factura que haya expedido ante el correspondiente registro administrativo, a efectos de su remisión al

órgano administrativo o unidad a quien corresponda la tramitación de la misma. Cobra toda su

vigencia, por tanto, el art. 38 de la Ley 30/1992, como determinante del dies a quo de estas

obligaciones; esto es, la fecha de entrada en el Registro General del Ayuntamiento será la que

establezca el momento a partir del cual la factura obra en poder de la Administración, sin perjuicio de

los registros contables que deban llevarse en la Intervención Municipal.

3. Para que haya lugar al inicio del cómputo de plazo para el devengo de los intereses, el contratista

deberá haber cumplido la obligación de presentar la factura ante el registro administrativo

correspondiente, en tiempo y forma, en el plazo de 30 dias desde la fecha de la entrega efectiva de

las mercancías o la prestación del servicio (Reglamento de obligaciones de facturación, aprobado por

Real Decreto n°. 1619/2012).

A efectos de conformidad de la factura, se tendrá en cuenta lo establecido en el art. 72. 1 del

Reglamento General de la Ley de Contratos de las Administraciones Públicas, que señala que las

facturas deberán contener la firma del funcionario que acredite la recepción, y lo establecido en las

Bases de Ejecución del Presupuesto Municipal. Una vez conformada la factura, la Administración

procederá a su aprobación en el plazo de 30 días, mediante la resolución o acuerdo del órgano que

tenga atribuida la competencia para el reconocimiento de la obligación, según lo establecido en las

Bases de Ejecución del Presupuesto. La administración deberá pagar la factura en el plazo de 30

días desde su aprobación.

4. En el presente informe se incluyen las facturas registradas de entrada y anotadas en el registro

informático del departamento de Intervención que no hayan sido objeto de reconocimiento de la

obligación el último día del período de referencia que corresponda durante los tres meses anteriores.

Dada la obligatoriedad de realizar informes trimestrales, este informe se emite para el periodo

comprendido entre el 01/10/2015 al 31/12/2015, a los efectos de adaptar el período trimestral del

informe con el trimestre natural.

5. En cuanto al informe a emitir de conformidad con lo previsto en el artículo 4 de la Ley 15/2010, se

recogen los incumplimientos del plazo de pago sobre las obligaciones pendientes de pago.
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Únicamente se incluyen las obligaciones aplicadas en los capítulos 2 y 6 (gastos corrientes en bienes
y servicios e inversiones) así como los gastos de formación recogidos en capítulo 1, pues la Ley

15/2010 se refiere a las operaciones comerciales, y éstas se aplican casi exclusivamente a estos

capítulos. Por tanto, no se incluirán en el presente informe ni gastos de personal, ni subvenciones

corrientes ni de capital, ni gastos financieros.

Este apartado del informe debe incluir las obligaciones reconocidas pendientes de pago en el último

día del período de referencia que corresponda, relativas a facturas en las que se incumpla el plazo de

pago.

6. Los informes trimestrales, referidos al último día de cada trimestre natural, se remitirán

obligatoriamente por cada Corporación Local y por cada una de las entidades dependientes de las

mismas, que tengan la consideración de Administración Pública según la normativa de estabilidad

presupuestaria, y figuren como tal en el Inventario de Entidades del Sector Público Estatal.

7. Los informes se han elaborado, considerando la totalidad de los pagos realizados en cada trimestre

natural, y la totalidad de las facturas o documentos justificativos pendientes de pago al final del

mismo.

8. El Informe contempla la siguiente información:

a) Pagos realizados en el trimestre

b) Intereses de demora pagados en el trimestre

c) Facturas o documentos justificativos pendientes de pago al final del trimestre

9. Determinación del período legal de pago y de la fecha de inicio.

Con la entrada en vigor del Real Decreto-ley 4/2013, de 22 de febrero de medidas de apoyo al

emprendedor y de estímulo del crecimiento y de la creación de empleo (a partir del 24 de febrero de

2013) para todos los contratos el plazo de pago será treinta días siguientes a la fecha de aprobación de

las certificaciones de obra o de los documentos que acrediten la conformidad, esto este desde el

Reconocimiento de la Obligación. En caso de no reconocer la obligación dentro del plazo de 30 días, el

Ayuntamiento de Burjassot deberá abonar al acreedor a partir del cumplimiento de dicho plazo de treinta

días los intereses de demora, la cantidad fija de 40 euros y aquellos costes de cobro debidamente

acreditados por el acreedor que superen los citados 40 euros.

10. Asimismo, con el fin de luchar contra la morosidad en las operaciones comerciales, la Ley 14/2013,

de apoyo a los emprendedores introduce un nuevo art. 228 bis en el TRLCSP, permitiendo un mayor

control por parte de las Administraciones Públicas de los pagos que los contratistas adjudicatarios deben

hacer a los subcontratistas.

V. Informe sobre el cumplimiento de los plazos de pago legalmente previstos.

a) Pagos realizados en el trimestre:

Fecha de referencia:

31/12/2015

Capítulo 2

Capítulo 6

Otros pagos por

operaciones

comerciales

Pendientes de aplicar

a presupuesto

TOTAL

Dentro periodo legal de pago

Numero de

pagos

585

6

1

592

Importe total

638.901,26

43.252,13

907,50

683.060,89

Fuera periodo legal de pago

Numero de

pagos

162

1

1

164

Importe Total

141.728,65

299,34

3.000,00

145.027,99
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b) Intereses de demora pagados en el período:

Fecha de referencia:

31/12/2015

Capítulo 2

Capítulo 6

TOTAL

Intereses de demora pagados en el periodo

Numero de

pagos

2

0

2

Importe total intereses

3.049,13

0

3.049,13

c) Facturas o documentos justificativos pendientes de pago al final del trimestre:

Fecha de

referencia:

31/12/2015

Capítulo 2

Capítulo 6

Otros pagos

por

operaciones

comerciales

Pendientes de

aplicar a

presupuesto

TOTAL

Dentro periodo legal de pago

N° de facturas

dentro del

periodo legal

de pago

338

19

205

562

Importe total

357.730,76

87.962,34

537.428,48

983.121,58

Fuera periodo legal de pago

N° de facturas

fuera del

período legal

de pago:

21

2

99

122

Importe Total

30.625.41

19.662,09

1.431.435,11

1.481.722,61

NOTA: Se adjunta al presente informe un Anexo con un listado resumen y un listado detallado de las

facturas y obligaciones especificadas en cada uno de los cuadros anteriores que soportan la información

suministrada. La documentación anexa se adapta a la estructura establecida por el Ministerio de

Economía y Hacienda.

VI. Consecuencias del incumplimiento.

En virtud de lo establecido en el TRLCSP, artículo 216: (apartado 4 modificado por por el Real Decreto-ley

4/2013, de 22 de febrero) "4. La administración tendrá la obligación de abonar el precio dentro de los treinta

días siguientes a la fecha de aprobación de las certificaciones de obra o de los documentos que acrediten la

conformidad con lo dispuesto en el contrato de los bienes entregados o servicios prestados, sin perjuicio de lo

establecido en el articulo 222.4, y si se demorase, deberá abonar al contratista, a partir del cumplimiento de

dicho plazo de treinta días los intereses de demora y la indemnización por los costes de cobro en los términos

previstos en la Ley 3/2004, de 29 de diciembre..."

5. Si la demora en el pago fuese superior a cuatro meses, el contratista podrá proceder, en su caso, a la

suspensión del cumplimiento del contrato, debiendo comunicara la Administración, con un mes de antelación,

tal circunstancia, a efectos del reconocimiento de los derechos que puedan derivarse de dicha suspensión, en

los términos establecidos en esta Ley.

6. Si la demora de la Administración fuese superior a seis meses, el contratista tendrá derecho, asimismo,

a resolver el contrato y al resarcimiento de los perjuicios que como consecuencia de ello se le originen (plazo

modificado por la Ley 14/2013, de apoyo a los emprendedores).
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7. Sin perjuicio de lo establecido en las normas tributarías y de la Seguridad Social, los abonos a cuenta

que procedan por la ejecución del contrato, sólo podrán ser embargados en los siguientes supuestos:

a) Para el pago de los sálanos devengados por el personal del contratista en la ejecución del contrato y

de las cuotas sociales derivadas de los mismos.

b) Para el pago de las obligaciones contraídas por el contratista con los subcontratistas y suministradores

referidas a la ejecución del contrato."

Según lo establecido en el Artículo 217 del TRLCSP: "Transcurrido el plazo a que se refiere el articulo 216.4

de esta Ley, los contratistas podrán reclamar por escrito a la Administración contratante el cumplimiento de la

obligación de pago y, en su caso, de los intereses de demora. Si, transcurrido el plazo de un mes, la

Administración no hubiera contestado, se entenderá reconocido el vencimiento del plazo de pago y los

interesados podrán fonvular recurso contencioso-administrativo contra la inactividad de la Administración,

pudiendo solicitar como medida cautelar el pago inmediato de la deuda. El órgano judicial adoptará la medida

cautelar, salvo que la Administración acredite que no concurren las circunstancias que justifican el pago o que

la cuantía reclamada no corresponde a la que es exigible, en cuyo caso la medida cautelar se limitará a esta

última. La sentencia condenará en costas a la Administración demandada en el caso de estimación total de la

pretensión de cobro."

Asimismo, el artículo 8, apartado 1 de la Ley 3/2004, sobre "Indemnización por costes de cobro", modificado

por el Real Decreto-ley 4/2013, de 22 de febrero, establece que: "1. Cuando el deudor incurra en mora, el

acreedor tendrá derecho a cobrar del deudor una cantidad fija de 40 euros, que se añadirá en todo caso y sin

necesidad de petición expresa a la deuda principal. Además el acreedor tendrá derecho a reclamar al deudor

una indemnización por todos los costes de cobro debidamente acreditados que haya sufrido a causa de la

mora de éste y que superen la cantidad indicada en el páoafo anterior"

Como se puede ver, las consecuencias del incumplimiento de los plazos legales de pago son muy gravosas

para el Ayuntamiento, y conllevan tanto el abono de intereses de demora como la posible indemnización por

costes de cobro, además de entenderse reconocido el vencimiento del plazo de pago si ante una reclamación

por escrito de los contratistas no se contesta en un mes, pudiendo formular recurso contencioso-

administrativo contra la inactividad de la Administración y solicitar como medida cautelar el pago inmediato de

la deuda, medida que se adoptará salvo que la Administración acredite que no concurren las circunstancias

que justifican el pago o que la cuantía reclamada no corresponde a la que es exigible, en cuyo caso la medida

cautelar se limitará a esta última. Adicionalmente, la sentencia condenará en costas a la Administración

demandada en el caso de estimación total de la pretensión de cobro.

La ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública y buen gobierno, tipifica

en su art. 28.k) como infracciones muy graves en materia de gestión económico-presupuestaria: "el

incumplimiento de las obligaciones de publicación o de suministro de información previstas en la normativa

presupuestaría y económico-financiera, siempre que en este último caso se hubiere formulado requerimiento".

Finalmente, cabe añadir que el hecho de realizar sistemáticamente gastos sin consignación presupuestaria,

sin perjuicio de su consideración como gastos nulo de pleno derecho, de las responsabilidades que puede

acarrear, y de la obligación de tramitar un reconocimiento extrajudicial de créditos para imputar al ejercicio de

cada año los gastos del ejercicio anterior, implica demorar de forma extraordinaria el pago de estas facturas,

incrementando el riesgo de exigencia de las indemnizaciones ya comentadas, que se traducen en un gran

aumento del coste de los servicios o suministros contratados.

En evitación de lo anterior, se recuerda la obligación de cumplir con lo previsto en los siguientes preceptos:

- Artículo 184 del TRLRHL: "1. La gestión del presupuesto de gastos se realizará en las
siguientes fases cuyo contenido se establecerá reglamentariamente: a) Autorización de
gasto; b) Disposición o compromiso de gasto; c) Reconocimiento o liquidación de la

obligación; d) Ordenación de pago."
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Artículo 185 del TRLRHL: "1. Dentro del importe de los créditos autorizados en los

presupuestos corresponderá la autorización y disposición de los gastos al presidente o al

Pleno de la entidad de acuerdo con la atribución de competencias que establezca la

normativa vigente. 2. Corresponderá al presidente de la corporación el reconocimiento y

liquidación de las obligaciones derivadas de compromisos de gastos legalmente adquiridos."

- Artículo 173 del TRLRHL: "5. No podrán adquirirse compromisos de gastos por cuantía

superior al importe de los créditos autorizados en los estados de gastos, siendo nulos de

pleno derecho los acuerdos, resoluciones y actos administrativos que infrinjan la expresada

norma, sin perjuicio de las responsabilidades a que haya lugar."

Vil. Elevación del informe al Pleno y remisión a los órganos competentes.

Sin perjuicio de su presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, el presente informe deberá

remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio de Economía y Hacienda y al órgano que,

con arreglo al Estatuto de Autonomía de la Comunidad Valenciana, tenga atribuida la tutela financiera de las

Entidades Locales. Tales órganos podrán igualmente requerir la remisión de los citados informes.

La Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de

información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, recoge en su art. 16.7 estos informes de

morosidad, entre las obligaciones trimestrales de suministro de información, que deben remitirse antes del

último día del mes siguiente a la finalización de cada trimestre del año. A tales efectos esta Interventora ha

remitido en plazo los informes trimestrales de Morosidad del IMCJB, CEMEF, S.L.U, Consorcio Pactem Nord

y Ayuntamiento de Burjassot, en fecha 27 de enero de 2016.

Todo lo cual se informa a los efectos oportunos, en cumplimiento de la legislación vigente.

El Pleno queda enterado del informe anteriormente transcrito que ha sido dictaminado por la Comisión

Informativa de Hacienda de 18 de febrero de 2016"

17. RENTAS Y EXACCIONES- DAR CUENTA DEL INFORME DE INTERVENCIÓN N° 41/2016 SOBRE
EJECUCIÓN PRESUPUSTARIA CORRESPONDIENTE AL CUARTO TRIMESTRE EJERCICIO 2015 DEL

AYUNTAMIENTO, IMCJB, CEMEF SLU Y CONSORCIO PACTEM NORD. Expediente: 000006/2016-07

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" INFORME DE INTERVENCIÓN N°41/2016

Obligaciones trimestrales LOEPSF Intervención 31/12/2015

CUMPLIMIENTO DE LAS OBLIGACIONES TRIMESTRALES DE SUMINISTRO DE

INFORMACIÓN DE LA LEY 2/2012 LOEPSF, DESARROLLADA POR LA ORDEN
HAP/2105/2012.

DATOS DE EJECUCIÓN DEL PRESUPUESTO Y ESTADOS FINANCIEROS.

4o TRIMESTRE 2015.

I. NORMATIVA APLICABLE

• Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.
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• Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley

Reguladora de las Haciendas Locales (en adelante RDL 2/2004).

• RDL 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el capítulo 1o del título VI de la Ley 39/1988.

• Orden EHA 3565/2008, de 3 de diciembre, por la que se aprueba la estructura de los presupuestos

de las entidades locales.

• Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera

{LOEPSF).

• Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por el que se desarrollan las obligaciones de suministro de

información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y

Sostenibilidad Financiera.

II. ANTECEDENTES DE HECHO

Resultando que la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y

Sostenibilidad Financiera, en adelante LOEPSF, regula el principio de transparencia como base del

funcionamiento de las Administraciones Públicas, y para ello resulta clave la rendición de cuentas y el

control de la gestión pública para contribuir a generar confianza en correcto funcionamiento del sector

público.

La importancia de este principio ha llevado al legislador a establecer en el artículo 6 de la LOEPSF. la

obligación de las Administraciones Públicas de suministrar toda la información necesaria para el

cumplimiento de las disposiciones de la citada Ley, y de las normas y acuerdos que se adopten en su

desarrollo, y garantizar la coherencia de las normas y procedimientos contables, así como la integridad

de los sistemas de recopilación y tratamiento de los datos.

Considerando que el desarrollo reglamentario a que se refiere el antedicho artículo de LOEPSF, lo ha

realizado el Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, a través de la Orden HAP/2105/2012, de

1 de octubre, y en concreto, sobre las obligaciones trimestrales de suministro de información, se ha

recogido en su articulo 16.

Los artículos 14 y 16 de la Orden, sobre obligaciones mensuales y trimestrales de suministro de

información de las Comunidades Autónomas y las Corporaciones Locales, entraron en vigor el 1 de enero

de 2013, de conformidad con la disposición transitoria única de la Orden.

Resultando que el artículo 4 de la Orden HAP 2105/2012, impone la centralización del cumplimiento

de la obligación de remisión y recepción de información "En las Corporaciones Locales, la intervención o

unidad que ejerza sus funciones."

Por todos los hechos y fundamentos de derecho descrito se emite el siguiente;

III. INFORME:

PRIMERO.- Cumplimiento de la obligación de remisión de información

De conformidad con lo regulado en el artículo 4 de la Ley 2/2012, LOEPSF, y el desarrollo del mismo

realizado por la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, y en concreto con el contenido de los artículos 4

y 16 de la misma, esta Interventora ha cumplido con su obligación de remisión de suministro de la

información trimestral correspondiente al cuarto trimestre de 2015, en tiempo y forma, antes del 30 de

diciembre de 2015. Habiéndose volcado la totalidad de la información requerida por el Ministerio de

Hacienda y Administraciones Públicas a través de la plataforma telemática habilitada en la "Oficina Virtual
de las Entidades Locales", https://serviciostelematicos.minhap.qob.es/Trimestrales/. se adjunta

justificante de la remisión en anexo n°1 al presente informe.

A estos efectos se remite la información de la Entidad Local en términos consolidados, esto es

Ayuntamiento, IMCJB, Consorcio Pactem-Nord y CEMEF. Siendo la información del Consorcio Pactem-
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Nord debidamente suministrada por la Interventora del mismo y en el caso del CEMEF, S.L.U. por el

Gerente de la sociedad.

En el art. 28 de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública

y buen gobierno se tipifican como infracciones muy graves determinadas conductas culpables que

suponen infracción en materia de gestión económico-presupuestaria, siendo relevante a efectos de este

informe la señalada en su letra k): "el incumplimiento de las obligaciones de publicación o de suministro

de información previstas en la normativa presupuestaria y económico-financiera, siempre que en este

último caso se hubiere formulado requerimiento".

SEGUNDO.- Justificación del informe y de su conocimiento por el Pleno.

Para suministrar la información requerida, correspondiente al cuarto trimestre de 2015, y a pesar de

que la normativa, no exige de manera específica la elaboración de un informe ni su posterior

tratamiento, esta Intervención considera necesario la elaboración del presente informe, que resume la

información volcada, los principales criterios de estimación seguidos, y que recoge las conclusiones

respecto a las previsiones de cumplimiento o de incumplimiento al cierre del ejercicio presupuestario de

los objetivos de estabilidad presupuestaria, de deuda pública o de la regla de gasto.

Hay que destacar que la propia plataforma telemática habilitada para el volcado de la información,

recoge en el apartado 4 "Cierre del informe de evaluación y finva", la necesidad de dar traslado al pleno

de la Corporación del resultado del informe de evaluación. El capítulo IV de la LOEPSF regula las

medidas preventivas, correctivas y coercitivas que el Gobierno, a propuesta del Ministerio podría, imponer

a las entidades locales, cuando se apreciase un riesgo de incumplimiento de los objetivos de estabilidad

presupuestaria, de deuda pública o de la regla de gasto al cierre del ejercicio, y las limitaciones

presupuestarias futuras que ello generaría.

Por otro lado, abundando en la necesidad de dar cuenta al Pleno, el Real Decreto 1463/2007, de 2 de

noviembre, que desarrollaba la Ley 18/2001, de Estabilidad Presupuestaria, establecía en su artículo 16.2

la obligatoriedad de emitir informe de intervención de cumplimiento del objetivo de estabilidad y dar

cuenta al Pleno en los supuestos de expedientes de modificación de créditos. En la actualidad tras la

entrada en vigor de la LOEPSF y la Orden Ministerial de desarrollo sobre las obligaciones de suministro

de información, según contestación emitida por la Subdirección General de Estudios y Financiación de

las Entidades Locales a pregunta de Cosital Network, la verificación del cumplimiento de los objetivos de

estabilidad y de la regla de gasto no es requisito previo necesario para la aprobación de los expedientes

de modificación, sino que procede la actualización trimestral del informe de intervención de cumplimiento

de los objetivos a que se refiere la Orden HAP2105/2012. Cálculo del que puede derivarse de manera

preceptiva la elaboración de un Plan Económico Financiero por incumplimiento de objetivos.

Por todo ello, del presente informe se considera necesario dar traslado a la Alcaidía, para que se

proceda a su elevación al pleno de la Corporación para su conocimiento y efectos oportunos.

TERCERO.- Contenido de la información

La información a suministrar para dar cumplimiento a la obligación de remisión, es parte de la que se

recoge en el artículo 16 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, y se ha materializado en los

formularios que ha diseñado la Subdirección General de Estudios y Financiación de Entidades Locales,

cumplimentados a través de la Oficina Virtual antes citada, que recogiendo la información detallada en el

artículo.

IV. CONCLUSIÓN DEL INFORME DE EVALUACIÓN:

El cumplimiento del objetivo de estabilidad presupuestaría en la administración local se evalúa a partir

de la consolidación de los presupuestos de la propia administración y de sus entidades dependientes
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incluidas en el art. 2.1 LOEPSF. Esta evaluación corresponde al órgano interventor de la entidad local, el

cual se encuentra con la dificultad de determinar la capacidad/necesidad de financiación de aquellas

entidades clasificadas, según los criterios del SEC 95, en el sector de las administraciones públicas.

El artículo 4 de la Ley 2/2012, LOEPSF modificado recientemente por la L.O. 9/2013, de 20 de

diciembre, de control de la deuda comercial en el sector público, define el concepto de sostenibilidad

financiera en los siguientes términos: Articulo 4 Principio de sostenibilidad financiera." 1. Las actuaciones

de las Administraciones Públicas y demás sujetos comprendidos en el ámbito de aplicación de esta Ley

estarán sujetas al principio de sostenibilidad financiera. 2. Se entenderá por sostenibilidad financiera la

capacidad para financiar compromisos de gasto presentes y futuros dentro de los limites de déficit,

deuda pública y morosidad de deuda comercial conforme a lo establecido en esta Ley, la normativa

sobre morosidad y en la normativa europea. Se entiende que existe sostenibilidad de la deuda comercial,

cuando el periodo medio de pago a los proveedores no supere el plazo máximo previsto en la normativa

sobre morosidad." (Este precepto deriva del contemplado en el art. 32 de la Ley 2/2011, de 4 de marzo,

de Economía Sostenible

Con los datos de ejecución presupuestaria existentes a 31 de diciembre de 2015, y con las

estimaciones y cálculos realizados en base a los mismos, la ejecución del Presupuesto consolidado de la

entidad local, sus organismos autónomos y los entes dependientes que prestan servicios o producen

bienes no financiados mayoritariamente con ingresos comerciales, que se incluyen en el Presupuesto

General del ejercicio 2015, dan los siguientes resultados

No se cumple con el objetivo de estabilidad presupuestaria, estimándose una necesidad de

financiación en términos consolidados en la liquidación del presupuesto de 2015 en la cantidad

de:

-884.174,64€, desglosándose por entidades en los siguientes términos:

AYUNTAMIENTO -964.834,72€ (Necesidad de financiación)

CEMEF, S.L.U. 128.631,89€ (Capacidad de financiación)

IMCJB -55.243,08c (Necesidad de financiación)

C. PACTEM-NORD 7.271,27€ (Capacidad de financiación)

El nivel de deuda viva es de 20.034.011,81 €.

Portante, el Ayuntamiento si liquida 2015 con estas previsiones, deberá elaborar un Plan Económico

Financiero a un año con el fin de conseguir la senda del equilibrio y estabilidad presupuestaria. La

necesidad de financiación deberá verificarse con la liquidación del ejercicio 2015.

El Pleno queda enterado del informe anteriormente transcrito que ha sido dictaminado por la Comisión

Informativa de Hacienda de 18 de febrero de 2016"

IGUALDAD Y DESARROLLO LOCAL

18. RENTAS Y EXACCIONES- MOCIÓ CONJUNTA AMB MOTIU DEL 8 DE MARC. Expediente:

000001/2016-05.70.01

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
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MOCIÓ DÍA INTERNACIONAL DE LES DONES

N'Emili Altur Mena, portaveu del Grup Compromís per Burjassot, José Alberto Camarillas, portaveu del Grup

Esquerra Unida, Adrián Juste Agulló, portaveu del Grup Totes amb Burjassot, Manuel Lozano Relaño,

portaveu del Grup Socialista, Tatiana Sanchis Romeu, portaveu del Grup Ciudadanos-C's i Sonia Casaus

Lara, portaveu del Grup Partit Popular, a l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del que disposa l'art. 91.4 del

Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Juridic de les Entitats locáis, d'acord amb l'art.97.3 de

l'esmentat rext reglamentan, presenten al Plenari, a proposta del Moviment Feminista, per al seu debat i

aprovació si s'escau, la següent

MOCIÓ

En el dia 8 de mar?, Dia Internacional de la Dona, es commemora la lluita per la igualtat d'oportunitats, de

tráete i de condicions entre homes i dones; una lluita que porta molts anys de recorregut, a la que encara li

queda un llarg treball a fer fins arribar a la paritat, i que necessita de la implicació de tota la poblado i totes les

entitats.

Comencárem el camí amb la Llei orgánica 3 de 2007, per a la igualtat efectiva de dones i homes; i la Llei

orgánica de 2004, de mesures de protecció integral contra la violencia de genere. Igualment, podem trabar

altres normatives europees i internacionals que teñen per objecte la igualtat real i efectiva entre dones i

homes.

En l'ámbit valencia, la Llei 9/2003 de 2 d'abril, per la igualtat entre dones i homes, estableix que els ámbits

que requereixen actuacions i mesures per eradicar la discriminació son múltiples, tant en l'ámbit laboral, com

en l'ámbit social i requereixen una especial atenció.

A mes, les corporacions locáis com Administracions mes properes a la ciutadania tenim la responsabilitat

d'exercir d'agent dinamitzador per promoure una societat clarament igualitaria, impulsant accions concretes

dirigides a la prevenció de conductes discrinatóries i a la potenciació de polítiques actives d'igualtat en tots els

ámbits socials i económics.

Burjassot compta amb el servei d'atenció integral a la dona Espai Dona, depenent de la Regidoría de

Polítiques d'igualtat, que enguany compleix 10 anys i que ha fet una gran tasca des de l'any 2006 fins

l'actualitat. Així com el Forum de Participació per la Igualtat de Genere, que sorgit d'Espai Dona, en l'actualitat

representa a una gran quantitat d'associacions del nostre poblé que de forma transversal treballen per la

igualtat de genere.

Pero, malgrat tot aquest dispositiu legal i técnic de suport a la igualtat, no podem afirmar que, actualment, les

dones estiguem en una situació d'equitat respecte deis homes, ben al contrari. Podem veure com, a la

provincia de Valencia, la crisi económica té un impacte de genere ben significatiu i afecta per partida doble les

dones.

Les forces polítiques de Burjassot amb representado en aquest Pie, volem igualtat real d'oportunitats,

recolzada per liéis igualitáríes amb perspectiva de genere; igualtat de condicions en tots els ámbits de la vida

pública i privada, basada en l'eliminació de les jerarquies entre sexes i, molt important, igualtat de tráete,

participació i visibilització. És per aixó que proposem al Pie l'adopció deis següents:

ACORDS

Primer.- Adoptar el compromís institucional de seguir promovent servéis i condicions de vida dignes on les

dones i els homes siguen tractats d'igual manera, considerant-los igualment responsables en totes les

qüestions relatives al treball privat i a la seua participació en la vida pública, amb l'objectiu general d'eliminar

les desigualtats que persisteixen en la nostra societat donat q volem anar un pas mes enllá de la conciliació i
caminar cap a conquerir la corresponsabilitat.
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Segon.- Dur a terme polítiques integráis d'igualtat real i efectiva entre sexes, accions positives i transversals

en totes les árees de l'ámbit municipal.

Tercer.- Seguir treballant en l'elaboració del Pía Municipal d'igualtat d'Oportunitats entre Dones i Homes de

Burjassot, tant a nivell intern de l'Ajuntament com extern.

Quart.- Dotar de les ferramentes necessáries i del pressupost corresponent al servei integral d'atenció a la

dona Espai Dona i a la seua Regidoría per tal de garantir l'execució de les seues polítiques i augmentant,

sempre que siga possible, tant des del govern municipal com cercant collaboracions amb entitats i

institucions supramunicipals.

Cinqué.- Participar activament, com a representants públics d'aquest municipi, de les activitats programades

per Igualtat, especialment deis actes programats entre el 6 i el 8 de marc amb motiu de la celebració del Dia

Internacional de la Dona i del Desé Aniversari d'Espai Dona Burjassot"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Compromis, Doña Lluna Arias explica brevemente el contenido de la moción y a dar lectura

de los acuerdos de la misma.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Igualdad y

Desarrollo Local de 18 de febrero de 2016.

19. RENTAS Y EXACCIONES- PACTE D'ALCALDES 2016. Expediente: 000002/2016-05.OFICSOST

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
Vist el Plenari núm. 2014000024, celebrada el dia 30 de desembre de 2014, s'acorda aprovar la moció "Pacte

d'alcaldes sobre lluita contra el canvi climátic".

Segons el punt primer de l'acord plenari, VAjuntament de Burjassot fa seus els objectius de la Unió Europea

per l'any 2020 i adopta el compromis de reduir els emissions de CO2 en el $eu terrítori en mes del 20 per cent

per a 2020 mitjangant la creado de plans d'acció fonamentats en ¡'eficiencia energética i els fonts d'energies

renovables.

Aquest punt feia referencia ais termes establits per a adherir-se al Pacte d'Alcaldes vigents en aqueix moment

i que es van allargar fins a desembre de 2015.

Vist l'informe del Técnic de Medi ambient i Paisatge de l'Oficina de Sostenibilitat Local de 15 de febrer de
2016 "En aquest moment, des de gener de 2016, els compromisos establits han patit certes modificacions i

se'ns informa des de l'Oficina central del Pacte d'Alcaldes a Brusselles, que no és possible completar

l'adhesió si no hi ha coherencia entre el document d'adhesió signat i els compromisos polítics acordats en

sessió plenária.

Per tant, per a concloure el procés d'adhesió de manera satisfactoria, és necessária una aprovació plenária

deis compromisos establits peí nou Pacte d'Alcaldes per al clima i l'energia i que es transcriuen a

continuació:

Nosaltres, els alcaldes firmants d'aquest Pacte, compartim la visió d'un futur sostenible, independentment de

la grandária del nostre municipi i de la seua ubicado en el mapa mundial. Aquesta visió comuna dirígeix les

nostres accions a l'hora d'afrontar els següents reptes interconnectats: mitigado del canvi climátic, adaptado i

energía sostenible. Junts, estem disposats a prendre mesures concretes i a llarg termini que garantisquen un

entorn estable económica, social i mediambientalment a les generacions actuáis i Mures. La nostra
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responsabilitat col-lectiva implica construir territoris mes sostenibles, atractius, habitables, capagos

d'experímentar resiliéncia i eficients energéticament"

Per tot agó PROPOSE al Plenarí municipal el següent ACORD:

Primer. NOSALTRES, ELS ALCALDES, RECONEIXEM QUE:

El canvi climátic ja és una realitat i és un deis majors reptes de la nostra era que requereix una acció i

cooperado immediates entre les autoritats locáis, regionals i nacionals de tot el món.

Les autoritats locáis i regionals juguen un paper clau en la transido energética i la lluita contra el canvi

climátic, ja que govemen mes prop de la ciutadania. Comparteixen amb els govems regionals i nacionals la

responsabilitat d'emprendre accions contra el canvi climátic i están disposats a actuar independentment deis

compromisos que assumisquen altres parís.

Les autoritats locáis i regionals de qualsevol situado socioeconómica o ubicado geográfica, encapgalen la

lluita per reduir la vulnerabilitat del seu territori enfront de les diferents conseqüéncies del canvi climátic.

Encara queja s'han emprés accions per a reduir les emissions, /'adaptado continua sent un complement a la

mitigado necessária i indispensable.

L'adaptació i la mitigado del canvi climátic aporten nombrosos avantatges al medí ambient, la societat i

¡'economía. Si s'aborden conjuntament, obriran noves oportunitats de promoure un desenvolupament local

sostenible que incloga la creado de comunitats i infraestructures eficients energéticament, capagos

d'experimentar resiliéncia enfront de situacions adverses relacionades amb el clima i inclusives, la millora de

la qualitat de vida, l'increment de la inversió i la innovado i l'impuls de ¡'economía local i la creado

d'ocupacions, així com el reforg de la participado i cooperado de les parts interessades.

Les solucions locáis ais reptes energétics i climátics ajuden a promoure una energía segura, sostenible,

competitiva i assequible per a tots els ciutadans i a contribuir, d'esta manera, a reduir la dependencia

energética i a protegirals consumidors mes vulnerables.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, COMPARTIM UNA VISIÓ CONJUNTA PER A 2050 QUE IMPLICA:

Accelerar la descarbonització deis nostres territoris, contribuint així a mantindre el calfament global mig per

davall de 2'C.

Enfortir la nostra capacitat d'adaptar-nos a l'impacte inevitable del canvi climátic, augmentant la resiliéncia

deis nostres territoris.

Augmentar ¡'eficiencia energética i l'ús de fonts d'energia renovables en els nostres territoris, garantint aixl

l'accés universal a servéis energétics segurs, sostenibles i assequibles per a tots.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, ENS COMPROMETEM A CONTRIBUIR A AQUEST COMPROMÍS:

Reduint les emissions en el nostre territori en almenys un 40 % fins a 2030 mitjangant l'augment de I'eficiencia

energética i un major ús de fonts d'energia renovables.

Augmentant la resiliéncia a l'impacte del canvi climátic.

Convertint aquests compromisos en una serie de passos concrets que incloguen el desenvolupament d'un Pía

d'Acció peral Clima i el Canvi Climátic que definisca mesures concretes ¡perfile els resultáis desitjats.

Controlant i informant regularment sobre els progressos en el marc d'aquesta iniciativa.

Compartint la nostra visió, els resultáis, ¡'experiencia i els coneixements técnics amb autoritats gestores locáis

i regionals dins i fora de la UE a través d'una cooperado directa i un intercanvi entre iguals.
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NOSALTRES, ELS ALCALDES, RECONEIXEM QUE EL NOSTRE COMPROMÍS EXIGEIX:

Un lideratge politic fon;

Definir objectes ambiciosos a llarg tenvini, mes enllá deis mandats polítics;

Una (inter)acció coordinada entre la mitigado i ¡'adaptado a través de la mobilització de totes les árees

municipals implicades;

Un enfocament territorial integral i intersectorial;

L'assignació deis recursos humans, técnics i financers adequats;

El compromís de totes les parís implicades en els nostres territoris;

L'apoderament deis ciutadans com consumidors clau d'energia, "prosumidors" i participants en un sistema

energétic responsable;

Una acció immediata, en particular mitjangant mesures flexibles i "amb garanties";

La implantado de solucions intelligentspera ferfront ais reptes socials i técnics de la transido energética;

Revisar periódicament les nostres accions d'acord amb els controls i les avaluacions deis resultats;

Una cooperado horitzontal i vertical combinada (per exemple, entre les autoritats locáis i tots els altres nivells

de govem).

NOSALTRES, ELS ALCALDES, DONEN! LA BENVINGUDA A:

La iniciativa de la Comissió Europea que integra, davall un únic marc, ambdós pilars del canvi climátic, la

mitigado i l'adaptació, potenciant així les sinergies amb altres politiques i iniciatives pertinents de la UE;

El suport de la Comissió Europea a l'ampliació del model de Pacte deis alcaldes a altres parts del món;

El gran suport del Comité de les regions al Pacte deis alcaldes i els seus objectius, com a portaveu

institucional de les autoritats regionals i locáis de la UE;

L'assisténcia que presten els Estats membres, regions, províncies, ciutats mentores i altres estructures

institucionals a les autoritats locáis a l'hora de complir els seus compromisos de mitigado i adaptado.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, INVITEN!:

LES ALTRES AUTORITATS LOCALS A:

Unirse ais nostres compromisos;

Compartir coneixements i participar en activitats de desenvolupament de capacitáis davall aquest nou marc.

LES AUTORITATS REGIONALS, PROVINCIALS I LOCALS A:

Actuar com guia estratégica i aportar suport técnic i financer al desenvolupament, la implantado i el control

deis nostres plans d'acció i de les mesures relacionades;

Ajudar-nos a promoure la cooperado i els enfocaments conjunts per a emprendre accions mes eficaces i

integrades.

ELS GOVERNS ESTATALS A:

Assumir la seua responsabilitat enfront del canvi climátic i oferir l'assisténcia fínancera i política adequada per

a preparar i implantar estratégies d'adaptació i mitigado locáis;

Implicar-nos en la preparado i implantado de les estratégies de mitigado i adaptado nacionals;

Garantir l'accés adequat ais mecanismes de fínangament per a protegir l'acció local sobre energía i clima;

Reconéixer l'impacte deis nostres esforgos locáis, donar veu a les nostres necessitats i reflectir els nostres

punts de vista en els processos europeus i internacionals sobre el clima.

LES INSTITUCIONS EUROPEES A:

Consolidar els mares normatius que protegeixen la implantado d'estratégies locáis sobre clima i energía i la

cooperado entre ciutats;

Oferir-nos l'assisténcia operativa, técnica i de promoció adequada;

Continuar integrant el Pacte deis alcaldes en les politiques, programes d'assisténcia i activitats rellevants de

la Unió Europea, implicant-nos en les fases de preparado i implantado;

Continuar obrint oportunitats de fínangament per a complir els nostres compromisos, així com proposar
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servéis especiáis d'assisténcia al desenvolupament de projectes per a ajudar-nos a desenvolupar, oferír i

Hangarprogrames d'inversió de major envergadura;

Reconéixer el nostre paper i efe nostres esforgos a l'hora de mitigar i adaptar el canvi climátic i compartir els

nostres éxits amb la comunitat internacional.

LES ALTRES PARTS INTERESSADES A:

Mobilitzar i compartir experíéncies, coneixements técnics i recursos técnics i financers que complementen i

reforcen els nostres esforgos locáis, augmenten les capacitáis, promoguen la innovado i impulsen la inversió;

Jugar un paper actiu en la transido energética i protegir-nos mitjangant la seua participado en l'acció

comunitaria.

UN FULL DE RUTA COMUNA PER A UNA VISIÓ COMPARTIDA:

PASSOS

1. Iniciado i revistó de les linies básiques.

Preparado d'un inventan de referencia de les emissions.

Preparado d'una avaluado de vulnerabilitat i riscos del canvi climátic.

2. Definido i planificado deis objedius estratégics

Elaborado d'un Pía d'Acció per al Clima i l'Energia Sostenible (PAUS) i integrar els aspectes relacionat amb

la mitigado i ¡'adaptado en les polítiques, estratégies i plans rellevants en un periode de dos anys des de la

formalització del pacte.

3. Implantado, control i informado.

Informar sobre els progressos cada dos anys després de l'emissió del PAUS en la plataforma de la iniciativa.

Segon.- Notificar a Covenant of Mayors For Climate and Energy la present Resolució.

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Compromis, Doña Lluna Arias explica brevemente este expediente sobre el Pacto de alcaldes
que se trató en la comisión informativa por despacho extraordinario, y que se había firmado el año pasado

pero que ahora se modifica.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que su grupo votará a favor porque las cuestiones

ecologistas y medioambientales son fundamentales, pero les gustaría tener más información la próxima vez,

como por ejemplo, cómo se va a llevar a cabo en este municipio la reducción del 30% de , si hay algún plan

previsto, si hay algún presupuesto o si ya se está llevando a cabo alguna medida.

Por el grupo Compromis, Doña Lluna Arias manifiesta que efectivamente, por el tema de la urgencia en su
tramitación, no hubo copia del expediente en la comisión informativa, se pidieron disculpas

comprometiéndose a que en ocasiones posteriores se tendría la información aunque fuera por email. Que

este Pacto es europeo y está muy planificado, en un primer lugar el Ayuntamiento tiene que hacer una

auditoria de emisiones y una vez realizada es cuando se tiene que aplicar ese 30% de reducción. Que por

supuesto esa auditoria además de especificar el porcentaje de emisión de CO2, también dice que es lo que lo

está emitiendo y la forma de poderlo reducir.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos

la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Igualdad y

Desarrollo Local de 18 de febrero de 2016.

SERVICIOS MUNICIPALES

20. SERVICIOS MUNICIPALES- MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO POPULAR SOBRE
PROPUESTA DE CONTRATACIÓN SERVICIO DE ASESORÍA Y REPRESENTACIÓN JURÍDICA MEDIANTE
LETRADO. Expediente: 000009/2016-04.04.02
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Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Se da cuenta de la Moción presentada por Sonia Casaus Lara, Portavoz del grupo municipal del Partido

Popular, con fecha 15 de enero de 2016, registrada de entrada al número 2016000699 que seguidamente se
transcribe:

"Sonia Casaus Lara, portavoz del grupo municipal del Partido Popular, al amparo del artículo 97 del

Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales; presenta para

su debate, y en su caso, aprobación por el Pleno de la Corporación de la siguiente

MOCIÓN

El ayuntamiento de Burjassot presupuestó 50.000€ para gastos "jurídicos" en el año 2015; casi el doble que

en el año anterior, que había presupuestado 30.000€, llegando a tener un crédito definitivo de casi 79.000€, y

más de 35.000C de obligaciones reconocidas netas. A estas cantidades hay que añadir las facturas en

concepto de abogados que se han venido pagando desde la empresa pública o el organismo autónomo.

En las labores de fiscalización que llevamos realizando el grupo municipal del partido popular, hemos venido

constatando que los servicios de defensa en juicio por abogado colegiado se realizan mediante contrato

menor independiente para cada juicio, sin pedir previamente previsión de honorarios; que alguna vez las

facturas han superado los límites legales del contrato menor de servicios, que en algunos casos se han

fraccionado facturas para un mismo servicio jurídico, y que se designan normalmente a los mismos

abogados (salvo en juicios sobre responsabilidad patrimonial o reclamaciones de daños, que entendemos

que el abogado lo asume la compañía de seguros).

La ley de contratos del sector público tiene por objeto regular la contratación del sector público, a fin de

garantizar los principios de libertad de acceso a las licitaciones, publicidad y transparencia de los

procedimientos, y no discriminación e igualdad de trato entre los candidatos, y de asegurar, en conexión con

el objetivo de estabilidad presupuestaria y control del gasto, una eficiente utilización de los fondos destinados

a la realización de obras, la adquisición de bienes y la contratación de servicios mediante la exigencia de la

definición previa de las necesidades a satisfacer, la salvaguarda de la libre competencia y la selección de la

oferta económicamente más ventajosa.

Desde el Partido Popular entendemos que el servicio de defensa en juicio del Ayuntamiento de Burjassot, y

dada la importante cantidad económica que supone al año para las arcas municipales, se debería de realizar

de forma conjunta, mediante un único contrato, en atención al plazo de duración de ese servicio de defensa

legal, con lo cual se deberá respetar los principios de publicidad y libre concurrencia, consiguiendo una

gestión pública más transparente.

La Junta Consultiva de Contratación Administrativa del Ministerio de Hacienda y administraciones públicas ya

emitió un informe "calificación jurídica de los contratos entre ayuntamiento y un abogado" en el año 2012,

concluyendo que "...por lo que aconseja la celebración de un único contrato de representación y defensa en

juicio y no uno por cada juicio que se celebre."

Lamentablemente, el ayuntamiento de Burjassot no dispone de personal funcionario que preste el servicio de

asistencia en juicio, ni tampoco puede acceder gratuitamente a través de la Diputación de Valencia -que lo

viene prestando a los ayuntamientos menores de 10.000 habitantes-. Cada vez son más los ayuntamientos

de más de 20.000 habitantes que publican pliego de cláusulas para contratar el servicio de asesoría y

asistencia jurídica, garantizando así no sólo el cumplimiento de la Ley, sino también una gestión transparente

y accesible a todos.

Por todo ello, el Grupo Municipal del Partido Popular de Burjassot, propone al Pleno la aprobación del

siguiente ACUERDO:
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Instaralequipodegobiernoaqueinicielostrámitesoportunosparalacontrataciónseunserviciode

asesoríayrepresentaciónjurídicasmedianteletradodelosinteresesdelAyuntamientodeBurjassot,enpro

delabuenagestión,transparencia,publicidadylibreconcurrencia"

Abiertoelturnodeintervencionesseprodujeronlassiguientes:

PorelgrupoPP,DoñaSoniaCasausprocedeaexplicarbrevementeelcontenidodesumoción.

PorelgrupoTotes,D.AdriánJustemanifiestaquesugrupocompartelaspreocupacionesqueha

comentadolaportavozdelPartidoPopularyaunquenosabencualseríaelgastodeestaasesoríacon

respectoalascontratacionesactuales,entiendenqueestodamásgarantíaalahoradeasegurarla

transparenciaylaindependenciadelserviciodeunabogadooelquesea,porlotantovotaránafavor.

PorelgrupoC's,DoñaTatianaSanchismanifiestaquesugrupovotaráafavorporqueconsideran

adecuadalacontratacióndeunserviciodeasesoríayrepresentaciónjurídicaenlugardeircontratandoun

abogadoparacadacaso,prácticabastanteopacaqueserealizasinpublicidadyenmuchoscasoscon

contratosmenores.Laadquisicióndeesteserviciodeasesoríaesunprocedimientoqueyaestánllevandoa

caboalgunosmunicipiosyqueparecefuncionarbastantebienporqueademásdefavorecerlatransparencia,

elprocesodecontrataciónpuedesuponerunaumentodelservicioencuantoaasesoríayunahorrodelos

costes.

PorelgrupoPSOE,D.ManuelLozanomanifiestaquelasintervencionesdealgunosportavocesparecen

daraentenderqueaquísehacenlascosasdeformaopacaynadamáslejosdelarealidad,elproblemaes

quenosemolestanenpreguntar.Quesugrupovaavotarencontradeestamociónporqueloquepropone

esalgoqueyaseestáhaciendo.QueelmismoSecretario,ensuinforme,yaespecificaquelalicitaciónse

empezóel30dediciembrejuntoconotras31licitacionesmásydeestoyasehabíainformado.Que

entiendenlamociónperoconsideranqueestámalargumentadapueshaymuchosserviciosjurídicos

especializadosenesteAyuntamiento,aniveladministrativo,civil,pena,delapolicíalocal,deespaidonaetc.

conlocualloqueelequipodegobiernoestálicitandoesunservicioespecializadoparacadatipoypoderdar

coberturaespecializadaparacadaserviciojurídicoquenecesiteelAyuntamiento.

PorelgrupoTotes,D.AdriánJustemanifiestaquequiereaclararalgodesuargumentaciónanterior,que

cuandohadichoqueunalicitaciónesmástransparentequeunacontrataciónquenosehaceporlicitación,

noestádiciendoenningúnmomentoqueelequipodegobiernonoseatransparentesinoquehanvaloradola
mocióndelPartidoPopular.

PorelgrupoPP,DoñaSoniaCasausmanifiestaqueestamociónsehahechocontodoelánimo

constructivoposible.Quenoesciertoquesugruponohayapreguntado,loscorreosalPartidoSocialistase

tienenqueenviaralcorreodelosasesoresyhastaendossesionesdelaJuntadeGobiernohanpreguntado

¿nohayningúncontratoconningunaasesoríajurídica?¿sefuncionasiempreconcontratosmenoresseala

facturadelimportequesea?.Quesugruposehaenteradoquelalicitaciónfueendiciembreporelinforme

quehaemitidoelSecretarioconmotivodelapresentacióndeestamoción,nadieleshabíainformadoantes

queyaestabainiciado.Queaunquehayamuchostiposdeasistenciajurídica,enlosúltimosochoañosseha

contratadosiemprealosmismosprofesionales,porlotantosesuponequedebeserfácilunificarelservicioy

notenerqueestarviendofacturastrimestralesenelIMCJBpagadasalaasesoríajurídicaPinazo.

PorelgrupoPSOE,D.ManuelLozanomanifiestaqueelprocesodelicitaciónesunprocesoarduoylargoy
detodasformaspuedeperfectamenteiralnegociadoysolicitarinformacióndecuantaslicitacioneshayen
marchayenquéprocesoestácadaunadeellas.QueenesteAyuntamientosehacontratadonumerosos

bufetesdeabogadosdondecadaunoestácontratadoparallevaruntemaespecíficoyademáscuandose
empiezaunprocedimientonosesabecuandovaaterminarperoindependientementeesciertoquelomejor
sonlicitacionesparcialesparacadatipodeprocedimientoyesrealmenteloqueseestáhaciendoenotros
ayuntamientos.
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El Alcalde manifiesta que es importante valorar lo que está haciendo este equipo de gobierno, ir un paso más

allá al decidir licitar todos aquellos servicios, incluso aquellos que no lo requieren, por lo tanto, y cuando esto

se ha manifestado en reiteradas ocasiones, el presentar esta moción resulta algo molesto, no solo porque ya

se ha iniciado sino porque este equipo de gobierno ha manifestado la voluntad de licitar todos los servicios e

incluso ha puesto en marcha el que sean públicas las sesiones de la Mesa de Contratación.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por siete votos a favor (4 PP, y 2 C's 1 Totes), y trece votos en

contra (8 PSOE y 3 Compromís y 2 EUPV) ACUERDA rechazar el dictamen favorable de la Comisión

Informativa de Servicios Municipales de 18 de febrero de 2016 y por lo tanto rechazar la moción del grupo

municipal del Partido Popular anteriormente transcrita.

21. SERVICIOS MUNICIPALES- DAR CUENTA DEL INFORME DE FISCALIZACIÓN DE LA
SINDICATURA DE CUENTAS DE LAS OBLIGACIONES DE CONTRATOS FORMALIZADOS DE LOS

EJERCICIOS 2012-2013. Expediente: 000035/2016-04.04.02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Visto el Informe definitivo de Fiscalización de las obligaciones de información sobre contratos formalizados

de los ejercicios 2012-2013. Ayuntamientos de población inferior a 50.000 habitantes y otros entes, remitido

por la Sindicatura de Comptes, recibido en el Ayuntamiento con fecha 10 de febrero de 2016, registrado de

entrada al número 2016002450.

De dicho informe se desprende que la Sindicatura ha constatado:

Que el Ayuntamiento dispone de página web propia en la que inserta la información y de la que se

puede enlazar con la Plataforma de la Generalitat en la que se encuentra el Perfil de Contratante del

Ayuntamiento.

En dicha Plataforma el Ayuntamiento inserta toda la información de contratos tramitados mediante

procedimientos negociado o abierto.

Que la propia Sindicatura, ante las múltiples obligaciones legales de información a cargo de los entes

locales, reconoce la observación realizada en numerosas ocasiones por este Ayuntamiento sobre la

necesidad de establecer el principio de entrada única de datos, que además del ahorro que esto

representa, reducirla el riesgo de errores en el proceso de grabar varias veces determinada

información.

Que el Ayuntamiento de Burjassot no presentó a la Sindicatura de Comptes los contratos

formalizados en 2012.

En relación con la remisión de información de estos contratos debe tenerse en cuenta que el Ayuntamiento

había subido todos sus contratos a la plataforma de la Sindicatura, no obstante como la organización del

Ayuntamiento la forman también el IMCJB, CEMEF, SL y BURJATEC, SL y la entidad IMCJB no subió la

información que les afectaba en tiempo y forma, es por lo que no se pudo finalizar los trabajos de remisión de

todos los contratos de la entidad Ayuntamiento de Burjassot.

Visto el informe del Negociado de Servicios Municipales de fecha 28 de febrero de 2014 del que se

desprenden las causas por las que no se remitió la información contractual.

Por todo ello, se eleva al Pleno la siguiente propuesta de ACUERDO:

Quedar enterado el Pleno del Informe de Fiscalización de las obligaciones de información sobre

contratos formalizados de los ejercicios 2012-2013. Ayuntamientos de población inferior a 50.000 habitantes y

otros entes, que ha sido dictaminado por la Comisión Informativa de Servicios Municipales de 18 de febrero

de 2016"
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Abierto el turno de intervenciones, se produjeron las siguientes:

El Secretario informa que en este punto del orden del día se ha subsanado un error porque el dictamen de la

comisión informativa debido se trataba de dar cuenta y por error hubo una votación.

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus manifiesta que como el Alcalde dijo que faltaban los contratos a

presentar por parte del IMCJB, y no había llegado el informe, ¿cuándo se puede hacer una aportación a este

expediente?

El Alcalde informa que este punto es para dar cuenta y en el seno de la propia comisión se puede debatir

como ruego o pregunta y se contestará por escrito, pero en cualquier caso se trata de una valoración que

hace la Sindicatura de Cuentas al respecto y que tiene las salvedades y recomendaciones que tiene y que

constan en el informe que consta en el expediente. Que la Sindicatura emitirá otros informes porque todos los

ayuntamientos están siendo auditados.

Quedar enterado el Pleno del Informe de Fiscalización de las obligaciones de información sobre contratos

formalizados de los ejercicios 2012-2013. Ayuntamientos de población inferior a 50.000 habitantes y otros

entes, que ha sido dictaminado por la Comisión Informativa de Servicios Municipales de 18 de febrero de

2016.

22. SERVICIOS MUNICIPALES- MOCIÓN SOBRE EL ESTABLECIMIENTO DE MEDIDAS
PROVISIONALES CONTRA LAS INUNDACIONES EN EL BARRIO LAURI VOLPI. Expediente: 000340/2015-

04.04.02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Se da cuenta de la Moción presentada por Tatiana Sanchis Romeu, Portavoz del grupo municipal

Ciudadanos-C's Burjassot, con fecha 12 de noviembre de 2015, registrada de entrada al número 2015019486

que seguidamente se transcribe:

Da Tatiana Sanchis Romeu, (qrupo.ciudadanos-cs@avto-buriassot.es) portavoz del grupo municipal

Ciudadanos-C's Burjassot en el Ayuntamiento de Burjassot, al amparo de lo que dispone el artículo 97 del

Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, presenta al

Pleno del Ayuntamiento de Burjassot la presente MOCIÓN para su debate y aprobación, si procede, de
acuerdo con la siguiente

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Históricamente, el barrio de Lauri Volpi viene arrastrando una serie de deficiencias en infraestructuras que se

hace necesario subsanar. Con cada gota de lluvia de cada tormenta es alarmante comprobar como se

producen inundaciones sistemáticas en varios puntos del barrio, con el exponente máximo del túnel del Camp

del Cigronet, entre las calles María Ros y Lauri Volpi, que deja prácticamente aislado el barrio en cuanto el

acceso se anega por las lluvias, provocando además situaciones con un alto componente de peligrosidad.

El prometido, desde hace tantos años, soterramiento de las vías del metro en todo el área urbana de

Burjassot vendría a solucionar en parte el problema de la inundación de dicho túnel. No obstante, el

compromiso con dichas obras por parte de la Generalitat ni está ni se le espera a corto o medio plazo.

Ante el abandono del proyecto del soterramiento de las vías del metro, se ha planteado la posibilidad de

instalar un macro colector que ayude a desaguar las zonas inundadas. Una obra conjunta con las localidades

de Godella y Rocafort para canalizar las aguas pluviales de los diferentes municipios hasta el Barranc del

Palmaret.
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Sin embargo, y pese a la urgencia que debería acompañar a esta actuación, las obras se han pospuesto
hasta el año 2017, y Burjassot sería el último punto de esta conexión, por lo que no hay fecha fijada para que
las actuaciones lleguen a nuestro municipio.

Se hace más necesario si cabe tomar medidas urgentes ante el desgaste que están sufriendo las estructuras
de muchos edificios de la zona por las humedades y las constantes inundaciones. Además, las condiciones

de salubridad saltan por los aires al igual que las tapas de las alcantarillas en cada tormenta.

Teniendo en cuenta esta situación, desde Ciudadanos Burjassot queremos solicitar el apoyo del Pleno para
instar al equipo de gobierno a que tome una serie de medidas para parchear la situación mientras se espera
que se acometan las obras de mayor envergadura. Se trata de unas pequeñas actuaciones que fueron

acogidas de buen grado por los técnicos municipales encargados de las mismas, así como por la asociación
de vecinos del barrio de Lauri Volpi.

En definitiva, se trata de evitar que entre la mayor cantidad de agua posible al túnel; que una vez se haya
comenzado a inundar, la seguridad sea fundamental y se impida el acceso al mismo; y que se consiga vaciar

lo antes posible con prevención y actuaciones posteriores.

Por todo lo expuesto, solicita al Pleno la adopción de los siguientes acuerdos

ACUERDOS

Primero.- El Pleno del Ayuntamiento de Burjassot insta al equipo de gobierno a tomar las siguientes

actuaciones en el Barrio de Lauri Volpi.

a. Instalar pasos de peatones elevados que abarquen las cuatro esquinas y que actúen de

pequeña barrera contra el agua

b. Instar a Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana a cerrar el acceso del agua de la lluvia

desde las vías al túnel

c. Instalar bombas de agua destructoras de mayor potencia para el vaciado más rápido del

túnel. Alejar los grupos eléctricos del foco de la inundación.

d. Colocar unos sensores que activen barreras mecanizadas que impidan el acceso al túnel

cuando el agua llegue a un nivel determinado. Que estos sensores activen un semáforo en

rojo con un cartel luminoso de "No pasar. Túnel inundado" para evitar situaciones peligrosas

con vehículos y peatones.

Segundo.- El Pleno del Ayuntamiento de Burjassot insta a la Generalitat Valenciana a acometer con urgencia

las actuaciones del proyecto de colector de aguas pluviales.

Tercero.- El Ayuntamiento de Burjassot insta a la Generalitat Valenciana a llevar a cabo el proyecto de

soterramiento de las vías del metro en Burjassot"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis procede a explicar brevemente el sentido de su moción y da

lectura de los acuerdos que constan en la misma.

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste manifiesta que su grupo se va a abstener, por un lado porque el

informe técnico dice que las soluciones que se proponen no van a solucionar sustancialmente el problema de

las lluvias, y por otro lado está sería una solución provisional cuando se están esperando 25 años para la

instalación del colector.

Por el grupo Compromís, D. Roe Senent manifiesta que su grupo votará a favor aunque piensa que el

problema no se va a solucionar porque la mayoría del agua que cae al túnel procede de las vías del metro y

como el alcantarillado no es suficientemente ancho para evacuar las aguas se acumulan en el túnel. Que
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gracias a ello no se inunda el barrio pero las bombas tardan días en vaciar toda el agua. No obstante opina

que todo lo que sea hacer presión y mejorar es bueno y por eso votarán a favor.

Por el grupo PSOE, D. Manuel Lozano manifiesta que el 95% del caudal del agua de la lluvia procede de

las vías de metro, como decía el compañero de Compromís, por lo tanto las medidas que pueda adoptar el

Ayuntamiento van a tener un impacto mínimo, un 5% según el técnico. Que hay otro problema a solucionar

que es el colector y que aún tardará algún año en llegar. Que la instalación de bombas más potentes ya se

hizo en el mes de noviembre, pero aún así no pueden ponerse a máxima potencia porque al ser estrecho el

colector, el agua y las fecal, suben hasta los pisos de las fincas colindantes, por ello hay que mantenerlas a

media potencia e intentar ponerlas en marcha en el momento que empieza a llover un poco más fuerte de lo

normal. Que se va a poner un semáforo automático que será accionado por la Policía Local presupuestado en

2.600 euros. Que en cuanto a los pasos elevados, están incluidos dentro del coste del plan de mejoras del

asfaltado de calles, con lo cual el coste para la ciudadanía será bajo y por lo menos se estará tomando

alguna medida con este problema, por lo tanto su grupo votará a favor de la moción.

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis manifiesta que a su grupo le consta que el agua viene en gran

parte de las vías y por eso instan en su moción a Ferrocarriles y saben que la solución es el soterramiento

pero eso no va a llegar de momento por lo tanto el aporte de unas medidas mínimas para evitar los accidente

de las últimas lluvias consideran que es bienvenido.

Finalizado el tumo de intervenciones, el Pleno, por diecinueve votos a favor (8 PSOE, 4 P, 3 Compromís, 2

Cs y 2 EUPV), y una abstenciones (1 Totes), ACUERDA aprobar en sus propios términos la propuesta

anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Servicios Municipales de 18

de febrero de 2016.

23. URBANISMO Y MEDIO AMBIENTE- MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
CIUDADANOS SOBRE MEJORA DE LA ACCESIBILIDAD DE LOS PEATONES EN EL PASO NIVEL DE LA

CL MARIÁ RIBERA. Expediente: 000002/2016-03.20.01

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
" Da Tatiana Sanchis Romeu, portavoz del grupo municipal Ciudadanos-C's Burjassot (grupo.ciudadanos-

cs@avto-buriassot.es) en el Ayuntamiento de Burjassot, al amparo de lo que dispone el Reglamento de

Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, presenta al Pleno del

Ayuntamiento de Burjassot la presente MOCIÓN para su debate y aprobación, si procede, de acuerdo con la
siguiente

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

El pueblo de Burjassot cuenta en sus calles con diferentes pasos a nivel de las líneas de Metrovalencia a lo

largo del municipio. En el transcurso de los años se han ido solucionando problemas que causan a la

ciudadanía estos accesos en algunos pasos, pero no todas las demandas se han satisfecho.

Dando por descontado que el anhelado soterramiento de las vías que cruzan por todo el término municipal

acabaría con estos inconvenientes, pero teniendo en cuenta que, muy a nuestro pesar, la previsión es que

esta obra no se realice en los próximos años, es preciso acometer medidas para solucionar los problemas
causados por los pasos a nivel.

Concretamente, en las aceras que cruzan las vías por la Calle Mariano Ribera encontramos grandes

problemas de accesibilidad para los peatones, debido a los desniveles del trazado, pero sobre todo, a la

existencia de obstáculos en el recorrido, como son los soportes de las barreras de protección para impedir

que crucen los vehículos cuando se aproxima el ferrocarril y las señales luminosas y acústicas que se activan
en el mismo momento.
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Así pues, estos obstáculos obligan a que los peatones que transitan por esta calle tengan que bajar a la

calzada para cruzar las vías, con especial énfasis -por el peligro de accidente o atropello que comporta-

para quienes llevan carros de bebé o para los vecinos y vecinas con movilidad reducida que utilizan silla de

ruedas.

Es por ello que sería preciso instar a Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana a que, dentro de las

actuaciones para la mejora de la accesibilidad en los pasos a nivel en los municipios, llevara a cabo las

medidas que solucionen este inconveniente, de manera que se mejore la circulación de los peatones por las

calles de Burjassot

En definitiva, se trata de conseguir una acera con continuidad, segura y sin barreras arquitectónicas para el

transito fluido de las personas.

Por todo lo expuesto, el grupo municipal de Ciudadanos - C's Burjassot solicita al Pleno la adopción

de los siguientes ACUERDOS:

Primero.- Instar a Ferrocarils de la Generalitat Valenciana (FGV) a que tome las siguientes medidas para

mejorar la accesibilidad de los peatones en la Calle Mariano Ribera de Burjassot:

• Desplazar los contrapesos y la maquinaria de las barreras de paso hacia los laterales

• Colocar las señales luminosas ancladas a la pared en vez de en el centro de la acera

• Continuar la acera con pendientes para permitir la continuidad sin desniveles arquitectónicos

Segundo.- Instar a la Generalitat Valenciana a la finalización de las obras del proyecto de soterramiento de

las vías del metro.

Tercero.- Dar cuenta de la moción en el próximo boletín municipal, asi como en cualquiera de los medios de

comunicación públicos"

Abierto el turno de intervenciones se produjeron las siguientes:

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste expone el contenido de la enmienda que ha presentado a la moción de

Ciudadanos. El texto de la enmienda es el siguiente:

"Segundo.- Instar a la Generalitat Valenciana a la finalización de las obras del proyecto de

soterramiento de las vías del metro."

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis manifiesta que su grupo va a aceptar la enmienda porque

considera que sería una gran solución para parte de los problemas que tiene este municipio y nunca está

demás una nueva reclamación aunque parece que el problema del soterramiento es algo todavía muy lejano.

Finalizado el turno de intervenciones sobre la enmienda, el Pleno ACUERDA por unanimidad aprobar la

enmienda presentada por el portavoz del grupo Totes.

Abierto el turno de intervenciones sobre el dictamen de la comisión informativa al que se ha incorporado la

enmienda, se produjeron las siguientes:

Por el grupo C's, Doña Tatiana Sanchis explica brevemente el contenido de su moción.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, ACUERDA aprobar en sus propios términos
la propuesta anteriormente transcrita que ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Urbanismo de

18 de febrero de 2016.

24. DESPACHO EXTRAORDINARIO.
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No hay asuntos.

25. RUEGOS Y PREGUNTAS

Por el grupo Totes, D. Adrián Juste formula las siguientes:

1. Aunque ya existe el Consejo Agrario, ¿hay algún plan para mejorar los accesos a la Huerta?

2. ¿Qué planes de futuro existen para mejorar el barrio de las 613 viviendas?

3. ¿Qué plan de emergencia se está poniendo en práctica para las familias que van a ser desalojadas

próximamente? ¿Se ha hecho alguna otra cosa aparte de abrir una oficina de mediación hipotecaria,

que aún no está funcionando completamente? ¿Cómo van las negociaciones con las entidades

bancarias? ¿Se ha hecho ya la Mesa de Negociación donde iban a participar los bancos y las familias

que iban a ser desahuciadas?

4. Aunque se están instalando nuevas antenas, ¿qué ha pasado con el servicio de wifi municipal?

¿cómo se está desarrollando esta cuestión?

5. ¿Cuándo se va a aplicar "el concejal 22" que se aprobó hace meses? ¿qué reglamento se va a

utilizar? ¿cómo se está desarrollando este tema?

6. Hace unos años se aprobó un plan para dar un 0,7% del presupuesto a ONG.s y Asociaciones

caritativas, como parte de un plan de ayuda al desarrollo, ¿cuándo se va a poner en marcha? ¿por

qué está paralizado?

7. Sobre las fiscalización de los contratos de 2012/2013, ¿por qué no se han dado los contratos del

IMCJB que son los que han visto que faltan en el informe del Sindic? ¿qué representa esto para la

Corporación Local y como se puede solucionar?

8. El documento que se creó sobre el pacto de gobierno, hablaba de la creación de una Comisión de

Transparencia, ¿cuando se va a crear?

9. Han visto en la Comisión de Hacienda que hay pendientes de pago más de dos millones de euros

junto a más de cien facturas y esta es una cuestión que va aumentando cada vez que hay una

ejecución trimestral, ¿por qué esto es así? ¿qué es lo que esto supone? ¿cuándo se van a pagar?

Por el grupo EUPV, D. José Alberto López formula las siguientes:

1. Que se han enterado por la prensa que nos ha visitado el Alcalde de Valencia, Joan Ribo, ¿se le ha

pedido la propiedad del patio de Los Silos como se acordó en una moción al principio de la

legislatura?

2. También se han enterado por la prensa que han habido reuniones sobre la propuesta que se hizo

desde EU sobre la "ruta de la seda", ¿se ha llegado a algún acuerdo para incorporar a Burjassot a

que participe en los actos de este año?

Por el grupo C's, Don David Sánchez formula las siguientes:

1. Que el mes pasado le preguntó al concejal de fiestas por las facturas de las fiestas navideñas y han

pasado 30 días sin que se haya facilitado la información ¿a qué se han destinado los 7.000 euros que

se le dieron al concejal de fiestas en Navidad?

2. Con respecto a las subvenciones a los clubs deportivos, han detectado que hay varios que han

presentado documentación con facturas sin compulsar, nóminas sin firmar y sin documento

acreditativo de pago, por ello pregunta al concejal de deportes ¿por qué se ha permitido esto?

3. Tanto el Ayuntamiento como el IMCJB superan los 60 días de período medio de pago a proveedores,

por ello pregunta al concejal de hacienda ¿qué se va a hacer para solucionar esta situación?

4. Según informes de intervención, el Ayuntamiento no cumple el objetivo de estabilidad presupuestaria
ya que actualmente existe un déficit de más de 964.000 euros, además de la morosidad durante el

2015 que asciende ya a 2.300.000 euros y hay pendiente de aplicar en el presupuesto, o facturas en
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el cajón, por un valor de 1.900.000 euros ¿que va a hacer ante esta situación el concejal responsable

del área de Hacienda?

Por el grupo PP, Doña Sonia Casaus formula las siguientes:

1. Hace unos días hubo Consejo Rector en el IMCJB y les consta que hace tiempo que el actual director

no está y entienden que sus vacaciones han concluido, ¿en que situación se encuentra la dirección
del Instituto?

2. Su grupo solicitó por registro de entrada poder estar en la Mesa de Negociación, como invitados y sin
voto y no se les ha dicho nada, por lo tanto ruega que se les conteste.

3. Ruega que se les facilite un listado con todos los expedientes de contratación para poder tener esa
información al día.

4. Ruega que, con respecto al tema de la fiscalización de contratos de 2012/2013, mayores de 18.000

euros, se facilite copia del listado de los contratos de 2012, ya que según informe de noviembre del

director, no hubo contratos en 2011, 2013 y 2014.

5. Dado que su grupo tiene acceso a los decretos de presidencia y vicepresidencia del IMCJB de los

que se da cuenta en cada Consejo Rector, ruega que se aclare si es cierto que no hubo en 2011

ningún contrato de servicios de más de 18.000 euros en el Instituto.

Respuestas a algunos de los ruegos y preguntas que se han formulado:

Por Doña María Viu, vicepresidenta del IMCJB, responde a las siguientes:

A la pregunta número 1 formulada por Sonia Casaus. del grupo PP. respecto a la dirección del

IMCJB, el director está actualmente de vacaciones porque es un funcionario que tiene muchos años

de servicios y los funcionarios tienen un régimen especial, que desconocía, que permite acumular una

serie de días, así pues hasta el 7 de marzo estará de vacaciones.

El Alcalde manifiesta que esto no es extraño, es igual con cualquier otro funcionario, es lo que les

corresponde por días de vacaciones, por acumulación de horas etc.

Por D. Manuel Pérez, concejal de Fiestas, responde a las siguientes:

• A la pregunta número 1 formulada por David Sánchez, del grupo Ciudadanos, recuerda que en el

pleno anterior ya le respondió a esta pregunta pero si quiere se lo pasará por escrito.

• A la pregunta número 2 formulada por David Sánchez, del grupo Ciudadanos, ningún técnico le ha

comunicado que haya habido ninguna negligencia, pero si es así como dice le contestará por escrito.

Por D. José Rulz, concejal delegado de Urbanismo, se responde a las siguientes:

• A las preguntas número 3 y 4 formuladas por David Sánchez, del grupo Ciudadanos, sobre el área de

Hacienda, se le contestará por escrito para que tenga la documentación.

Por el Alcalde, se responde a las siguientes:

• A la pregunta número 1 formulada por José Alberto López del grupo EUPV. con respecto a la visita a

Burjassot del Alcalde de Valencia, Joan Ribo, efectivamente se le pidió la propiedad del monumento

aunque contestó que no iba a ser posible, pero en cualquier caso se seguirá insistiendo, no obstante

se plantearon líneas de posible colaboración para que con otras instituciones se pueda conseguir

financiación para una posible rehabilitación del monumento.
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Por Dona Olga Camps, concejala delegada de Servicios Sociales se responde a las siguientes:

■ A la pregunta número 3 formulada por Adrián Juste, del grupo Totes, decirle que se está trabajando,

desde Servicios Sociales, en el plan de vivienda y para evitar los desahucios especialmente a

personas necesitadas o con riesgo de exclusión residencial. Que en breve se va a convocar el

Consejo Municipal de Vivienda en el que tendrán cabida los portavoces de todos los grupos

municipales del Ayuntamiento. Que la Oficina de mediación, con el letrado Osear, que es un

especialista en la materia, está a pleno rendimiento y funcionamiento y de hecho ha venido con los

técnicos de servicios sociales municipales a las reuniones que ya se han mantenido con las

direcciones de algunas entidades bancarias de Burjassot, en concreto Bankía. y ha tenido muy buena

acogida, en breve habrá reuniones con Javier Sánchez, director del Banco de Santander, Sergio

Torres director de Cajamar, Soraya Casado directora de la Obra Social La Caixa y con el director de

La Caixa, además añadir que este Ayuntamiento está manteniendo reuniones con el Decanato del

Colegio de Registradores de Valencia y con el de Notarios, para evitar que ciertos trámites a los que

se ven sometidos estas personas, se hagan más accesibles.

Y no habiendo otros asuntos a tratar, el Presidente levanta la sesión, de la cual, como Secretario certifico y

firmo junto con el Sr. Alcalde.

Vo B° EL ALCA EL SECRETARIO
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DEL PLE NÚM. 2016000002 DEL DÍA 23 DE
FEBRER DEL 2016

Assistents:

Rafael García García, alcalde-president

Olga Camps Contreras, regidora

José Ruíz Cervera, regidor

Estefanía Ballesters Martínez, regidora

Manuel Pérez Menero, regidor

María Carmen Hortolá GÓMEZ, regidora

Manuel Lozano Relaño, regidor

Laura Espinosa Pérez, regidora

Sonia Casaus Lara, regidora

Antonio José Mir Ballester, regidor

María José Bartual Martínez, regidora

Vicente Valero Hernández, regidor

Lluna Arias Cortina, regidora
Roe Lluís Senent Sánchez, regidor

Maria Viu Rodríguez, regidora

Tatiana Sanchis Romeu, regidora

David Sánchez Pérez, regidor

José Alberto López Camarines, regidor

Alicia Moreno Martínez, regidora

Adrián Juste Agulló, regidor

José Rafael Arrebola Sanz, secetari

M. Dolores Miralles Ricos, interventora

Absents:

Emili Altur Mena, regidor (N'excusa l'assisténcia)

Comencament: 20:04 ñores

Finalització: 23:02 hores

Lloc: Sala de plens

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

A la ciutat de Burjassot, en la data i a I'hora indicades, es reuneixen a la Sala de Sessions d'aquest

Ajuntament els regidors esmentats, sota la presidencia de l'alcalde-president de l'Ajuntament on hi



ha la sessió ordinaria del Pie, en primera convocatoria. Hi actúa com a secretan el qui ho és de la

Corporació.

Comprovada l'assisténcia de prou membres per a constituir válidament el Pie, l'alcalde declara

oberta la sessió i, abans de comencar informa que, a partir de huí, es podran veure les sessions

deis plens en directe.

ASSUMPTES TRACTATS

Abans de comencar la sessió, l'alcalde sol-licita un minut de silenci en memoria de Remedios

Blázquez que ha mort recentment i que va ser jutgessa de pau suplent i ferma defensora de

l'associacionisme i compromesa amb el moviment social per a fer millor a Burjassot.

SECRETARIA

1. SECRETARIA - LECTURA I APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE L'ESBORRANY DE L1ACTA
DE LA SESSIÓ ANTERIOR NÚM. 4 DE DATA 8 DE FEBRER DEL 2016. Expedient:
000001/2016-00

Havent donat compte deis esborranys de les actes de les sessions número 18 i 19, les quals

tingueren lloc el 24 de novembre i 15 de desembre del 2015 respectivament, que s'han repartit

juntament amb la convocatoria a la sessió, s'aproven per unanimitat, tal com les ha redactades el

secretan.

2. SECRETARIA - CORRESPONDENCIA I PUBLICACIONS LEGALS. Expedient:
000002/2016-00

No hi ha correspondencia ni publicacions legáis per a donar compte en aquesta sessió.

3. SECRETARIA - CONTROL I FISCALITZACIÓ PEL PLE DELS DECRETS D"ALCALDÍA-
PRESIDENCIA I DELS DELEGATS D'ÁREA I DELS ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN
LOCAL. Expedient: 000003/2016-00

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:

«D'acord amb el que disposa l'article. 42 del ROFRJ de les Entitats Locáis, aprovat per RD

2568/1986, de 28 de novembre, es dona compte de les resolucions dictades per l'Alcaldia i pels

regidors delegats d'Árees en materia de la seua competencia des del número 128 del 18/01/2016
al 471 de data 15/02/2016 ambdós inclusivament i els acords de la Junta de Govem Local núm. 1 i

2 de 18 i 25 de gener del 2016, 3, i 4 d'1 i 8 de febrer del 2016 respectivament, ais efectes de

control i fiscalització deis órgans de govern municipal peí Pie, competencia atribuida per l'art. 22.a)

i 46.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Régim Local i article 104 del

ROF.»

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que han trobat un error en el decret 414 i sol-licita que siga

revisat.

Els membres del Pie en preñen coneixement.

BENESTAR SOCIAL

4. BENESTAR SOCIAL - ADHESIÓ A L'ACORD ADOPTAT PEL CONSELL ESCOLAR
MUNICIPAL SOBRE L'ATENCIÓ JUSTA A L'ALUMNAT EN CONDICIONS DE DIVERSITAT



FUNCIONAL EN ELS CENTRES D'EDUCACIÓ INFANTIL I PRIMARIA D'AQUEST MUNICIPI.
Expedient: 000010/2016-02

Vista la proposta del Delegat de l'Area que a continuado es transcriu:

«Vist l'escrit del Consell Escolar Municipal en el que es comunicava l'acord adoptat en sessió

celebrada en data 9 de febrer del 2016, sobre l'adhesió a la petició de la Coordinadora d'Ampa en

relació amb l'atenció justa a l'alumnat en condicions de diversitat funcional en els centres

d'educació infantil i primaria d'aquest municipi.

I vista la proposta de la Regidora d'Educació de data 10 de febrer del 2016.

Per tot aixó es proposa al Pie la proposta d'acord següent:

Adherir-se a la petició formulada per la Coordinadora d'Ampa, el text de la qual literalment

es transcriu a continuació:

Des de la Coordinadora d'AMPES de Burjassot tenim la preocupado perqué existeix

alumnat ais nostres CEIP amb problemes de diversitat funcional que no están rebent tota

l'atenció que s'hauria de prestar. La llei que regula aquesta atenció és del 2001, pero els

diversos estudis fets constaten que aquesta atenció és de totes insuficient. De fet, som

conscients que Consellena té la intenció de millorar-la pero no és una prioritat en aquests

moments.

Ens consten tots els esforgos que s'han fet des deis pares i mares afectades, les dlferents

AMPA, direccions deis centres, regidoría d'Educació i inspecció per tractar de millorar

aquesta situado. Tanmateix, des de Consellena d'Educació, Cultura, Universitats i Esports,

no s'ha donat encara una solució satisfactoria.

En concret, tenim alumnat ais CEIP de Burjassot amb síndrome de Down que, tot i estar

dins deis parámetres de la legislado actual, han patit un estancament en els seus

aprenentatges i desenvolupament d'autonomia en no teñir tota l'atenció que realment

requeriríen i que per diverses circumstáncies sí l'havien gaudit temporalment.

S'está tractant d'accelerar la seua solució davant de Consellena.

Des de la Coordinadora d'AMPES de Burjassot s'ha vist la necessitat d'estendre aquesta

reivindicado a l'Ajuntament perqué la recolze davant de Conselleria. Així, la Coordinadora

ha proposat presentar-la com a punt de l'ordre del dia perqué la recolze el Consell Escolar

Municipal.

ACORDS

Primer. Traslladar a la Conselleria d'Educació, Cultura i Esports, al secretan autonómic i al

conseller aquesta reclamado per tal de donar una solució ais casos concrets que tenim

ara mateix de manera immediata.

Segon. Instar a Conselleria a accelerar els trámits per establir un nou decret que faga

minorarles necessitats de l'alumnat amb diversitat funcional.



Tercer. Actuar com a inte/locutor davant de Consellería per accelerar la consecució

d'aquestes demandes.

Quart. Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicado i del resultat de la

demanda."»

Obert el toen d'i intervencións es van produir les següents:

Peí grup PSOE, Laura Espinosa exposa breument la proposta d'adhesió a l'acord del Consell

Escolar Municipal.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de

Benestar Social de 18 de febrer del 2016.

5. BENESTAR SOCIAL - ADHESIÓ A L'ACORD ADOPTAT PEL CONSELL ESCOLAR
MUNICIPAL SOBRE LA RECUPERACIÓ DEL TRANSPORT ESCOLAR EN ELS INSTITUTS
D'EDUCACIÓ SECUNDARIA DE BURJASSOT. Expedient: 000011/2016-02

Vista la proposta del Delegat de l'Área que a continuado es transcriu:

«Vist l'escrit del Consell Escolar Municipal en el que es comunicava l'acord adoptat en sessió

celebrada en data 9 de febrer del 2016, sobre l'adhesió a la petició de la Coordinadora d'Ampa en

relació amb la recuperado del transport escolar en els instituts d'educado secundaria de Burjassot.

I vista la proposta de la Regidora d'Educado de data 10 de febrer del 2016.

Per tot aixó, es proposa que el Pie adopte I'ACORD següent:

Adherir-se a la petició formulada per la Coordinadora d'Ampa, el text de la qual literalment

es transcriu a continuado:

La comunitat educativa de Burjassot no s'oblida que, fins al curs 2012-2013, es disposava

en aquest municipi d'un transport escolar amb dues rutes d'autobús i que arreplegava ais

alumnes de I'ESO que cursaven estudis en els ÍES Federica Montseny i Vicent Andrés

Estellés. Aquest transport era utilitzat per gran nombre d'alumnes, recordem que l'any que

es va suprimir, 112 alumnes havien soilicitat l'ús de ¡'autobús per a anar a l'Estellés ais

quals caldria afegir els possibles usuaris del Federica.

Hem de recordar les raons per les quals en el seu moment es va posar el transport escolar

1. La distancia que han de recorrer els alumnes que venen de la zona del CEIP

Pouet, collegi adscrít a I'IES Vicent Andrés Estellés, si bé no arriba ais 3 Km li falta poc.

2. Aquest municipi és travessat per la via del metro, per la del tramvia i per un carrer

amb molta densitat de tráfic com és la carretera que va a Bétera, per la qual cosa suposa

un perill cert si son xiquets i xiquetes de 12 anys els que I'han de travessar.

3. Els esmentats instituts están en un Barrí d'Acció Preferent (613 habitatges) amb

cert nombre de famílies en situado d'exclusió social, la qual cosa fa molts pares i mares

que, volent que els seus filis estudien en aqueixos centres, renuncien a agó, peí temor que



els suposa que els seus filis amb 12 anys transiten per aqueixa zona, tenint a mes en

compte que entren a les 8 del matí peí que gran part del curs ho farien sent ádhuc de nit.

4. El recorregut que els alumnes han de fer d'un extrem del poblé a l'altre que és on

están els instituts, amb el pes de les actuáis motxilles a ¡'esquena, ja que han de portar

¡libres i llibretes per a tota la jornada, no és el mes indicat per a créixer sense problemes

d'esquena.

Sens dubte, aqüestes van ser raons de pes perqué en el seu moment es posara el

transpon escolar. La seua supressió posa també en risc la supervivencia deis 2 instituts

esmentats per falta d'alumnesja que hi ha instituts concertats mes propers. La defensa de

l'ensenyament públic passa també per facilitar el seu accés.

Des de I'AMPA de I'IES Vicent Andrés Estellés, s'ha comengat una campanya reivindicativa

per retornar aquest transpon. A aquesta campanya s'ha sumat la Coordinadora d'AMPA de

Burjassot que representa ais quatre CEIP i els tres ÍES públics de Burjassot. Des de la

Coordinadora s'ha vist la necessitat d'estendre aquesta reivindicado a l'Ajuntament perqué

la recolze davant de Consellería. Així, la Coordinadora ha proposat presentar-la com a punt

de l'ordre del dia perqué la recolze el Consell Escolar Municipal.

ACORDS

Primer.- Traslladar a la Conselleria d'Educació, Cultura i Esports, al secretan Autonómic i

al Conseller aquesta reclamado per tal que el mes aviat possible (i sempre abans de

comengar el curs vinent) Burjassot puga disposar de transpon escolar tal com en el seu

moment tenia.

Segon.- Actuar com a interlocutor davant de Conselleria per accelerar la consecució

d'aquesta demanda.

Tercer.- Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicado i del resultat de

la demanda."»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup PSOE, Laura Espinosa exposa breument la proposta d'adhesió a l'acord del Consell

Escolar Municipal.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de

Benestar Social de 18 de febrer del 2016.

6. BENESTAR SOCIAL - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS-
C's SOBRE MESURES DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT A FAVOR DE LES PERSONES

CELÍAQUES I EL SEU ENTORN. Expedient: 000013/2016-02

Vista la proposta del Delegat de l'Área que a continuació es transcriu:



«Tatiana Sanchis Romeu, portaveu del grup municipal Ciudadanos-C's Burjassot

(gruD.ciudadanos-cs(a)avto-buriassot.es) en l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del que disposa

el Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis, presenta al Pie

de l'Ajuntament de Burjassot la present MOCIÓ per al seu debat i aprovació, si s'escau, d'acord
amb la següent

EXPOSICIÓDEMOTIUS

La denominada celiaquia o malaltia celíaca afecta un nombre mes gran de persones a nivell

mundial cada dia. Es tracta d'una malaltia que produeix ¡nflamació en l'intestí prim i dany al seu

revestiment, la qual cosa impedeix l'absorció de components importants deis aliments. El dany a la

mucosa de l'intestí prové d'una reacció a la ingestió de gluten, que es troba en el blat, l'ordi, el

ségol, i possiblement l'avena, i en aliments elaborats amb aquests ingredients. Es tracta d'una

malaltia, com afirma l'associació espanyola de malaltia celíaca, la possibilitat de el seu del qual

aparició es dona tant en xiquets com en adults.

La dificultat quant a l'absorció de macro i micronutrients deis aliments que incorporen gluten -com

poden ser el pa o les galetes- per part de les persones que pateixen aquesta malaltia, fa que s'haja

afirmat i publicat que Túnic tractament actualment disponible consisteix en la dieta sense gluten

que ha de ser mantinguda de forma estricta", la qual cosa no és fácil, especiaiment quan en paísos

com el nostre, el blat és el cereal mes consumit i utilitzat.

Entre els problemes afegits a la propia malaltia es troba el desconeixement de la gran varietat de

signes i símptomes clínics que presenta o l'elevat percentatge de persones encara sense

diagnosticar. És per aixó que, dia a dia, augmenta la demanda d'informació sobre aquesta malaltia
i es fa necessari prendre mesures de benestar social i igualtat a favor de les persones amb

celiaquia i el seu entorn.

A mes, tot l'anterior implica que, les relacions socials i activitats que poden succeir en el dia a dia

entre pacients, familiars i amics adquireixen una especial complexitat i acaben afectant també la

part mes cognitiva, emocional i d'autoestima de la persona que és celíaca. Exemple d'aixó és

senzillament no poder prendre un esmorzar en una cafetería.

Aqüestes complexitats es fan paleses per les persones que pateixen la malaltia celíaca, familiars,

amics, etc. així com per diverses associacions i collectius amb els que interactuen. Per tant, és un

deure d'aquest Ajuntament preveure-les i contribuir a m¡llorar el benestar deis seus conciutadans

en materia d'igualtat i solidaritat, perqué aqueix és l'objectiu de la present moció.

Devem iniciar, per tant, un camí en el qual promoure i sensibilitzar socialment sobre la malaltia, així

com impulsar propostes viables que tendisquen a facilitar les dites relacions socials i activitats que

poden succeir en el dia a dia.

Sens dubte, és per aquesta rao per la qual altres institucions ja es troben treballant en aixó. Per

exemple, l'Ajuntament de Fuengirola s'ha compromés a impulsar una xarxa d'establiments que

oferisquen menús sense gluten o, sense anar-nos-en tan lluny, els grups parlamentaré de les

Corts Valencianes han consensuat un pía autonómic d'investigado, atenció, conscienciació i

concessió d'ajudes a persones amb malaltia celíaca en la Comunitat Valenciana.

Finalment, cal ressenyar que les persones que han de suportar aqüestes despeses extraordináries

no reben cap tipus de bonificado ni subvenció estatal, solució que sí es contempla en la major part

deis paísos de la Unió Europea, entre ells Italia, Franca o Regne Unit.

Per tot alió que s'ha exposat, el grup municipal de Ciudadanos-C's Burjassot sol-licita al Pie

l'adopció deis acords següents.

ACORDS



Primer. Declarar el suport solidari de i'Ajuntament de Burjassot ais malalts celíacs, familiars,

associacions i resta d'agents amb qué interactuen. Detendré i contribuir al benestar deis

malalts celíacs, per ser una qüestió de justicia social.

Segon. Afavorir, per raons d'igualtat, el desenvolupament d'activitats que impulsen les

relacions socials i la inclusió deis malalts celiacs en la societat de Burjassot, així com deis seus

familiars. Fins i tot, impulsades peí propi Ajuntament, també els dies 27 de maig de cada any

amb motiu del Dia Nacional del Celíac.

Tercer. Informar en la web de I'Ajuntament deis establiments que han incorporat en les seues

cartes de servéis aliments sense gluten per a celíacs, així com en futures guies que s'elaboren

de la ciutat.

Quart. Elaborar un distintiu que permeta identificar fácilment des de l'exterior ais establiments

que incorporen una carta d'aliments per a celíacs.

Cinqué. Difondre mitjancant una campanya informativa en els mitjans i xarxes socials deis

acords anteriorment mencionats perqué arribe ais malalts celíacs del municipi, així com ais

seus familiars o associacions.

Sisé. Iniciar contactes (si no n'hi ha) amb l'Associació de Celíacs de la Comunitat Valenciana

(ACECOVA) per part de I'Ajuntament de Burjassot per a treballar i programar activitats,

xarrades, tallers i conferencies en escoles o instituts perqué es conega de primera má el món

de la malaltia celíaca."

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Ciudadanos-C's, Tatiana Sanchis explica breument el contingut de la seua moció.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que el seu grup votará a favor d'aquesta moció perqué

els agrada el seu esperit i la seua intenció, especialment la part que parla de conscienciar la

població sobre aquest tema i la d'ajudar a donar visibilitat ais xicotets comerciants perqué teñen

mes difícil oferir productes sense gluten. Que cal recordar que una directiva europea arreplega

gran part deis acords de la moció i, sobretot, el que fa falta és aplicar-la igual que passa també

amb altres qüestions alimentáries, altres al-lérgies etc. Que les competéncies municipals en

aquesta materia son molt escasses, per tant és important exigir l'aplicació de la directiva europea

en el municipi i que es faca un seguiment de la mateixa, a mes recordar que hi ha un Consell

Municipal de Comerc on poden fer-se aqüestes propostes i consensuar-les.

Peí grup EUPV, José Alberto López manifesta que des del seu grup comparteixen la sensibilitat

que desprén aquesta moció i volen que la informació i activitats de promoció sobre els comercos

que venen productes sense gluten vagen en la mateixa línia que segueix aquest Ajuntament, que

és la de promoure al xicotet comerc.

Peí grup PSOE, María Carmen Hortolá manifesta que el seu grup reitera que aquest problema té

un origen definit produít per una intolerancia permanent al gluten i pot presentar-se a qualsevol

edat i amb manifestacions molt variades, per tant la importancia del diagnóstic precoc és

fonamental ja que una alimentació exempta de gluten aconsegueix la normalització de l'estat de

salut. Que els aliments sense gluten teñen habitualment un elevadíssim cost, per exemple, un quilo

de pa costa 2,11 euros pero sense gluten costa 9,48 euros i basant-se en una taula de preus la

compra d'una persona celíaca s'encareix en un 288% mes que una persona no celíaca. Al marc del

2015 el Partit Socialista va registrar en el Congrés una proposició no de llei, segons la qual la

formula per a poder eliminar la diferencia d'aqueixos preus consistía a abaixar I'IVA i instaven al

govern a qué foren les autoritats sanitáríes les que elaboraren aqueix llistat d'aliments Iliures de

gluten, per aixó el seu grup votará a favor d'aquesta moció.



Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que si no hi ha hagut cap canvi en la moció, el seu grup

continuará estant a favor de la mateixa.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de

Benestar Social de 18 de febrer del 2016.

7. BENESTAR SOCIAL - MOCIÓ CONJUNTA QUE PRESENTEN ELS GRUPS
MUNICIPALS SOBRE L'AUGMENT DE LES MESURES DE PREVENCIÓ I ACTUACIÓ PRECOC
CONTRA L'ASSETJAMENT ESCOLAR, AIXÍ COM PER A LA CREACIÓ D'UNA COMISSIÓ
MUNICIPAL A AQUEST EFECTE. Expedient: 000014/2016-02

Vista la proposta del Delegat de l'Area que a continuació es transcriu:

«Tatiana Sanchis Romeu, portaveu del grup municipal Ciudadanos-C's Burjassot; Manuel Lozano

Relaño, portaveu del grup municipal PSPV-PSOE; Sonia Casaus Lara, portaveu del grup municipal

PP; Emili Altur i Mena, portaveu del grup municipal Compromís; José A. López Camarines,

portaveu del grup municipal Esquerra Unida; i Adrián Juste Agulló, portaveu del grup municipal

Totes amb Burjassot; a l'empara del que disposa el Reglament d'Organització, Funcionament i

Régim Jurídic de les Entitats Locáis, presenten al Pie de l'Ajuntament de Burjassot la present

MOCIÓ per al seu debat i aprovació, si s'escau, d'acord amb la següent

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Segons un estudi publicat recentment per la Universitat Miguel Hernández d'Elx, la meitat deis

xiquets i jóvens d'entre 12 i 18 anys reconeix haver rebut amenaces, coaccions, insults i un altre

tipus de vexacions, com la publicado de fotografíes o vídeos sense consentiment a través de les

xarxes socials. A mes, el 18% d'ells han sigut victimes de control per part de les seues parelles o

exparelles a través d'internet.

En general, segons dades de l'esmentat estudi, 40.000 persones han sigut victimes de

ciberassetjament en el nostre país, 2.000 d'elles menors d'edat. Així mateix, el 40% deis menors

d'entre 9 i 13 anys a Espanya té perfils en xarxes socials i és a 9 anys quan se solen iniciar en l'ús

d'internet.

En la Comunitat Valenciana, en un any s'han duplicat els casos de violencia genere en qué la

víctima és un menor. Concretament, des de N de gener fins al 7 de setembre del 2015, s'han

registrat 118 casos en qué la víctima és un menor. Al contrari, l'any passat es van registrar 65

casos. Per províncies, Valencia és on es registren mes casos (62 en 2015, 31 en 2014), seguida

d'Alacant (47 en 2015, 24 en 2014) i, en últim lloc, Castelló, que manté la xifra de l'any precedent

{9 en 2015, 9 en 2014).

L'assetjament escolar per Internet o ciberassetjament també ha augmentat durant el passat curs en

els centres escolars de la Comunitat Valenciana, concretament ha registrat un repunt del 2 per

cent. Les dades generáis reflecteixen que el 60 per cent de les incidéncies notificades a la

Conselleria d'Educació son per agressions físiques i verbals.

Fets com els suícidis d'Alan a Barcelona, assetjat durant anys en un ciar cas de transfóbia, o de

Diego, a Leganés, en un altre possible cas continuat d'assetjament escolar, son actes

verdaderament esglaiadors i que no es poden tornar a repetir.

És per aixó que des de les administracions publiques i les institucions educatives s'ha d'incidir de
manera sistemática en la prevenció, la conscienciació i sensibilització, així com en la detecció

precoc deis casos de violencia i assetjament escolar, en totes les seues possibles modalitats.



Recentment, les Corts Valencianes van aprovar una iniciativa abonada per tots els grups

parlamentaris que, entre altres mesures, demanava:

- Ampliar les accions de prevenció de l'assetjament en totes les etapes de l'educació

obligatoria

- Tallers de formació sobre conseqüéncies de les males practiques en l'ús de móbils i xarxes

socials, així com sobre ciberbullyng

- Tallers adrecats ais familiars sobre la prevenció, conscienciació i detecció de l'acacament

escolar

- Optimitzar els protocols autonómics per a situacions d'assetjament, exclusió, discriminació i

altres tipus de violencia com a violencia de genere o assetjament LGTBfóbic.

- Formació del personal docent i no docent deis centres educatius

- I sobretot la creació d'una comissió especial d'estudi sobre la prevenció i actuació precoc

en els casos d'acacament en l'ámbit educatiu de la Comunitat.

Així, el que es pretén amb aquesta moció és accelerar els trámits i la implementació d'aquestes

mesures, augmentar els recursos i les actuacions destinades tant a l'estudi com a la prevenció de

l'acacament escolar en els centres educatius de Burjassot. A mes, es creu necessária la creació

d'una comissió municipal perqué duga a terme els estudis i informes oportuns i que puga remetre

els resultats que es generen a la comissió especial que es creará a aquest efecte en les Corts.

Aquesta comissió municipal podría estar integrada dins del Consell Escolar Municipal, ja que és

l'órgan on es troba la total representado de la comunitat educativa de Burjassot, amb la presencia

deis centres escolars, els seus AMPA i els representants deis alumnes, així com la federado

d'associacions de veíns i tots els partits polítics amb representació en l'Ajuntament.

Per tot alió que s'ha exposat, sol-licita al Pie l'adopció deis següents acords.

ACORDS

Primer. L'Ajuntament de Burjassot promourá i ampliará, en tota l'ensenyanca obligatoria, les

accions de prevenció contra l'acacament i la violencia en l'ámbit escolar, la mediació escolar, les

tutories entre iguals, les cibertutories, el model dialógic de convivencia, els observadors de la

convivencia, les comissions mixtes amb la participado de famílies i el voluntariat de la comunitat.

Així, per exemple:

• Implementar tallers de formació a l'alumnat sobre les conseqüéncies que

teñen les practiques perjudicials en l'ús de dispositius móbils i xarxes

socials.

• Dur a terme tallers de formació a l'alumnat sobre ciberbullying.

• Implementar tallers dirigits a les famílies de l'alumnat sobre la prevenció,

conscienciació i detecció d'acacament escolar.

• Formació a les dites famílies sobre les conseqüéncies que teñen les

practiques perjudicials en l'ús de dispositius móbils i xarxes socials en

menors, així com sobre ciberbullying.

Segon. L'Ajuntament de Burjassot incidirá en la formació del personal docent i no docent deis

centres escolars, en prevenció, detecció primerenca i intervenció en cas d'acacament o violencia,

tant a través de les activitats del CEFIRE, com deis seminaris d'orientació educativa, en línies de

treball com ara la transido entre etapes, els plans de convivencia, les actuacions per a la prevenció

i actuació precoc en casos d'acacament, l'educació emocional, el desenvolupament de la

competencia social, la tutoría entre iguals, la mediació escolar, l'ús de les tecnologies de la

informació, la socialització preventiva de la violencia de genere, les actuacions educatives d'éxit, el

model dialógic de prevenció o la resolució de conflictes, entre altres.



Tercer. Crear, en el si del Consell Escolar Municipal de Burjassot, una comissió municipal d'estudi,

prevenció i actuado precoc en els casos de violencia i assetjament escolar. Que la dita comissió

demane la informado, elabore i emeta els informes oportuns, així com que analitze les situacions i

avalué les caréncies que hi haja hagut en els casos passats per a potenciar les accions que siguen

necessáries. Així, aquesta comissió seria l'encarregada de realitzar, entre tots els agents educatius

del municipi, les accions següents:

• Elaborar un diagnóstic participatiu sobre la realitat de la convivencia escolar per a la

prevenció de la violencia escolar:

• Fe conéixer la normativa establida, com a primer pas per a conéixer aquesta

problemática.

• Conéixer les accions que s'estan realitzant en els centres escolars del municipi

(centres escolars i ÍES) i quins están funcionat i les que no están sent útils.

• Arreplegar informado real de la incidencia de casos d'acacament escolar, en totes

les seues variants, i de violencia o maltractament infantil, així com de problemes

greus de conducta en els centres escolars de Burjassot.

• Realitzar un estudi i informe d'alumnes que han patit o pateixen assetjament

escolar, necessitats i caréncies que hagen tingut durant l'acacament, tant

d'alumnat, professorat així com familia, amb fins de la detecció de les causes per

a, posteriorment, elaborar plans de prevenció.

• Promoure una taula de treball per a tractar dita problemática i elaborar un Pía

d'Actuació, així com el seu posterior seguiment. amb base en el diagnóstic

obtingut.

Quart. Donar compte de la present moció al Consell Escolar Municipal, així com a tots els centres

educatius del municipi de Burjassot i les seues respectives AMPA.

Cinqué. Donar compte de la present moció a les Corts valencianes i a la Conselleria d'Educació,

Investigado, Cultura i Esport.

Sisé. Donar compte de la moció en el próxim butlletí municipal, així com en qualsevol deis mitjans

de comunicació públics.»

Obert el torn d'intervencions s'ha produít les següents:

Peí grup Ciudadanos-C's, Tatiana Sanchis agraeix a tots els grups polítics la seua implicació en

haver treballat conjuntament en aquesta moció. Considera que és molt important incidir en la

prevenció de l'assetjament escolar des de primaria i sens dubte aqüestes mesures i la creado de la

comissió municipal, serán un gran pas avant. A continuació llig la moció.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de

Benestar Social de 18 de febrer del 2016.

8. BENESTAR SOCIAL- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL TOTES PER
BURJASSOT SOBRE LA CONSTRUCCIÓ D'UN NOU CENTRE D'EDUCACIÓ INFANTIL I
PRIMARIA A BURJASSOT ATES L'ESTAT DE LES INSTALLACIONS DEL CEIP SANT JOAN
DE RIBERA. Expedient: 000015/2016-02

Vista la proposta del Delegat de l'Área que a continuació es transcriu:

«Adrián Juste Agulló, Portaveu del Grup Municipal de Totes amb Burjassot a l'Ajuntament de

Burjassot, a l'empara de qué disposa l'art. 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i

Régim Juridic deis Entitats Locáis, d'acord amb l'art. 97.3 de l'esmentat text reglamentan,

presenten al Plenari per al seu debat i aprovació si s'escau, la següent moció:



EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Passem a descriure la situado i la historia de les installacions del CEIP St. Joan de Ribera de

Burjassot per tal d'entendre la magnitud de la situació i el perqué de la justa reclamado que ja fa

temps que ha esdevingut histórica. Aquest centre va ser construít l'any 1958. Té ara 58 anys,

dones. Farem un relat de la historia del centre en aquest aspecte per referir-nos a la situació actual

i a la seua relació amb la modernització del centre. Aquest centre del nostre poblé entrava dins del

projecte Crea Escola II-2 i, per tant, hauria d'haver comptat amb algún tipus d'ajut d'aquests diners

provinents del BEI i com ara es veurá tampoc no ha estat així.

1) Considerem que la tasca de les administracions ha de ser la d'estar al servei del poblé i en

especial, al servei del poblé treballador, que és qui mes necessita deis servéis públics i, semblava

que ho anava estar també de les institucions europees. En el tema que estem tractant hem

detectat una manca en el desenvolupament d'aquesta tasca, sobretot per part de Conselleria, al
llarg d'aquests anys.

2) Fa mes de trenta anys, que nosaltres tinguem coneixement, que ja es va comencar a

estudiar la construcció d'un nou edifici pels defectes en la construcció de l'actual i per les

nombrases mancances quant a temes de seguretat i de manca de les mlnimes infraestructures.

3) L'expedient que comenca a desenvolupar la construcció del nou edifici és de l'any 1998, és

a dir, de fa divuit anys. Després d'un llarg procés de tramitado per la banda de les diverses

administracions implicades, amb data 18 d'octubre del 2007 s'anuncia al DOCV el concurs de

licitació (que adjuntem) per la selecció d'arquitecte/a redactor/a del Projecte de Construcció del nou

collegi. La Direcció General d'Ordenació de Centres Docents ens comunica amb data de 17 de

gener del 2008 que la construcció del nou edifici del collegi figura al programa Crea Escola II-2. A

mes a mes, al mes de maig del 2010, l'Ajuntament concedeix la llicéncia d'obres (Font:

elperiodic.com de 18/5/10), quan l'entitat CIEGSA ja tenia aprovat el Projecte d'Execució d'Obra

del CEIP Sant Joan de Ribera de Burjassot en desembre de 2008 amb un pressupost de

4.491.847,14 euros d'obres (Font: elperiodic.com de 22/4/10).

4) Després de diverses dilacions per la banda de les administracions corresponents, l'any

2010, ja estava tot preparat per la construcció del nou edifici, només quedava la licitació, la

signatura del Conseller. Teníem una partida pressupostária de Conselleria destinada a aquesta

construcció. Aquesta informació la facilita en el seu moment Conselleria a membres de la Junta de

I'AMPA via telefónica. Finalment, no es va realitzar en aquests moments. Ens preguntem, on van

anar a parar aquests diners? Per qué no es va fer llavors l'edifici nou? Aquests dies sembla que va

quedant tot mes ciar, l'entitat pública encarregada de les obres, CIEGSA, segons Tactual

Conselleria, ha tingut sobrecostos per mes de mil milions d'euros i ha deixat un forat de vora tres

mil milions. Tot acó, ara mateix, s'está investigant per la Justicia. Ara sembla ciar que els nostres

diners van ser desviats a altres finalitats.

5) A requeriment del Síndic de Greuges del Pais Valencia per una reclamado presentada per

I'AMPA del centre Conselleria li va respondre que comencaria les obres en breu. Adjuntem copia

de l'informe del Síndic on s'inclou aquest requeriment del 29/6/11. Després d'una segona

reclamació requeriment, sollicitat al Sindic de Greuges el 25/04/13: aquest diu literalment: "Atenent

a tot el que hem expressat mes amunt, i de conformitat amb el que preveu l'article 29 de la Llei

11/1988, de 26 de desembre, reguladora del Síndic de Greuges, formulem a la Conselleria

d'Educació, Formado i Ocupado la RECOMANACIÓ següent: que adopte totes les mesures que

calguen, ordináries i extraordináries i fins i tot pressupostáries, per a, a causa de les deficiéncies

estructuráis i de ruina económica que presenta el CEIP Sant Joan de Ribera de Burjassot,

CONSTRUIR UN NOU EDIFICI ESCOLAR, i que adopte les mesures necessáries per a traslladar

l'alumnat a les aules prefabricades, el mínim temps possible, ais espais que ja están préviament

preparáis a este efecte." Adjuntem copia de la resolució.



6) Com ja hem comentat, el collegi estava inclós dins del programa Crea Escola 11-2, que

recull un bon grapat de centres per tal d'eliminar barracots, realitzant reformes o fent noves

edificacions. Aquest programa tenia 800 milions d'euros del Banc Europeu d'lnversions (BEI)

destinats exclusivament a aquests efectes. Burjassot encara estem esperant aquests diners per tal

de fer el nou edifici. LAMPA del CEIP Joan de Ribera de Burjassot presenta una queixa al

mecanisme de queixes del BEI el 4 d'agost del 2013 que dugué una investigació exhaustiva

d'aquest i altres centres de l'esmentat programa.

7) Amb aquests antecedents, és quan comencem amb els informes sobre l'estat actual de

l'edifici. La preocupació actual sorgeix a partir d'un informe de l'arquitecte municipal (que adjuntem)

que es presenta a Conselleria i a tota la comunitat educativa. L'anterior Conselleria s'havia

compromés a fer un estudi detallat de tots els centres de mes de 30 anys després del greu

accident del collegi La Hispanitat de Santa Pola, pero en el cas del Sant Joan de Ribera no l'havia

fet.

8) Arran de I'informe les mares i pares a través de CAMPA, de la Coordinadora d'AMPA i del

teixit associatiu del poblé comencem tot un seguit de mobilitzacions perqué considerem que s'ha

d'actuar. Una d'aquestes és la presentado de mes de 7000 signatures de gent del poblé demanant

la construcció del nou edifici. Per a un poblé amb el nombre d'habitants que té el nostre, mostra el

clam de tot un poblé. Adjuntem full de signatures.

9) El secretan Autonómic d'Educació anterior, En Rafael Carbonell, i el seu equip, rep a una

representado de I'AMPA del St. Joan de Ribera, el dia 22/4/13.

10) En aquesta reunió, les mares i pares exposen tot el seguit de punts que s'estan comentant

en aquest document i que coneixien en aquells moments. La nostra conclusió és que després deis

antecedents, de tants anys d'espera de la construcció del nou edifici, de l'estat de deteriorament de

les installacions, per una qüestió de dignitat, d'ética, i de defensa d'uns mínims de funcionament

del sistema públic d'ensenyament, del qual, en aquest cas, li competeix a aquesta Conselleria, no

es podia acceptar una altra condició que la de la construcció immediata del nou edifici. Aquest va

ser el plantejament que s'ha defensat, que es va defensar en la reunió i que el poblé segueix

defensant.

11) Convé dir que els i les representants de Conselleria en aquells moments no van voler

mostrar a les mares i pares l'informe de que disposaven i els comentaren que el que havia passat

fins aquell moment no era qüestió seua perqué havien assumit els carrees feia poc. Peí poc que

sabem nosaltres, els gestors públics han d'assumir totes les responsabilitats passades en aquelles

qüestions básiques com la que nosaltres plantegem.

12) És mes, abans d'eixir de la reunió, l'anterior Consellera fa unes declaracions ais mitjans de
comunicado en qué diu que repararan el fals sostre i a l'estiu faran nova la teulada. Almenys

podrien haver tingut la decencia d'assegurar aquest posicionament els seus representants en la

reunió, ja que l'únic que van dir en la reunió és que barallaven aquesta possibilitat pero sense

assegurar-la.

13) A mes a mes, fa temps que hi ha un requeriment a Inspecció de Treball del delegat del

Comité de Seguretat i Salut Laboral del Sector Docent No Universitarí del 26/4/13 per a l'avaluació

deis riscos laboráis en qué se sol-licita el desallotjament immediat del centre. Adjuntem aquest

escrit.

14) Mes tard, 27/5/13, l'Ajuntament de Burjassot fa públic un informe, que envía a Conselleria,

on es fa un estudi integral de l'estat de l'edifici en qué s'arriba a la conclusió que per tal d'adequar

l'edifici amb el mínim de garanties de seguretat, cal una ¡nversió del 55.7% del cost de la

construcció del nou edifici. Aquesta circumstáncia fa que amb la llei valenciana, s'haja de declarar

l'edifici en ruina económica. Peí que nosaltres entenem, que s'haja de clausurar. Adjuntem aquest

informe.



15) Des de l'enviament d'aquest informe a Conselleria va passar tot un període de

contestacions entre les dues administracions que va acabar amb la declarado de ruina económica

de l'edifici el 22/7/13. Conselleria volia una reparació parcial que segons sembla no garantía la

seguretat de l'edifici (adjuntem copia de nota de premsa de Conselleria del 30/7/13). Pero, per qué

gastar-se tants diners, per després haver de fer el nou edifici?

16) A l'estiu del 2013, Conselleria va enviar una carta per tal que l'alumnat del centre es

poguera matricular en altres centres. La qual cosa feia perillar la continuítat del centre. No va ser

sino la mobilització de CAMPA, de la Coordinadora d'AMPES i la solidarítat de tot el poblé que van

aturar aquesta desaparició. Amb el punt culminant de la famosa acampada a l'espai del costat de

Testado de Burjassot el 8 d'agost.

17) Cal esmentar el fet que l'alumnat d'infantil de 3 anys estava estudiant en barracots al CEIP

Desemparats-Pouet, a 15 minuts de la ubicado del centre, de feia 10 anys, cosa que dificultava

mes encara la situado i sobretot ais qui tenien germans.

18) En clausurar-se l'edifici principal, al curs 2013-14, van separar l'alumnat en 3 centres

diferents, una línia a l'edifici menys veli, una altra al CEIP Villar Palasí, ocupant parí de les seues

installacions, amb barracots per a infantil, (i amb el perjudid que es causa a l'alumnat d'aquest

altre centre) i els dos grups de 3 anys que seguien al CEIP El Pouet. Aquesta situado feia que les

condicions encara foren mes greus.

19) La queixa feta al BEI i comentada a l'apartat 6) va rebre la seua contestació final el 18 de

desembre del 2014. Consultada la resposta volem destacar les conclusions que apareixen

següents:

La reclamado es fa per la manca del compliment de Conselleria d'Educació, Cultura i Esports

(CECE) en l'execució de Cobra de construcció del nou edifici al centre que entra en el programa

Crea Escola cofinancat peí BEI en el projecte Valencia Centres Escolars II-2 (VCE II-2, 800 milions

d'euros cada part).

Sois el 73% del projecte Crea Escola conforme está definit en els Contractes de Financament del

Banc ha estat executat dins el termini previst (31 de desembre del 2013). En termes de despesa

d'inversió, la quantitat invertida es el 60% de la despesa d'inversió original (cost total 1 600 milions

d'euros). Les obres del 27% de collegis restant (és a dir, 113 collegis del projecte global del Banc)

han estat suspeses i es poc probable que s'execute el conjunt del programa d'inversió a mig

termini, degut principalment al limitat accés a financament peí promotor (Generalitat Valenciana).
La reclamado presentada por I'AMPA del CEIP Joan de Ribera relativa al mal estat físic de las

infreestructures del collegi esmentat ha palesat problemes relacionáis amb el dret fonamental

d'accés a una educado primaria pública en condiciones adients.

En gener del 2014, els servéis operatius del BEI i una consultora independent se desplagaren al

País Valencia per realitzar una segona visita de supervisió. Durant aquesta missió de supervisió es

visitaren 21 collegis entre el 20 i el 24 de gener del 2014 amb l'objectiu de:

- Valorar l'avanc de las obres incloses en el préstec VCE II-2

- Valorar l'esborrany d'un pía de acció per l'execució de les obres pendents en la resta de collegis

- Valorar l'execució, la gestió i l'avanc en el projecto realizats por la CECE.

La consultora determina que encara ni ha mes de 100 subprojectes pendents sense la inversió

proposada. Ates que el BEI ja ha ficat íntegrament la seua part del 50% del financament del

projecte, la consultora considera que l'obligació d'inversió pendent correspon la Generalitat

Valenciana. Llavors, el BEI ha demanat un Pía d'Acció. Aquest Pía d'Acció final presentat per la

CECE inclou una inversió de 187 milions d'euros destináis a 32 collegis.



D'acord amb aquesta proposta final formulada por la prestataria, el banc considerará reestructurar

la seua exposició del préstec per al projecte durant la primera meitat del 2015.

La decisió final i execució del programa d'inversió competeix al promotor pero la proposta

avancada per FAPA-Valéncia i la Confederado Gonzalo Anaya per a permetre la participado de

las persones afectades en un procés de consulta / informado (comunitat educativa) sembla

raonable i está en línia amb els procediments de Consulta Pública del Banc tal com es detallen al

Manual Mediambiental i Social del Banc.

El MR-BEI observa que I'estructura de l'edifici del CEIP Sant Joan de Ribera está greument

damnada, la qual cosa el fa insegur i inapropiat per al procés educatiu. Les zones d'alt risc s'han

desallotjat i els alumnes han estat reallotjats en móduls prefabricats temporals en tres llocs

diferents. El reallotjament de l'alumnat comencé el 2004 i avui en dia alguns alumnes están encara

en els móduls prefabricats temporals.

El retrás en l'execució del projecte ha produít greus impactes en las persones afectades per la

mala qualitat de les installacions educatives i la incertesa deis plansfuturs referentsa l'edifici i al

col legi en el seu conjunt. Així mateix, el reallotjament de l'alumnat en diferents centres docents

crea molésties addicionals a un nombre limitat de mares i pares al comencament i al final de la

jornada escolar, especialment tenint en compte la curta edat d'alguns deis xiquets (3-5 anys) que

han estat reallotjats en llocs separats i les distancies máximes en qüestió (prop de 1,8 km).

Respecte al col legi Sant Joan de Ribera, el MR-BEI constata que el Pía d'Acció presentat per la

prestataria en octubre del 2014 no inclou la construcció d'un nou col-legi.

De fet, Conselleria explica al MR-BEI que l'alumnat está sent reallotjat en collegis públics mes

grans, i que estava analitzant moviments de població. A aquest respecte Conselleria declara que,

segons les seues dades, sembla que s'observa que Burjassot está perdent població i, per

consegüent, la construcció d'un nou col legi podría no estar justificada en termes de demanda

futura d'escolarització. Des de CAMPA del Sant Joan de Ribera dubtem d'aquesta valorado i

només observem una clara aposta de Conselleria per la privatització en detriment del sistema

públic d'ensenyament.

Per una altra banda, el MR-BEI pren nota de la carta enviada peí promotor (GV) ai Síndic de

Greuges informant-li de l'estat d'alguns collegis no acabats, indos el de Burjassot, on el promotor

confirma que ha pressupostat 680 898,33 euros per rehabilitar l'edifici principal. Com s'ha esmentat

en el apartat 7.1.6, las obres van ser licitades a concurs públic el 19 de novembre de 2014

(http://sanjuanderibera.edu.gva.es/?p=1603). Tot i que aquesta intervenció podría semblar

insuficient considerant la antiguitat i el mal estat del collegi, resulta crucial assegurar almenys la

seguretat de la població estudiantil.

A la llum deis resultáis obtinguts, el MR-BEI recomana al Banc:

- Que els servéis operatius del BEI facen un seguiment de la execució del Pía d'Acció proposat per

la prestataria (Generalitat Valenciana) i acordat per la direcció del Banc. El Banc hauria de

supervisar els esforcos del promotor per comencar i completar les inversions individuáis del Pía

d'Acció ajustant-se ais costos i ais terminis.

- Animar al promotor a explorar la possibilitat d'obrir un procés de consulta pública amb les

persones afectades peí projecte per explicar el Pía d'Acció proposat usant els fórums existents (v

gr.: Consell Escolar o Taula de Mares i Pares) en línea con las directrius del Banc en materia de

Consulta Pública.

20) La comunitat educativa i tot el poblé, incloent-hi l'ajuntament, va demanar de manera

reiterada, amb tot un seguit de mobilitzacions incloses, una solució. L'anteríor Conselleria va fer un

pía de rehabilitació que ha comencat al curs 2015-16. Mentre que a l'abríl del 2015, l'alumnat de la



línia que quedava a l'edifici no clausurat del Joan de Ribera va passar a fer classe al centre

multiusos Ausiás March, que no és un centre educatiu. De fet, no té pati, ni altres servéis, la qual

cosa segueix afectant la qualitat de l'ensenyament.

21) Una altra circumstáncia agreujant va ser l'intent de supressió d'una de les dues unitats de 3

anys aquest curs, que va ser parcialment aturada novament per la mobilització.

22) A hores d'ara sembla que les obres de rehabilitació podrien estar acabades per al

comencament del curs 2016-17. Pero, infantil comencaria en barracots. Criteri que segueix la

Conselleria per tal d'actuar i eliminar-los. A mes, s'ha de teñir sempre present que, fins i tot després

de la rehabilitació, el centre seguirá sense comptar amb les mínimes ¡nstallacions com ara gimnás,

biblioteca, sala d'ordinadors, sala de professorat, pati molt reduít, sense vegetació, ni espai per

camps reglamentaris per a practicar esport,...

23) Aqüestes circumstáncies han generat un estat de confusió i angoixa en la comunitat

educativa. També ha fet que haja caigut la matriculació en el centre.

24) Pero, no només al nostre centre, si no, a la resta de centres públics del poblé ha caigut la

matriculació, ja que els altres centres també teñen deficiéncies. Peí que nosaltres sabem, els

centres concertats també teñen deficiéncies similars, pero aqüestes no han estat fetes publiques

de moment. Tot plegat fa que es deteriore la imatge i la qualitat deis centres d'ensenyament públics

de Burjassot, cosa que contradiu el queja s'ha exposat a l'apartat 1).

25) Mes encara, al PGOU de Burjassot sembla que l'any 2013 Conselleria va demanar que

adequaren dos espais per a fer dos nous CEIP. Llavors, hi ha necessitat, una rao mes per construir

nous edificis amb unes bones condicions al nostre poblé.

Per tot el que hem exposat, pensem que el posicionament mes raonable, atenent a alió mes

racional, a les nostres conviccions i a raons moráis, no pot ser un altre que reiterar la nostra

demanda del comencament immediat de la construcció d'un nou edifici. Les nostres filies i filis, les

del poblé trebailador i les classes populars de Burjassot, no mereixen ni mes ni menys que

qualsevol altre xiquet o xiqueta del món. Existeix l'espai, hi ha necessitat, és de justicia i una

demanda histórica. No es pot demorar. Per tant, proposem al Pie de la Corporació Local els

següents

ACORDS

Primer. Exigir a la Conselleria d'Educació, Cultura, Universitats i Esports l'inici immediat de tots els

trámits per a la construcció d'un nou CEIP públic que puga realitzar-se en el menor temps possible

a l'espai que existeix al costat de l'estació de Burjassot i que actualment s'utilitza com a párquing.

Aquest nou centre ha de comptar amb totes les ¡nstallacions necessáries que requereix un centre

d'aquestes característiques. Aquest nou centre ha de servir per al trasllat de l'alumnat del CEIP St.

Joan de Ribera de Burjassot. L'edifici que deixarien buit, es podría emprar per a altres usos, com

ara biblioteca, centre cultural, museu, etc.

Segon. Incloure de manera immediata aquesta previsió al mapa escolar publicat recentment per

l'esmentada Conselleria que desenvolupa el pía d'actuacions en aquesta materia.

Tercer. Traslladar a la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport, al secretaria i al

conseller aquesta reclamació per tal que el mes aviat possible Burjassot puga disposar d'un nou

centre públic d'infantil i primaría.

Quart. Actuar com a interlocutor davant de Conselleria per accelerar la consecució d'aquesta

demanda. Sempre comptant en aquesta interlocució amb la comunitat educativa del CEIP St. Joan

de Ribera.

Cinqué. Informar a tot el teixit associatiu del poblé d'aquesta reivindicació i del resultat de la



demanda.»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Totes, Adrián Juste explica breument el contingut de la seua moció.

Peí grup PSOE, Laura Espinosa manifesta que el seu grup i en concret l'equip de govern

considera que és fonamental per al municipi defendre l'educació pública i de qualitat i per aixó

sempre s'ha estat amb la comunitat educativa del Col-legi Sant Joan de Ribera, per a donar-los

suport en totes les seues necessitats i especialment amb alió que s'ha relacionat amb l'adequació

de les seues installacions. Per tant, dona suport la moció per a la construcció d'un nou centre

educatiu i perqué es tinga mes forca proposa que des del Consell Escolar Municipal, es faga un

informe que englobe totes les necessitats en materia d'educació i infraestructuras del Col-legi Sant

Joan de Ribera així com de la resta de centres escolars de Burjassot.

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que al seu grup, en cap moment se li ha traslladat ni per

part de l'equip de govern, ni per Conselleria, ni per la comunitat educativa, que el centre, una

vegada rehabilitat, vaja a tindre una serie de deficiéncies. Que també els crida l'atenció que quan

l'Ajuntament va declarar en ruina l'edifici, la Conselleria ho va denunciar i tampoc tenien

coneixement d'agó fins que fa un mes es va retirar la denuncia perqué s'entenia que ambdós parts

havien arribat a un acord en la rehabilitado. Que ara se sol-licita la construcció d'un nou centre

educatiu i al seu grup li pareix bé si la comunitat educativa i l'equip de govern están d'acord pero es

pregunten que passará amb aqueix edifici en qué s'ha ¡nvertit diners públics.

Peí grup Compromís, Lluna Arias manifesta que se sorprén que el Partit Popular no sabera que
el centre una vegada rehabilitat continuaría tenint deficiéncies perqué és sabut que conforme está

el centre, la seua infraestructura és deficitaria, perqué no n'hi ha prou espai per a aules,

installacions esportives i espai a Caire lliure. Que la Conselleria ja ha dit informalment que no teñen

voluntat de continuar invertint mes diners en un centre que no respon ais mínims exigits per a un

centre públic educatiu. Per tant, el seu grup vol donar suport la reivindicació de CAMPA i per aixó

votará a favor d'aquesta proposta i mes, quan l'Ajuntament ja té un espai per a aixó, el párquing

que hi ha enfront de l'estació de metro de Burjassot, que ja en el seu dia es va habilitar pensant

que el col-legi s'ubicaria allí i per aixó están fetes les canalitzacions per a poder-lo construir. Que

efectivament es guanyaria un centre i en Cactualitat no se sap exactament que es destinará Cactual

centre pero en qualsevol cas els recursos han sigut ben invertits.

L'alcalde manifesta que sobre el que ha dit la portaveu del Partit Popular, la demanda judicial no la

posa l'Ajuntament sino la Conselleria contra la declaració de ruina perqué no es fiava de l'actuació

que podia fer l'Ajuntament quan ja havia donat el permís per a iniciar les obres. Que mai s'ha

treballat amb un projecte en comú amb la Conselleria perqué l'anterior equip de govern es va veure

abocat a acceptar les condicions que van posar damunt de la taula o a tancar el col-legi. Que ara el

que es va a fer és el mínim i imprescindible, per tant continuaran havent-hi deficiéncies. Pero es

van haver d'assumir les condicions que va imposar Conselleria i optar peí mal menor per a no

haver de tindre'l tancat. Ara el que procedeix es la construcció d'un nou centre que reunisca les

condicions necessáries i amb Cespai actual, com ja ha dit la portaveu de Compreels meus,

s'estudiará el que es va a fer perqué el poblé puga gaudir del mateix.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de

Benestar Social de 18 de febrer del 2016.

GOVERNACIÓ



9. GOVERNACIÓ - ESMENA D'ERROR DE L'ACORD PLENARI DE 26/01/2016 SOBRE
MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS COALICIÓ COMPROMÍS I PSPV-PSOE
SOBRE SELECCIÓ DEL PERSONAL FUNCIONARII LABORAL. Expedient: 000001/2016-01

Vista la proposta del Delegat de l'Área que a continuació es transcriu:

«Vist l'acord del Pie de 26 de gener del 2016, sobre moció que presenten els grups municipals

Coalició Compromís i PSPV-PSOE sobre selecció del personal funcionan i laboral, i advertit error

en el mateix, segons consta en l'informe de Secretar-la núm. 09/2016 de data 15 de febrer del

2016.

El Regidor Delegat de l'Área de Governació, previ dictamen de la Comissió Informativa de
Governació, eleva al Pie la següent proposta d'ACORD:

Rectificar l'apartat nombre 9 de l'acord plenari de 26 de gener del 2016 en el sentit següent:

On diu:

«9. L'aprovació peí Pie d'aquest acord implicaria la derogació de l'acord plenari de

28 d'abril del 2015 {expedient 000033/2014-01).»

Hi ha de dir:

«9. L'aprovació peí Pie d'aquest acord implicaria la derogació de l'acord plenari de

27 de gener del 2015 (expedient 000033/2014-01).»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que el seu grup canviará el sentit del seu vot en comissió i

s'abstindrá en coherencia amb l'abstenció en la comissió.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per setze vots a favor (8 PSOE i 3 Compromís, 2

Ciudadanos C's, 2 EUPV i 1 Totes), i quatre abstencions (4 PP), ACORDA aprovar en els seus

propis termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió

Informativa de Governació de 18 de febrer del 2016.

10. GOVERNACIÓ - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL TOTES AMB
BURJASSOT PER LA TRANSPARENCIA EN ELS ÓRGANS DE SELECCIÓ PER A L'ACCÉS A
L'OCUPACIÓ PÚBLICA. Expedient: 000003/2016-01

Vista la proposta del delegat d'Área.

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Totes, Adrián Juste exposa breument el contingut de l'esmena que ha presentat a la

moció que ha presentat el seu grup amb la finalitat d'esmenar les qüestions assenyalades en
l'informe del secretan.

Obert el torn d'intervencions sobre l'esmena presentada, es van produir les següents:

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que el seu grup entén que el que Totes pretén és intentar

esmenar fil per randa una moció que ja existia d'acord amb un informe de secretaria, per tant el

seu grup votará a favor d'aquestes esmenes perqué l'objectiu és que amb tota la normativa legal

es puga dotar de mes transparencia ais processos selectius d'aquest Ajuntament.



Peí grup PSOE, Manuel Lozano manifesta que el seu grup, per ser coherent amb el principi de

legalitat, no votará a favor cap esmena que no estiga informada peí secretan i entén que aquesta

moció está molt lluny d'esmenar els defectes legáis que conté.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que vol continuar amb la seua intervenció anterior i

continua llegint l'esmena a la moció i cita altres ajuntaments en qué s'está aplicant el que el seu

grup proposa en aquesta moció.

Peí grup Ciudadanos-C's, Tatiana Sanchis manifesta que vol fer una pregunta a l'equip de

govern, perqué entén que amb tot alió que s'ha exposat peí company de Totes, arribar a aquests

acords és una qüestió de voluntat i no de legalitat, ja que ni ha municipis que poden salvar

aqüestes illegalitats i per qué ací no es pot fer?

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que el seu grup entén que el secretan hauría de pronunciar

se, perqué així ho preveu la llei. Que igual que no fa en la Junta de Govern quan sorgeix algún

dubte, podría fer-ho també ací en el Pie.

L'alcalde manifesta que no es pot demanar al secretan que es pronuncie quan es presenta una

esmena en el Pie, sobre un tema jurídic d'aquesta envergadura que no ha pogut analitzar.

Abans de sotmetre l'esmena a votació, el portaveu del grup Totes sol-licita deixar-la sobre la taula

amb la finalitat que el secretan la informe.

Obert el torn d'intervencions sobre el fons de la moció, es van produir les següents:

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que ates que no eixirá avant la moció proposa deixar-la

sobre la taula a I'espera d'un contrainforme del secretan. Vol dir que teñen a la seua disposició

copies de tota la documentació que Totes ha utilitzat per a redactar l'esmena.

Per unanimitat deis assistents s'acorda deixar sobre la taula aquest punt per a incorporar nou

informe de secretaria a l'expedient.

11. GOVERNACIÓ - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR
SOBRE LA POTENCIACIÓ DE LA REGIDORÍA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA I LA CREACIÓ
D'UN CONSELL DE SUBVENCIONS. Expedient: 000004/2016-01

Vista la proposta del delegat de l'Área.

«Per unanimitat deis assistents s'acorda deixar sobre la taula aquest punt per a incorporar nou

informe de secretaria a l'expedient»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup PP, Sonia Casaus explica breument el contingut de l'esmena que ha presentat a la

moció del seu grup.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que la creació d'aquest Consell és una bona iniciativa

pero que es queda curta, podría ser una mesura molt mes ambiciosa perqué crear órgans per a

revisar documentació está molt bé pero sería mes útil construir un marc amb uns criteris

determinats que servisquen per a firmar futurs convenís, donar i justificar subvencions o firmar

contractes i a partir d'ací fer un seguiment. En la mateixa linia el seu grup pensa que és millor crear

una comissió ciutadana per a revisar tota la documentació de l'Ajuntament i no sois la de les

subvencions. Que el seu grup no votará en contra de cap iniciativa a favor de la transparencia i per

tant s'abstindrá.



Peí grup PSOE, Manuel Lozano manifesta que vol abonar les donar suport de Totes i el seu grup

votará en contra perqué també ho fará en la votació de la moció.

Finalitzat el torn d'intervencions sobre l'esmena, el Pie ACORDA per huit vots a favor (4 PP, 2 C's i

2 EUPV), onze vots en contra (8 PSOE i 2 Compromís) i una abstenció (1 Totes) rebutjar l'esmena

presentada per la portaveu del Partit Popular

Obert el torn d'intervencions sobre el fons de la moció, es van produir les següents:

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que aquest tema al seu grup li pareix molt important perqué

en els expedients de subvencions han trobat problemes, com per exemple, hi han hagut entitats a

qué se'ls ha donat subvencions que no han fet un ús adequat de la figura de la dona o en la

justificació de les despeses corrents etc. Que si existirá aquest Consell acó no ocorreria, perqué el

que es pretén amb el mateix és que totes les persones que d'alguna manera están representades

a través d'una associació, formen part del mateix perqué s'entén que s'ha de treballar sobre les

bases i després sobre la concessio de la subvenció. Que almenys aquesta mesura ja és un pas i

em sorprén que es diga que es queda curta perqué si aixó és el que creu l'equip de govern.que

prenga altres mesures que considere oportunes pero que faca alguna cosa.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que a part de reiterar el que s'ha dit en la seua

intervenció anterior, comparteix totes les critiques que acaba de comentar la portaveu del Partit

Popular sobre la mala gestió que es fa deis diners públics a l'hora de concedir subvencions i que

no sois hi ha problemes amb aixó de la dona perqué també es dona diners a l'associació de

cacadors i aquesta és una qüestió amb qué el seu grup no está a favor.

Peí grup EUPV, José Alberto López manifesta que tot es pot millorar i el tema de les factures per

a justificar les subvencions sempre ha sigut una lluita del seu grup en les comissions informatives.

Sempre han proposat tindre un marc, una normativa, que poguera ajudar tant els regidors i

regidores com ais membres de les associacions que reben aqüestes subvencions per a puguen

guiar-se en el que poden o no poden gastar els diners. Que sempre que hi haja una regulació hi

haurá mes transparencia. Que el seu grup votará a favor perqué encara que puga millorar-se de

moment és I'única proposta que hi ha.

Peí grup C's, Tatiana Sanchis manifesta que el seu grup s'abstindrá perqué no s'ha aprovat

l'esmena, de totes maneres proposa ai Partit Popular que retire la moció i la torne a presentar amb

el text de l'esmena perqué torne a ser avaluada peí secretan i puga tornar al pie sens dubte sobre

la seua legalitat. A pesar d'aixó el seu grup creu fermament en l'esperit d'aquesta moció ja que,

com han repetit, la participado ciutadana els pareix fonamental i a mes creuen necessária

l'existéncia d'aquest Consell o un altre órgan semblant que controle i audite amb major rigor la

concessio d'aquestes ajudes per part de l'equip de govern perqué no és tolerable el que han trobat

últimament com: factures de begudes alcohóliques per a justificar subvencions per part d'algunes

associacions i l'escás control detectat.

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que el seu grup retirará la moció per a incorporar l'esmena

corresponent perqué en cas contrari es votará en contra basant-se que el secretan ha fet un

informe dient que no és legal.

L'alcalde manifesta que de la mateixa manera que l'equip de govern no qüestiona tots els informes

que se sol-liciten per part de l'oposició, no haurien de qüestionar que l'equip de govern demane

informes de legalitat sobre assumptes que repercuteixen en les persones d'aquest poblé. Que fa la

sensació que quan hi ha assumptes que afecten l'ámbit municipal i es demanen informes, s'estiga

fent alguna cosa que no períoca i no és així.

Per unanimitat deis assistents s'acorda deixar sobre la taula aquest punt per a incorporar nou

informe de secretaria a l'expedient.



Nota del secretan, l'alcalde en acabar el debat del punt número onze de l'orde del día va

interrompre la sessió durant cinc minuts.

12. GOVERNACIÓ - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL COALICIÓ
COMPROMÍS PER A DECLARAR BÉ D'INTERÉS CULTURAL LES NORMES DE CASTELLÓ.
Expedient: 000005/2016-01

Vista la proposta del delegat de I'Área que a continuació es transcriu:

«Emili Altur Mena, portaveu del grup Coalició Compromís, a l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara

de qué disposa l'art. 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic deis Entitats

Locáis, d'acord amb l'art. 97.3 de l'esmentat text reglamentan, presenten al Plenari per al seu

debat i aprovació si s'escau, la següent moció.

MOCIÓ PER DECLARAR BÉ D'INTERÉS CULTURAL LES NORMES DE CASTELLÓ

La Conselleria d'Educació, Investigado, Cultura i Esport va publicar la Resolució de 3 de desembre

de 2015, per a incoar l'expedient de declarado de Bé d'lnterés Cultural Immaterial a favor de les

Normes de Castelló.

Vista l'esmentada Resolució.

Vist l'escrit de la Federado Valenciana de Municipis i Províncies en qué convida els ajuntaments

valencians a manifestar-se sobre la Resolució de 3 de desembre de 2015 de la Conselleria

d'Educació, Investigado, Cultura i Esport.

Vist l'article 12 de l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana que assenyala que correspon

a la Generalitat vetlar per la protecció i la defensa de la identitat i deis valors i interessos del poblé

valencia i peí respecte a la diversitat cultural de la Comunitat Valenciana i el seu patrimoni historie.

Vista la Llei 4/1998, d'11 de juny, del Patrimoni Cultural Valencia, que estableix en l'article 45 que

serán declaráis béns immaterials d'interés cultural aquelles activitats, creadons, coneixements,

practiques, usos i técniques que constitueixen les manifestacions mes representatives i valuoses

de la cultura i les formes de vida tradicionals deis valencians i les que mantenen i potencien l'ús del

valencia.

Vista la Llei de la Generalitat Valenciana 4/1998, d'11 de juny, del Patrimoni Cultural Valencia.

Ates que l'Académia Valenciana de la Llengua, d'acord amb l'article 41 de l'Estatut d'Autonomia de

la Comunitat Valenciana, és la institució de la Generalitat Valenciana que té per funció «determinar

i elaborar, en el seu cas, la normativa lingüística de l'idioma valencia» i que l'Académia Valenciana

de la Llengua parteix de la tradició lexicográfica, literaria i la realitat lingüística genuTna valenciana,

així com la normativització consolidada, a partir de les denominades Normes de Castelló.

Ates que, com afirma la Resolució de 3 de desembre de 2015 de la Conselleria d'Educació,

Investigado, Cultura i Esport, «La llengua propia és la mes alta manifestado de la personalitat d'un

poblé» i que «Al llarg deis segles, els valencians s'han convertit en dipositaris de l'heréncia d'una

llengua amb una grandesa literaria que, com a vehicle de pensament, educado i comunicado, está

en constant evolució i s'enriqueix grades a l'ús i la fidelitat deis seus parlants. Com a resultat

d'aquest compromís, el valencia constitueix el patrimoni lingüistic collectiu que ens caracteritza i

agermana. Aquest és l'esperit que va moure les entitats i personalitats mes representatives del

món cultural valencia de comenpament del segle XX a bastir un acord amb l'objectiu d'establir unes

bases per a la unificado ortográfica del valencia.»

Ates que, d'acord amb la Resolució esmentada, «La denominado Normes de Castelló está

documentada i estesa des de fa décades en la societat valenciana i en els ámbits especialitzats i



professionals deis estudis filológics, literaris i d'história cultural» i que «Aquest nom subratlla la

importancia de la capital de la Plana i les comarques valencianes septentrional, en el procés de

consens que fructifica en la modernització de la normativa de la Mengua, i també reflecteix el

compromís de personalitats i entitats castellonenques en la memoria, la vigencia i la pervivéncia del

valencia.»

Per tot acó, que proposem els següents ACORDS:

Primer. Manifestar l'adhesió del Pie de l'Ajuntament de Burjassot a la Resolució de la Conselleria

d'Educació, Investigació, Cultura i Esport conduint a la declaració de Bé d'Interés Cultural

Immaterial a favor de les Normes de Castelló.

Segon. Traslladar l'acord a la Conselleria d'Educació, Investigado, Cultura i Esport, mitjancant la

Direcció General de Cultura i Patrimoni, i a la Federado Valenciana de Municipis i Províncies, així

com a tot el teixit associatiu de Burjassot»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Compromís, la senyora María Viu explica breument el contingut de la moció.

Peí grup EUPV, D. José Alberto López manifesta que és un deure de totes les institucions

publiques protegir el seu patrimoni i una llengua és probablement el patrimoni mes gran que puga

tindre un poblé, per aixó és l'obligació del seu grup com a part integrant de la Corporació, protegir

la llengua valenciana. També és obligació de la poblado protegir la llengua valenciana i s'hauria de

comprometre tot el poblé valencia a defendre-la i parlar-la, per aixó, a mes d'unir-se a la proposta

de Compromís, els agradaría recolzar també totes les activitats que s'estan fent per a fomentar i

formar la gent del poblé amb els Normes de Castelló, per a poder parlar i escriure la llengua que és

propia de Burjassot i de Valencia.

Peí grup PP, la senyora Sonia Casaus manifesta que és veritat que la llengua valenciana cal

dignificar-la perqué la major manifestació d'un poblé és el seu propi idioma, pero el que és

lamentable és que es torne a treballar una altra vegada sobre aquest tema que ha generat des del

segle passat un conflicte polític perqué uns l'anomenen valencia i altres cátala o el que és el

mateix, donem suport a la idea de la unitat d'idiomes del que es parla a Catalunya i el que es parla

ací a la Comunitat Valenciana. Que aquesta moció pretén que es done suport a la vessant de les

Normes de Castelló que és la que es va fer en 1932, i que va plantejar l'enginyer cátala Pompeu

Fabra, encara que abans, en 1915, ja existia a Valencia, la Reial Academia de Cultura Valenciana.

Que des de 1979 cal recordar que també ni ha una altra vessant, les Normes del Puig, que

defenen que son dos idiomes distints i no hi ha perqué unificar-los. Que si l'objectiu és

normativitzar el valencia i ara es vol dignificar aqueixa normativa, es pregunta és que abans no es

parlava valencia? Per qué no se cenyeix a les anteriors normes?. Que li agradaría concretar que

les Normes de Castelló les van firmar 52 persones i les van recolzar unes 10 entitats. En canvi, les

Normes del Puig els van donar suport un miler d'intellectuals i representants d'entitats culturáis

valencianes. Que vol apuntar que hi ha una realitat evident i és que no es respecten les Normes de

Castelló perqué hi ha paraules que s'utilitzen de forma diferent. Que actualment hi ha dues entitats

que están donant suport a l'ús d'aqueixes normes, Acció Cultural del País Valencia que está rebent

subvenció de la Generalitat catalana i Escola Valenciana, i que ambdós teñen com a finalitat

promociónar la llengua catalana en el País Cátala. Que el Partit Popular no entén que es continué

generant confiictes sobre el tema de la llengua.

Peí grup Compromís, la senyora María Viu manifesta que vol aclarir certes qüestions que ha dit

la portaveu del Partit Popular. En principi les normes de 1932 van ser l'inici del procés

normativitzador. Que no s'ha parlat gens del tema de la politització, la qual cosa si ha comentat és

que molts ajuntaments han votat a favor de la declaració de les Normes de Castelló com bé

d'interés cultural i material. Que en el 2010 l'ajuntament de Castelló, del qual era alcalde Alberto

Fabra, expresident de la Generalitat Valenciana i del Partit Popular, va ser el primer que les va



impulsar com bé d'interés cultural. Que de fet hi ha dos ajuntaments que han votat aquest acord

per unanimitat de totes les forces, o siga que de política, res. Que les Mengües existeixen, pero

arriba un moment en qué es fa una norma i les normes evolucionen, en valencia i en castellá i

darrere d'aixó están els filólegs. Que quant a les paraules que ha comentat la portaveu del Partit

Popular, usa les mateixes que posa en els Normes de Castello.

Peí grup Totes, D. Adrián Juste manifesta que les Normes de Castello fan una diferencia entre la

idiosincrasia del que es parla en les liles, Catalunya i País Valencia. Que no considera que siga

una qüestió política defendre els Normes de Castello.

Peí grup EUPV, D. José Alberto López manifesta que és veritat en part alió que s'ha manifestat

per la portaveu del Partit Popular perqué fins a fináis del segle XX va seguir un conflicte polític

sobre la unitat de la Mengua. Totes les Dengues teñen varietats dialectals i totes a I'hora de

normativitzar-les han tingut un procés artificial, óbviament perqué no en tots els llocs es parla igual i

llavors s'ha de buscar un consens entre tots els terrítoris que parlen una mateixa llengua. Que és

veritat que els Normes de Castello están basades en el treball de Pompeu Fabra pero també ho és,

que aquest senyor es va basar en la literatura valenciana del segle d'or i aixó hauria de ser un

orgull per ais valencians i valencianes igual que defendre el valencia a Valencia és un orgull per a

ell.

Peí grup PP, la senyora Sonia Casaus li pregunta a la portaveu de Compromís de quina

especialitat és filóloga. Que no era una pregunta aixó de la politització sino una afirmado i és

evident que aquesta moció només parla d'una part de la realitat perqué en cap moment parlen de

l'existéncia de les Normes del Puig, amb la qual cosa continua polititzant el tema igual que quan

denomina a la Comunitat Autónoma Valenciana, País Valencia i aixó és lamentable. Que a mes la

portaveu de Compromís defén que les Mengües son vives i evolucionen per aixó no entén perqué

s'han de declarar només les Normes de Castello com bé d'interés i no les Normes del Puig, pero

ciar, aqüestes ultimes teñen uns criteris polítics diferents deis seus i aqueixa és la historia, volen

donar suport només al seu criteri polític. Que vol aprofitar que s'ha escrit en valencia, amb les

Normes del Puig, el Quixot i s'ha demanat a la regidora de cultura i a I'IMCJB que facen la compra

d'uns lots perqué la ciutadania de Burjassot puga llegir-lo en la Biblioteca Municipal.

Peí grup Compromis, la senyora María Viu respon la portaveu del Partit Popular, perqué es

quede tranquil-la, que la seua titulado és exactament Llicenciada en Filología Hispánica, Secció

Filología Valenciana, que és equivalent al títol de Filología Catalana. Que l'expressió País Valencia

está legitimada en l'Estatut d'Autonomia, la considera mes válida i per aixó és la que utilitza. Que si

el Partít Popular considera que les Normes del Puig haurien de considerar-se com bé d'interés

cultural només fa falta que presente una moció i es votará. D'altra banda, si que té arguments

filológics per a no subscriure les Normes del Puig perqué aqüestes no están reconegudes per la

Comunitat Científica i les de Castello sí que ho están. Que sobre la compra á'EI Quixot, es

realitzará quan es trobe el contacte per a subministrar-lo.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per catorze vots a favor (8 PSOE i 3 Compromís, 2 EUPV i

1 Totes), quatre vots en contra (4 PP) i dues abstencions (2 C's) ACORDA aprovar en els seus

propis termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió

Informativa de Governació de 18 de febrer del 2016.

13. GOVERNACIÓ - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL ESQUERRA UNIDA
SOBRE COLLOCACIÓ D'UNA PLACA COMMEMORATIVA EN L'EDIFICI QUE ALBERGAVA
L'ANTERIOR CASA CONSISTORIAL. Expedient: 000006/2016-01

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:



«José A. López Camarines, portaveu del Grup Municipal d'EU en l'Ajuntament de Burjassot, en

nom i representado del mateix i a l'empara del que estableix la normativa aplicable eleva al Pie de

la Corporació per al seu debat la següent

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat any es va celebrar el primer centenari de la finalització de les obres de l'edifici que

alberga Tactual Casa Consistorial, motiu peí qual aquest Ajuntament va dur a terme diverses

iniciatives.

Es dona la circumstáncia que, en aqueix mateix any, es commemorava també el 150 aniversari de

l'adquisició al Reial Collegi del Corpus Christi de l'anterior ajuntament, localitzat en la placa de

Sant Joan de Ribera.

Considerem que fer conéixer la historia del nostre poblé és molt interessant per a generar

arrelament, protegir el seu patrimoni material i immaterial i posar les bases per al desenvolupament

del turisme cultural. Peí que proposem col-locar una placa en el referit edifici que recordé que tal

edifici va albergar la primera Casa Consistorial de Burjassot.

Per tot aixó, elevem al Pie les següents propostes d'ACORD:

Instar a l'equip de govern a col-locar una placa commemorativa en l'edifici situat en la placa de

Sant Joan de Ribera, en la seua confluencia amb el carrer de Blasco Ibáñez, que recordé que fa

150 anys (1865) tal edifici va albergar la primera Casa Consistorial que va tindre l'Ajuntament de

Burjassot.»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup EUPV, D. José Alberto López explica breument el contingut de la seua moció.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per dénou vots a favor (8 PSOE, 4 PP, 3 Compromíss, 2

C's i 2 EUPV) i una abstenció (1 Totes), ACORDA aprovar en els seus propis termes la proposta

anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de Governació de 18

defebrerdel2016.

14. GOVERNACIÓ - MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSPV-PSOE SOBRE
RETIRADA DE L'ANTIC DISTINTIU DE L'INSTITUTO NACIONAL DE LA VIVIENDA. Expedient:

000008/2016-01

Peí secretan s'informa que aquesta moció es retira de l'orde del dia.

L'alcalde aclareix que aquesta moció es retira perqué el portaveu d'EUPV va advertir que en 2009

es va presentar peí seu grup una moció en el mateix sentit.

Per unanimitat deis assistents s'acorda retirar aquest punt de l'orde del dia perqué anteriorment

s'havia tramitat una moció d'EUPV sobre aquest mateix assumpte.

HISENDA

15. RENDES I EXACCIONS - DONAR COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ NÚM.
39/2016 SOBRE CÁLCUL DEL PERÍODE MITJÁ DE PAGAMENT A PROVEÍDORS. Expedient:
000004/2016-07

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:



«INFORME D'INTERVENCIÓ NÚM. 39/2016

ASSUMPTE: Cálcul del Període Mitjá de Pagament a proveídors (PMP)

Dolores Miralles Ricos, interventora de l'Ajuntament de Burjassot, en compliment del que disposa la

legislado vigent, emet el següent INFORME en relació amb el Cálcul del Període Mitjá de

Pagament a proveídors (PMP).

PRIMER. La Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostária i Sostenibilitat

Financera (LOEPYSF), en la seua redacció donada per la Llei Orgánica 9/2013, de 20 de

desembre, de control del deute comercial en el sector públic, després de disposar que les

actuacions de les Administracions Publiques están subjectes al principi de sostenibilitat financera

(art. 4 LOEPYSF), defineix aquesta com la capacitat per a financar compromisos de despesa

presents i futurs dins deis límits de déficit, deute públic i morositat de deute comercial conforme al

que establix aquesta Llei, la normativa sobre morositat i en la normativa europea. S'entén que hi ha

sostenibilitat del deute comercial, quan el període mitjá de pagament ais proveídors no supere el

termini máxim previst en la normativa sobre morositat.

L'article 13 LOEPYSF estableix la Instrumentació del principi de sostenibilitat financera, que, peí

que fa al període mitjá de pagament, disposa -en l'apartat 6é- que les Administracions Publiques

hauran de publicar el seu període mitjá de pagament a proveídors i disposar d'un pía de tresoreria

que inclourá, almenys, informado relativa a la previsió de pagament a proveídors de manera que

es garantisca el compliment del termini máxim que fixa la normativa sobre morositat. Les

Administracions Publiques vetlaran per l'adequació del seu ritme d'assumpció de compromisos de

despesa a l'execució del pía de tresoreria.

Quan el període mitjá de pagament d'una Administració Pública, d'acord amb les dades

publicades, supere el termini máxim previst en la normativa sobre morositat, ('Administrado haurá

d'incloure, en l'actualització del seu pía de tresoreria immediatament posterior a la mencionada

publicado, com a parí de tal pía el següent:

a) L'import deis recursos que dedicará mensualment al pagament a proveídors per a poder

reduir el seu període mitjá de pagament fins al termini máxim que fixa la normativa sobre

morositat.

b) El compromís d'adoptar les mesures quantificades de reducció de despeses, increment

d'ingressos o altres mesures de gestió de cobraments i pagaments, que li permeta generar

la tresoreria necessária per a la reducció del seu període mitjá de pagament a proveídors

fins al termini máxim que fixa la normativa sobre morositat.

L'article 18.5 LOEPYSF disposa que l'órgan interventor de la Corporació Local realitzará el

seguiment del compliment del període mitjá de pagament a proveídors.

SEGON. Mitjancant el Reial Decret 635/2014, de 25 de julio!, es desenvolupa la metodología de

cálcul del període mitjá de pagament a proveídors de les Administracions Publiques i les

condicions i el procediment de retenció de recursos deis régims de financament, previstos en la Llei

Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostária i Sostenibilitat Financera, aplicant-se a

totes les entitats Locáis (entitats de l'art.2.1 LOEPYSF).

Respecte a les entitats de l'article 2.2 LOEPYSF, apareix regulat en la Disposició addicional

tercera (Cálcul del període mitjá de pagament a proveídors de les entitats a qué es refereix l'article

2.2 de la Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril), de tal manera que aquest tipus d'entitats diferents de

les societats mercantils, calcularan trimestralment, en el cas d'entitats vinculades o dependents a

una Corporació Local, el seu període mitjá de pagament a proveídors d'acord amb la metodología

establida en aquest reial decret.



Aquesta informado haurá de ser comunicada per les entitats, l'endemá a la seua publicació i

d'acord amb els models tipus de publicació facilitats peí Ministeri d'Hisenda i Administracions

Publiques, a l'Administració a qué estiguen vinculades o de la que siguen dependents, qui també

publicará aquesta informació amb la periodicitat indicada en l'apartat anterior.

TERCER. Per al cálcul del període mitjá de pagament, el Reial Decret 635/2014, estableix les

condicions següents:

OPERACIONS SELECCIONADES:

• Totes les factures expedides des de 1*1/01/2014, que estiguen registrades en el registre

de factures de l'Entitat Local.

• Les certificacions d'obres aprovades a partir de 1*1/01/2014.

OPERACIONS EXCLOSES:

• Les obligacions de pagament contretes entre entitats que tinguen la considerado

d'Administració Publiques en l'ámbit de la comptabilitat nacional

• Les obligacions pagades a carree del Fons per al Financament deis pagaments a

proveídors.

• Les propostes de pagament que hagen sigut objecte de retenció com a conseqüéncia

d'embargaments, manaments d'execució, procediments administratius de compensació o

actes análegs dictats per órgans judicials o administratius.

QUART. CÁLCUL DEL PMP. La norma distingeix entre un PMP global i un PMP de cada Entitat.

1r. Cal entendre que el PMP global, es tracta d'un PMP consolidat de totes les entitats que formen

el perímetre de consolidació de l'Entitat Local corresponent en termes de comptabilitat nacional

que estiguen classificats com a Administracions Publiques

2n. PMP de cada entitat:

a. PMP de cada Entitat

Període mitjá

de pagament

(rátio operacions pagades x import total de pagaments realitzats) + (rátio

operacions pendents de pagament x import total pagaments pendents)

import total pagaments realitzats + import total pagaments pendents

b. Pagaments fets en el mes

Rátio de les

operacions

pagades

I (nombre de dies de pagament x import de I'operado pagada)

import total de pagaments realitzats

S'entendrá per nombre de dies de pagament, els dies naturals transcorreguts des de:

Els trenta posteríors a la data d'entrada de la factura en el registre administratiu, segons conste en

el registre comptable de factures o sistema equivalent, o des de la data d'aprovació de la

certificado mensual d'obra, segons corresponda, fins a la data de pagament material per part de

l'Administració. En els suposits en qué no ni haja obligació de disposar de registre administratiu, es

prendrá la data de recepció de la factura.



En el cas de les factures que es paguen a carree del Fons de Liquiditat Autonómic o a carree de la

retenció d'imports a satisfer pels recursos deis régims de financament per a pagar directament ais

proveídors, es considerará com a data de pagament material la data de ia proposta de pagament

definitiva formulada per la Comunitat Autónoma o la Corporació Local, segons corresponga

c. Operacions pendents de pagament al final del mes

Rátio de les

operacions

pendents de

pagament

E (nombre de dies pendents de pagament x import

de l'operació pendent de pagament)

import total de pagaments pendents

S'entendrá per nombre de dies pendents de pagament, els dies naturals transcorreguts des deis

trenta posteriors a la data d'anotació de la factura en el registre administradu, segons conste en el

registre comptable de factures o sistema equivalent, o des de la data d'aprovació de la certificado

mensual d'obra, segons corresponga, fins a l'últim dia del període a qué es referisquen les dades

publicades. En els supósits en qué no hi naja obligado de disposar de registre administratiu, es

prendrá la data de recepció de la factura.

Per al cas de les Corporacions Locáis no incloses en l'ámbit subjectiu definit en els articles 111 i

135 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locáis, aprovat per Reial Decret Legislatiu

2/2004, de 5 de marc, la referencia al mes prevista en aquest article s'entendrá feta al trimestre de

l'any natural._

CINQUÉ. De conformitat amb el que disposa l'article 6.2 del Reial Decret 635/2014, les
Corporacions Locáis remetran al Ministeri d'Hisenda i Administracions Publiques i publicaran

periódicament, d'acord amb el que es preveja en l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual

es desenvolupen les obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei Orgánica

2/2012, de 27 d'abril, la següent informació relativa al seu període mitjá de pagament a proveídors

referit, segons corresponga, al mes o al trimestre anterior:

a) El període mitjá de pagament global a proveídors mensual o trimestral, segons

corresponga, i la seua serie histórica.

b) El període mitjá de pagament mensual o trimestral, segons corresponga, de cada

entitat i la seua serie histórica.

c) La rátio mensual o trimestral, segons corresponga, d'operacions pagades de cada

entitat i la seua serie histórica.

d) La rátio d'operacions pendents de pagament, mensual o trimestral, segons

corresponga, de cada entitat i la seua serie histórica.

La informació es publicará en els seus portáis web seguint criteris homogenis que permeten

garantir l'accessibilitat i transparencia de la mateixa, per al que el Ministeri d'Hisenda i

Administracions Publiques facilitará a les comunitats autónomes i corporacions locáis models tipus

de publicació

Per la seua banda, la Disposició Transitoria única (Publicació del període mitjá de pagament a

proveídors en comunitats autónomes i corporacions locáis) disposa que mentres no es produísca la

modificació de l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, les comunitats autónomes i les corporacions

locáis incloses en l'ámbit subjectiu definit en els articles 111 i 135 del text refós de la Llei

Reguladora de les Hisendes Locáis, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de marc,

remetran al Ministeri d'Hisenda i Administracions Publiques, per a la seua publicació i seguiment, i

publicaran abans del dia trenta de cada mes en el seu portal web, la informació a qué es refereix

l'article 6 referida al mes anterior. La resta de corporacions locáis publicaran i comunicaran al



Ministeri d'Hisenda i Administracions Publiques aquesta informado referida a cada trimestre de

l'any abans del dia trenta del mes següent a la finalització de tal trimestre.

SISE. Efectuats els cálculs esmentats en cada una de les entitats, els rátios obtinguts del programa

de comptabilitat son els següents (s'adjunta al present informe llistats comptables):

ENTITAT

BURJASSOT

CEMEF, S.LU.

CONSORCI

PACTEM NORD

IMCJB

PMP GLOBAL

RATIO

OPERACIONS

PAGADES

23,37

11,16

-11,11

27.76

IMPORT

PAGAMENTS

REALITZATS

828.109,05

87.020,15

13.929,45

63.628,15

992.686,80

RATIO

OPERACIONS

PENDENTS

77,88

48,02

-21,18

88.85

IMPORT

PAGAMENTS

PENDENTS

2.463.392,19

46.806,90

1.239,91

141.014,79

2.652.453,79

PMP

64,17

24,05

-11,93

69,86

62,70

SETE.Conclusió

1r. La informado obtinguda s'ha remes en termini al Ministeri d'Hisenda i Administracions

Publiques a través de la plataforma de I'OVEL en data 27/01/2016.

2n. La informació obtinguda ha de publicar-se en el portal web de l'Entitat Local.

3r. Segons el que exposa i amb les dades obtingudes de la comptabilitat el període mitjá de

pagament global excedeix del termini previst en la Llei.

És el que s'informa els efectes oportuns.»

El Pie pren coneixement de l'informe anteriorment transcrit que ha sigut dictaminat per la

Comissió Informativa d'Hisenda de 18 de febrer del 2016"

8. RENDES I EXACCIONS- DONAR COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ-
TRESORERIA NÚM. 40/2016 DE MOROSITAT CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE
EXERCICI 2015 DE L'AJUNTAMENT; IMCJB; CEMEF, SLU, I PACTEM NORD. Expedient:

000005/2016-07

Vista la proposta del delegat de I'Área que a continuació es transcriu:

«INFORME D'INTERVENCIÓ-TRESORERIA NÚM.40/2016

ASSUMPTE: Informe trimestral a emetre en compliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol.

PERÍODE DE REFERENCIA: QUART TRIMESTRE DE 2015: 31/12/2015.

I. Normativa aplicable

• Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen Mesures de Lluita contra la

Morositat en les Operacions Comerciáis, (modificada per la Llei 15/2010, de 5 de juliol).

• Llei 25/2013, de 27 de desembre, d'lmpuls de la Factura Electrónica i Creació del Registre

Comptable de Factures en el sector públic.

• Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de marg, peí qual s'aprova el Text Refós de la Llei

Reguladora de les Hisendes Locáis (TRLRHL).

• Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, peí qual s'aprova el text refós de la Llei

de Contractes del Sector Públic.(TRLCSP).



• Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre, peí qual s'aprova el Reglament General de

Contrariado.

• Reial Decret Llei 7/2012, de 9 de marc, peí qual es crea el Fons per al financament deis

pagaments a proveídors.

• Reial Decret Llei 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a l'emprenedor i d'estímul

del creixement i de la creado d'ocupació.

• Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de

subministrament d'informado previstes en la Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril,

d'estabilitat pressupostária i sostenibilitat financera.

Reglament CEE núm.. 1182/71, del Consell.

Directiva 2011/7/UE del Parlament Europeu i del Consell, de 16 de febrer del 2011.

II. Antecedents i fonaments de dret

La Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificado de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual

s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comerciáis (LLCM), determina

en el seu article quart i'obligatoríetat de les Corporacions locáis d'elaboradó i remissió al Ministeri

d'Economia i Hisenda d'un informe trimestral sobre el compliment deis terminis previstos per al

pagament de les obligacions de cada Entitat Local.

Els terminis de pagament que resulten d'aplicació son els següents: Per a tots els contractes el

termini de pagament será trenta dies següents a la data d'aprovació de les certificacions d'obra o

deis documents que acrediten la conformitat (reconeixement de l'obligació) amb el que disposa el

contráete deis béns entregats o servéis prestáis. En cas de no reconéixer les obligacions dins del

termini de 30 dies s'haurá d'abonar al contractista a partir del compliment de tal termini de trenta

dies els interessos de demora i la indemnització pels costos de cobrament en els termes previstos

en la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la

morositat.

Amb l'entrada en vigor del Reial Decret Llei 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a

l'emprenedor i d'estímul del creixement i de la creado d'ocupació, es modifica la Llei 3/2004, de 29

de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions

comerciáis, modificant l'apartat 4 de l'article 216 del Text Refós de la Llei de Contractes del Sector

Públic, aprovat per Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, quedant redactat com

segueix: 4. ¡.'Administrado tindrá l'obligació d'abonar el preu dins deis trenta dies següents a la

data d'aprovació de les certificacions d'obra o deis documents que acrediten la confonvitat amb el

que disposa el contráete deis béns entregats o servéis prestats, sense perjuí del que estableix

l'article 222.4, i si es demorara, haurá d'abonar al contractista a partir del compliment de tal tenvini

de trenta dies els interessos de demora i la indemnització pels costos de cobrament en els termes

previstos en la Uei 3/2004, de 29 de desembre, perla qual s'estableixen mesures de lluita contra la

morositat.

L'article 33 del Reial Decret Llei 4/2013, de 22 de febrer de mesures de suport a l'emprenedor i

d'estímul del creixement i de la creado d'ocupació, modifica la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per

la qual s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comerciáis, establint en

l'apartat Quatre la nova redacció de l'apartat 1 de l'article 8 de la forma següent: Quan el deutor

incórrega en mora, el creditor tindrá dret a cobrar del deutor una quantitat fixa de 40 euros, que

s'afegirá en tot cas i sense necessitat petició expressa al deute principal. A mes, el creditor tindrá

dret a reclamar al deutor una indemnització per tots els costos de cobrament degudament

acreditáis que baja patit a causa de la mora d'aquest i que superen la quantitat indicada en el

parágraf anterior. La dita compensado pels costos de cobrament, al seu torn, també está establida

en l'article 6 de la Directiva 2011/7/UE del Parlament Europeu i del Consell de 16 de febrer del

2011.



III. Modificacions rellevants en la Llei Orgánica 2/2012, d'Estabilitat Pressupostária i

Sostenibilitat Financera, operades per la Llei Orgánica 9/2013, de Control del Deute

Comercial en el Sector Públic. El periode mitjá de pagament.

1. L'art. 4.2 de la EL 2/ 2012 queda redactat de la forma següent: S'entén que ni ha sostenibilitat

del deute comercial, quan el periode mitjá de pagament ais proveidors no supere el termini

máxim previst en la normativa sobre morositat.

2. L'art. 18.5 de la EL 2/2012, estableix: L'órgan interventor de la corporació local realitzará el

seguiment del compliment del periode mitjá de pagament a proveidors [...].

3. L'art. 27.6 assenyala: Les administracions publiques i totes les seues entitats i organismes

vinculáis o dependents faran públic el seu periode mitjá de pagament ais proveidors en els

termes que s'establisquen per orde del ministre d'Hisenda i administracions publiques.

4. La disposició addicional 5a estableix: Termini de pagament a proveidors. Les referéncies en

aquesta Llei al termini máxim que fíxa la normativa sobre morositat per al pagament a

proveidors s'entendran fetes al termini que en cada moment establisca la mencionada

normativa vigent i que, en el moment d'entrada en vigor d'aquesta Llei, és de 30 dies.

5. La disposició addicional 1a (i art. 13.6) de la Llei Orgánica 9/2013, de 20 de desembre, de

control del deute comercial en el sector públic, assenyala: Transcorregut un mes des de

¡'entrada en vigor d'aquesta llei totes les administracions publiques i les seues entitats i

organismes vinculáis o dependents publicaran en el seu portal web el seu periode mitjá de

pagament a proveidors i inclouran en el seu pía de tresoreria immediatament posterior a la dita

publicado les mesures de reducció del seu periode mitjá de pagament a proveidors per a

complir amb el termini máxim de pagament previst en la normativa sobre morositat".

IV. Consideracions técniques.

1. La Intervenció, procedirá al registre de totes les factures i la resta de documents emesos

pels contractistes a efectes de justificar les prestacions realitzades pels mateixos a través del

registre informátic de l'aplicació comptable.

2. Respecte a la data d'inici de cómput del termini d'inici de l'expedient de reconeixement de

l'obligació s'ha utilitzat la data d'entrada de la factura o la certificado en el registre de

l'Ajuntament. Així ha d'entendre's donada la derogado de l'art. 5 de la Llei 15/2010 per la Llei

25/2013, de 27 de desembre, d'lmpuls de la Factura Electrónica i Creado del Registre

Comptable de Factures en el Sector Públic, que establia el Registre de factures en totes les

administracions Locáis, i atesa la incorporado d'una disposició addicional 33 al TRLCSP,

introdu'ída per la Llei 11/2013, de Mesures de Suport a l'Emprenedor, que assenyala que el

contracosta tindrá l'obligació de presentar la factura que haja expedit davant del corresponent

registre administratiu, a efectes de la seua remissió a l'órgan administratiu o unitat a qui

corresponga la tramitado de la mateixa. Cobra tota la seua vigencia, per tant, l'art. 38 de la Llei

30/1992, com a determinant del dies a quo d'aquestes obligacions; acó és, la data d'entrada en

el Registre General de l'Ajuntament sera la que establisca el moment a partir del qual la factura

obra en poder de l'Administració, sense perjuí deis registres comptables que hagen d'emportar-

se en la Intervenció Municipal.

3. Perqué hi haja I loe a l'inici del cómput de termini per a la meritació deis interessos, el

contractista haurá d'haver complit l'obligació de presentar la factura davant del registre

administratiu corresponent, en temps i forma, en el termini de 30 dies des de la data de

l'entrega efectiva de les mercaderies o la prestado del servei (Reglament d'obligacions de

facturado, aprovat per Reial Decret núm.. 1619/2012).

A efectes de conformitat de la factura, es tindrá en compte el que establix l'art. 72. 1 del

Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions Publiques, que assenyala



que les factures hauran de contindre la firma del funcionan que acredite la recepció, i el que

estableixen les Bases d'Execució del Pressupost Municipal. Una vegada conformada la factura,

I'Administrado procedirá a la seua aprovació en el termini de 30 dies, mitjancant la resolució o

acord de l'órgan que tinga atribuida la competencia per al reconeixement de l'obligació, segons

el que estableixen les Bases d'Execució del Pressupost. (.'administrado haurá de pagar la

factura en el termini de 30 dies des de la seua aprovació.

4. En el present informe s'inclouen les factures registrades d'entrada i anotades en el registre

informátic del departament d'lntervenció que no hagen sigut objecte de reconeixement de

l'obligació l'últim dia del període de referencia que corresponga durant els tres mesos anteriors.

Atesa l'obligatorietat de realitzar informes trimestrals, aquest informe s'emet per al període

compres entre el 01/10/2015 al 31/12/2015, ais efectes d'adaptar el període trimestral de

I'informe amb el trimestre natural.

5. Quant a l'informe emetre de conformitat amb el que preveu l'article 4 de la Llei 15/2010,

s'arrepleguen els incompliments del termini de pagament sobre les obligacions pendents de

pagament. Únicament s'inclouen les obligacions aplicades en els capítols 2 i 6 (despeses
corrents en béns i servéis i inversions) així com les despeses de formado arreplegats en

capítol 1, perqué la Llei 15/2010 se refereix a les operacions comerciáis, i aqüestes s'apliquen

quasi exclusivament a aquests capítols. Per tant, no s'inclouran en el present informe ni

despeses de personal, ni subvencions corrents ni de capital, ni despeses financeres.

Aquest apartat de l'informe ha d'incloure les obligacions reconeguts pendents de pagament en

l'últim dia del període de referencia que corresponga, relatives a factures en qué s'incomplisca

el termini de pagament.

6. Els informes trimestrals, referits a l'últim dia de cada trimestre natural, es remetran

obligatóriament per cada Corporació Local i per cada una de les entitats dependents

d'aquestes, que tinguen la consideració d'administrado pública segons la normativa

d'estabilitat pressupostária, i figuren com a tal en Nnventar¡ d'Entitats del Sector Públic Estatal.

7. Els informes s'han elaborat, considerant la totalitat deis pagaments realitzats en cada

trimestre natural, i la totalitat de les factures o documents justificatius pendents de pagament al

final del mateix.

8. L'informe preveu la informació següent:

a) Pagaments realitzats en el trimestre

b) Interessos de demora pagats en el trimestre

c) Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre

9. Determinació del període legal de pagament i de la data d'inici.

Amb l'entrada en vigor del Reial Decret Llei 4/2013, de 22 de febrer de Mesures de Suport a

l'Emprenedor i d'Estímul del Creixement i de la Creació d'Ocupació (a partir del 24 de febrer del

2013) per a tots els contractes el termini de pagament será trenta dies següents a la data

d'aprovació de les certificacions d'obra o deis documents que acrediten la conformitat, acó des del

reconeixement de l'obligació. En cas de no reconéixer l'obligació dins del termini de 30 dies,

l'Ajuntament de Burjassot haurá d'abonar al creditor a partir del compliment de tal termini de trenta

dies els interessos de demora, la quantitat fixa de 40 euros i aquells costos de cobrament

degudament acreditats peí creditor que superen els citats 40 euros.

10. Així mateix, a fi de lluitar contra la morositat en les operacions comerciáis, la Llei 14/2013, de

suport ais emprenedors introdueix un nou art. 228 bis en el TRLCSP, permetent un major control

per part de les Administracions Publiques deis pagaments que els contractistes adjudicataris han

de fer ais subcontractistes.



V. Informe sobre el compliment deis terminis de pagament legalment previstos,

a) Pagaments fets en el trimestre:

Data de referencia:

31/12/2015

Capítol 2

Capítol 6

Altres pagaments per

operacions comerciáis

Pendents d'aplicar a

pressupost

TOTAL

Dins del període legal de

pagament

Nre. de

pagaments

585

6

1

592

Import total

638.901,26

43.252,13

907,50

683.060,89

Fora del període legal de

pagament

Nre. de

pagaments

162

1

1

164

Import Total

141.728,65

299,34

3.000,00

145.027,99

b) Interessos de demora pagats en el període:

Data de referencia:

31/12/2015

Capítol 2

Capítol 6

TOTAL

Interessos de demora pagats en el període

Nre. de

pagaments

2

0

2

Import total interessos

3.049,13

0

3.049,13

c) Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre:

Data de

referencia:

31/12/2015

Capítol 2

Capítol 6

Altres

pagaments per

operacions

comerciáis

Pendents

d'aplicar a

pressupost

Dins del període legal de

pagament

Nre. de

factures dins

del període

legal de

pagament

338

19

205

Import total

357.730,76

87.962,34

537.428,48

Fora del període legal de

pagament

Nre. de

factures fora

del període

legal de

pagament

21

2

99

Import Total

30.625,41

19.662,09

1.431.435,11



TOTAL
562 983.121,58 122

1.481.722,61

NOTA: S'adjunta en aquest informe un annex amb una Mista resumit i una Mista detallada de les factures i

obligacions especificades en cada un deis quadres anteriora que suporten la informado subministrada. La

documentado annexa s'adapta a l'estructura establida peí Ministeri d'Economia i Hisenda.

VI. Conseqüéncies de rincompliment.

En virtut del que estableix el TRLCSP, article 216: (apartat 4 modificat per peí Reial Decret Llei

4/2013,de22defebrer):

4. ¡.'administrado tindrá ¡'obligado d'abonar el preu dins deis trenta dies següents a la data

d'aprovadó de les certificadons d'obra o deis documents que acrediten la conformitat amb el que

disposa el contráete deis béns entregats o servéis prestáis, sense perjui del que estableix l'article

222.4, i si es demorara, haurá d'abonar al contracosta, a partir del compliment de tal termini de

trenta dies els interessos de demora i la indemnització pels costos de cobrament en efe termes

previstos en la Uei 3/2004, de 29 de desembre [...].

5. Si la demora en el pagament fóra superior a quatre mesos, el contractista podrá procedir, si

és el cas, a la suspensió del compliment del contráete, havent de comunicar a l'administració, amb

un mes d'antelació, tal circumstáncia, a efectes del reconeixement deis drets que puguen derivar

se de la dita suspensió, en els termes establits en aquesta Llei.

6. Si la demora de l'Administració fóra superior a sis mesos, el contractista tindrá dret, així

mateix, a resoldre el contráete i al rescabalament deis perjuís que com a conseqüéncia d'aixó se li

originen (termini modificat per la Llei 14/2013, de suport ais emprenedors).

7. Sense perjui del que estableixen les normes tributáries i de la Seguretat Social, els

abonaments a compte que procedisquen per l'execució del contráete, només podran ser embargats

en els supósits següents:

a) Per al pagament deis satarís meritats peí personal del contractista en l'execució del

contráete i de les quotes socials derívades deis mateixos.

b) Per al pagament de les obligacions contretes peí contractista amb els subcontractistes i

subministrados referides a l'execució del contráete.

Segons el que establix l'Article 217 del TRLCSP: Transcorregut el termini a qué es refereix l'article

216.4 d'aquesta Uei, efe contractistes podran reclamar per escrít a l'Administració contractant el

compliment de ¡'obligado de pagament i, si és el cas, deis interessos de demora. Si, transcorregut

el termini d'un mes, l'Administració no haguera respost, s'entendrá reconegut el venciment del

termini de pagament i els interessats podran formular recurs contenciós administratiu contra la

inactivitat de l'Administració, podent sol-licitar com a mesura cautelar el pagament immediat del

deute. L'órgan judicial adoptará la mesura cautelar, llevat que l'Administració acredite que no

concorren les circumstáncies que justifiquen el pagament o que la quantia reclamada no correspon

a la que és exigible, i en este cas la mesura cautelar es limitará a aquesta última. La sentencia

condemnará en costes a l'Administració demandada en el cas d'estimació total de la pretensió de

cobrament.

Així mateix, l'article 8, apartat 1 de la Llei 3/2004, sobre "Indemnització per costos de cobrament",

modificat peí Reial Decret Llei 4/2013, de 22 de febrer, estableix que: 1. Quan el deutor incórrega

en mora, el creditor tindrá dret a cobrar del deutor una quantitat fixa de 40 euros, que s'afegirá en

tot cas i sense necessitat petició expressa al deute principal. A mes el creditor tindrá dret a



reclamar al deutor una indemnització per tots els costos de cobrament degudament acreditáis que

haja patit a causa de la mora d'aquesti que superen la quantitat indicada en el parágraf anterior.

Com es pot veure, les conseqüéncies de l'incompliment deis terminis legáis de pagament son molt

oneroses per a l'Ajuntament, i comporten tant l'abonament d'interessos de demora com la possible

indemnització per costos de cobrament, a mes d'entendre's reconegut el venciment del termini de

pagament si davant d'una reclamado per escrit deis contractistes no es contesta en un mes,

podent formular recurs contenaos administratiu contra la inactivitat de l'Administració i sol-licitar

com a mesura cautelar el pagament immediat del deute, mesura que s'adoptará llevat que

l'Administració acredite que no concorren les circumstáncies que justifiquen el pagament o que la

quantia reclamada no correspon a la que és exigible, i en aquest cas la mesura cautelar es limitará

a aquesta última. Addicionalment, la sentencia condemnará en costes a l'Administració demandada

en el cas d'estimació total de la pretensió de cobrament.

La llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparencia, Accés a la Informado Pública i Bon Govern,

tipifica en el seu art. 28.k) com a infraccions molt greus en materia de gestió

economicopressupostária: l'incompliment de les obligacions de publicado o de subministrament

d'informació previstes en la normativa pressupostária i economicofinancera, sempre que en aquest

últim cas s'haguera formulat requeriment.

Finalment, cal afegir que el fet de realitzar sistemáticament despeses sense consignado

pressupostária, sense perjuí de la seua considerado com a despeses nuiles de pie dret, de les

responsabilitats que pot ocasionar, i de l'obligació de tramitar un reconeixement extrajudicial de

crédits per a imputar a l'exercici de cada any les despeses de l'exercici anterior, implica demorar de

forma extraordinaria el pagament d'aquestes factures, incrementant el risc d'exigéncia de les

indemnitzacions ja comentades, que es tradueixen en un gran augment del cost deis servéis o

subministraments contractats.

Per a evitar l'anterior, es recorda l'obligació de complir amb el que preveuen els preceptes

següents:

Article 184 del TRLRHL: "1. La gestió del pressupost de despeses es realitzará en les

següents fases el contingut de les quals s'establirá reglamentáriament: a) Autorització de despesa;

b) Disposició o compromís de despesa; c) Reconeixement o liquidació de l'obligació; d) Ordenado

de pagament."

Article 185 del TRLRHL: "1. Dins de l'import deis crédits autoritzats en els pressupostos

correspondrá l'autorització i disposició de les despeses al president o al Pie de l'entitat d'acord amb

l'atribució de competéncies que establisca la normativa vigent. 2. Correspondrá al president de la

corporació el reconeixement i liquidació de les obligacions derivades de compromisos de despeses

legalment adquirits."

Article 173 del TRLRHL: "5. No podran adquirir-se compromisos de despeses per quantia

superior a l'import deis crédits autoritzats en els estats de despeses, sent nuls de pie dret els

acords, resolucions i actes administratius que infringisquen l'expressada norma, sense perjuí de les

responsabilitats a qué hi haja lloc."

VIL Elevació de l'informe el Pie i remissió ais órgans competents.

Sense perjuí de la seua presentado i debat en el Pie de la Corporació local, el present informe

haurá de remetre's, en tot cas, ais órgans competents del Ministeri d'Economia i Hisenda i a l'órgan

que, d'acord amb l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana, tinga atribuida la tutela

financera de les Entitats Locáis. Tais órgans podran igualment requerir la remissió deis esmentats

informes.

L'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de

subministrament d'informació previstes en la Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, arreplega en el



seu art. 16.7 aquests informes de morositat, entre les obligacions trimestrals de subministrament

d'informació, que han de remetre's abans de l'últim día del mes següent a la finalització de cada

trimestre de l'any. A tais efectes aquesta Interventora ha remes en termini els informes trimestrals

de Morositat de I'IMCJB, CEMEF, S.L.U, Consorci Pactem Nord i Ajuntament de Burjassot, en data

27degenerdel2016.

Tot aixó s'informa els efectes oportuns, en compliment de la legislado vigent.

El Pie pren coneixement de l'informe anteriorment transcrit que ha sigut dictaminat per la Comissió

Informativa d'Hisenda de 18 de febrer del 2016"

17. RENDES I EXACCIONS - DONAR COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ NÚM.
41/2016 SOBRE EXECUCIÓ PRESUPOSTÁRIA CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE
EXERCICI 2015 DE L'AJUNTAMENT; IMCJB; CEMEF, SLU, I CONSORCI PACTEM NORD.

Expedient: 000006/2016-07

Vista la proposta del delegat de I'Área que a continuado es transcriu:

«INFORME D'INTERVENCIÓ NÚM. 1/2016

Obligacions trimestrals LOEPSF /1ntervenció 31/12/2015

COMPLIMENT DE LES OBLIGACIONS TRIMESTRALS DE SUBMINISTRAMENT

D'INFORMACIÓ DE LA LLEI 2/2012 LOEPSF, DESENVOLUPADA PER L'ORDE
HAP/2105/2012.

DADES D'EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I ESTATS FINANCERS.

4t TRIMESTRE 2015

I. NORMATIVA APLICABLE

Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Régim Local.

Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 marc, peí qual s'aprova el Text Refós de la Llei

Reguladora de les Hisendes Locáis (en avant RDL 2/2004).

RDL 500/1990, de 20 d'abril, peí qual es desenvolupa el capítol 1r del títol VI de la Llei

39/1988.

Orde EHA 3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura deis

pressupostos de les entitats locáis.

Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostária i Sostenibilitat Financera

(LOEPSF).

Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, peí qual es desenvolupen les obligacions de

subministrament d'informació previstes en la Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat

Pressupostária i Sostenibilitat Financera.

II. ANTECEDENTS DE FET

Resultant que la Llei Orgánica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostária i Sostenibilitat

Financera, en avant LOEPSF, regula el principi de transparencia com a base del funcionament

de les Administracions Publiques, i per a aixó resulta clau la rendició de comptes i el control de

la gestió pública per a contribuir a generar confianca en funcionament corréete del sector públic.

La importancia d'aquest principi ha portat al legislador a establir en l'article 6 de la LOEPSF,

l'obligació de les Administracions Publiques de subministrar tota la informado necessária per al

compliment de les disposicions de l'esmentada Llei, i de les normes i acords que s'adopten en



el seu desenvolupament, i garantir la coherencia de les normes i procediments comptables, així

com la integritat deis sistemes de recopilació i tractament de les dades.

Considerant que el desplegament reglamentari a qué es refereix l'avantdit article de LOEPSF,

ho ha realitzat el Ministeri d'Hisenda i Administracions Publiques, a través de l'Orde

HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i en concret, sobre les obligacions trimestrals de

subministrament d'informació, s'ha arreplegat en l'article 16.

Els articles 14 i 16 de l'Orde, sobre obligacions mensuals i trimestrals de subministrament

d'informació de les comunitats autónomes i les Corporacions Locáis, van entrar en vigor l'1 de

gener del 2013, de conformitat amb la disposició transitoria única de l'Orde.

Resultant que l'article 4 de l'Orde HAP 2105/2012, imposa la central¡tzació del compliment de

l'obligació de remissió i recepció d'informació "En les Corporacions Locáis, la intervenció o

unitat que exercisca les seues funcions."

Per tots els fets i fonaments de dret descrit s'emet el següent;

III. INFORME:

PRIMER. Compliment de l'obligació de remissió d'informació

De conformitat amb alió que s'ha regulat en l'article 4 de la Llei 2/2012, LOEPSF, i el

desenvolupament del mateix realitzat per l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i en concret amb

el contingut deis articles 4 i 16 de la mateixa, aquesta Interventora ha complit amb la seua

obligació de remissió de subministrament de la informació trimestral corresponent al quart

trimestre de 2015, en temps i forma, abans del 30 de desembre del 2015. Havent-se bolcat la

totalitat de la informació requerida peí Ministeri d'Hisenda i Administracions Publiques a través

de la plataforma telemática habilitada en la "Oficina Virtual de les Entitats Locáis",

https://serviciostelematicos.minhap.gov.es/Trimestrals/, s'adjunta justificant de la remissió en

annex núm.1 al present informe.

A aquests efectes es remet la informació de l'Entitat Local en termes consolidats, agó és

Ajuntament, IMCJB, Consorci Pactem-Nord i CEMEF. Sent la informació del Consorci Pactem-

Nord degudament subministrada per la interventora del mateix i en el cas del CEMEF, S.L.U.

peí Gerent de la societat.

En l'art. 28 de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparencia, accés a la informació

pública i bon govern es tipifiquen com a infraccions molt greus determinades conductes

culpables que suposen infracció en materia de gestió economicopressupostária, sent rellevant a

efectes d'aquest informe l'assenyalada en la seua lletra k): flncompliment de les obligacions de

publicado o de subministrament d'informació previstes en la normativa pressupostáría i

economicofinancera, sempre que en aquest últim cas s'haguera formulat requeriment.

SEGON. Justificació de l'informe i del seu coneixement peí Pie.

Per a subministrar la informació requerida, corresponent al quart trimestre de 2015, i a pesar

que la normativa, no exigeix de manera específica l'elaboració d'un informe ni el seu posterior

tractament, aquesta Intervenció considera necessari l'elaboració del present informe, que

resumeix la informació boleada, els principáis criterís d'estimació seguits, i que arreplega les

conclusions respecte a les previsions de compliment o d'incompliment al tancament de

l'exercici pressupostari deis objectius d'estabilitat pressupostáría, de deute públie o de la regla

de despesa.

Cal destacar que la propia plataforma telemática habilitada per al bolcat de la informació,

arreplega en l'apartat 4 "Tancament de l'informe d'avaluació i firma", la necessitat traslladar al

pie de la Corporació del resultat de l'informe d'avaluació. El capítol IV de la LOEPSF regula les



mesures preventives, correctives i coercitives que El Govern, a proposta del Ministeri podría,

imposar a les entitats locáis, quan s'apreciara un risc d'incompliment deis objectius d'estabilitat

pressupostária, de deute públic o de la regla de despesa al tancament de l'exercici, i les

limitacions pressupostáries futures que aixó generaría.

D'altra banda, abundant en la necessitat donar compte al Pie, el Reial Decret 1463/2007, de 2

de novembre, que desenvolupava la Llei 18/2001, d'Estabilitat Pressupostária, establia en

rarticle 16.2 l'obligatorietat d'emetre un informe d'intervenció de compliment de l'objectiu

d'estabilitat i donar compte al Pie en els supósits d'expedients de modificació de crédits. En

l'actualitat després de Centrada en vigor de la LOEPSF i l'Orde Ministerial de desenvolupament

sobre les obligacions de subministrament d'informació, segons la resposta emesa per la

Subdirecció General d'Estudis i Finangament de les Entitats Locáis a pregunta de Cosital

Network, la verificado del compliment deis objectius d'estabilitat i de la regla de despesa no és

requisit previ necessari per a l'aprovació deis expedients de modificació, sino que procedeix

l'actualització trimestral de l'informe d'intervenció de compliment deis objectius a qué es refereix

l'Orde HAP2105/2012. Cálcul de qué pot derivar-se de manera preceptiva l'elaboració d'un Pía

Económic Financer per incompliment d'objectius.

Per tot aixó, del present informe es considera necessari traslladar a l'Alcaldia, perqué es

procedisca a la seua elevació al pie de la Corporacio perqué en prengueu coneixement i efectes

oportuns.

TERCER. Contingut de la informado

La informado a subministrar per a complir a l'obligació de remissió, és part de qué s'arreplega

en 1'article 16 de l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i s'ha materialitzat en els formularis que

ha dissenyat la Subdirecció General d'Estudis i Financament d'Entitats Locáis, omplits a través

de l'Oficina Virtual abans citada, que arreplegant la informado detallada en 1'article.

IV. CONCLUSIÓ DE L'INFORME D'AVALUACIÓ

El compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostária en l'administració local s'avalua a partir

de la consolidado deis pressupostos de la propia administrado i de les seues entitats

dependents incloses en l'art. 2.1 LOEPSF. Aquesta avaluado correspon a l'órgan interventor de

l'entitat local, el qual es troba amb la dificultat de determinar la capacitat/necessitat financament

d'aquelles entitats classificades, segons els criteris del SEC 95, en el sector de les

administracions publiques.

L'article 4 de la Llei 2/2012, LOEPSF modificat recentment per la L.O. 9/2013, de 20 de

desembre, de control del deute comercial en el sector públic, defineix el concepte de

sostenibilitat fínancera en els termes següents: Article 4 "Principi de sostenibilitat financera." 1.

Les actuacions de les Administracions Publiques i la resta de subjectes compresos en l'ámbit

d'aplicació d'aquesta Llei estaran subjectes al principi de sostenibilitat financera. 2. S'entendrá

per sostenibilitat fínancera la capacitat per a fínangar compromisos de despesa presents i futurs

dins deis limits de déficit, deute públic i morositat de deute comercial conforme al que establix

aquesta Llei, la normativa sobre morositat i en la normativa europea. S'entén que hi ha

sostenibilitat del deute comercial, quan el període mitjá de pagament ate proveidors no supere

el termini máxim previst en la normativa sobre morositat. (Aquest précepte deriva del previst en

l'art. 32 de la Llei 2/2011, de 4 de mar?, d'Economia Sostenible

Amb les dades d'execució pressupostária existents a 31 de desembre del 2015, i amb les

estimacions i cálculs realitzats basant-se en els mateixos, l'execució del Pressupost consolidat

de l'entitat local, els seus organismes autónoms i els ens dependents que presten servéis o

produeixen béns no financats majoritáriament amb ingressos comerciáis, que s'inclouen en el

Pressupost General de l'exercici 2015, donen els següents resultats



No es compleix amb l'objectiu d'estabilitat pressupostária, i s'estima una necessitat de

finangament en termes consolidats en la liquidació del pressupost de 2015 en la quantitat de:

-884.174,64€, que es desglossa per entitats en els termes següents:

AJUNTAMENT -964.834,72€ (Necessitat de finangament)

CEMEF, SLU 128.631,89€ {Capacitat de finangament)

IMCJB -55.243,08€ {Necessitat de finangament)

C. PACTEM-NORD 7.271,27€ (Capacitat de finangament)

El nivell de deute viu és de 20.034.011,81€.

Per tant, l'Ajuntament, si liquida 2015 amb aqüestes previsions, haurá d'elaborar un Pía

Económic Financer a un any a fi d'aconseguir la senda de l'equilibri i estabilitat pressupostária.

El necessitat finangament haurá de verificar-se amb la liquidació de l'exercici 2015.

El Pie pren coneixement de I'informe anteriorment transcrit que ha sigut dictaminat per la

Comissió Informativa d'Hisenda de 18 de febrer del 2016"

IGUALTAT I DESENVOLUPAMENT LOCAL

18. RENDES I EXACCIONS- MOCIÓ CONJUNTA AMB MOTIU DEL 8 DE MARC. Expedient:
000001/2016-05.70.01

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:

MOCIÓ DÍA INTERNACIONAL DE LES DONES

N'Emili Altur Mena, portaveu del Grup Compromís per Burjassot, José Alberto Camarillas, portaveu

del Grup Esquerra Unida, Adrián Juste Agulló, portaveu del Grup Totes amb Burjassot, Manuel

Lozano Relaño, portaveu del Grup Socialista, Tatiana Sanchis Romeu, portaveu del Grup

Ciudadanos-C's i Sonia Casaus Lara, portaveu del Grup Partit Popular, a l'Ajuntament de

Burjassot, a l'empara del que disposa l'art. 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i

Régim Jurídic de les Entitats locáis, d'acord amb l'art.97.3 de l'esmentat rext reglamentan,

presenten al Plenari, a proposta del Moviment Feminista, per al seu debat i aprovació si s'escau, la

següent

MOCIÓ

En el dia 8 de marg, Dia Internacional de la Dona, es commemora la lluita per la igualtat

d'oportunitats, de tráete i de condicions entre homes i dones; una lluita que porta molts anys de

recorregut, a la que encara li queda un Marg treball a fer fins arribar a la paritat, i que necessita de

la implicació de tota la població i totes les entitats.

Comengárem el camí amb la Llei orgánica 3 de 2007, per a la igualtat efectiva de dones i homes; i

la Llei orgánica de 2004, de mesures de protecció integral contra la violencia de genere. Igualment,

podem trobar altres normatives europees i internacionals que teñen per objecte la igualtat real i

efectiva entre dones i homes.

En l'ámbit valencia, la Llei 9/2003 de 2 d'abril, per la igualtat entre dones i homes, estableix que els

ámbits que requereixen actuacions i mesures per eradicar la discriminado son múltiples, tant en

l'ámbit laboral, com en l'ámbit social i requereixen una especial atenció.

A mes, les corporacions locáis com Administracions mes properes a la ciutadania tenim la

responsabilitat d'exercir d'agent dinamitzador per promoure una societat clarament igualitaria,



impulsant accions concretes dirigides a la prevenció de conductes discrinatóries i a la potenciado

de polítiques actives d'igualtat en tots els ámbits socials i económics.

Burjassot compta amb e! servei d'atenció integral a la dona Espai Dona, depenent de la Regidoría

de Polítiques d'igualtat, que enguany compleix 10 anys i que ha fet una gran tasca des de l'any

2006 fins l'actualitat. Així com el Forum de Participació per la Igualtat de Genere, que sorgit d'Espai

Dona, en l'actualitat representa a una gran quantitat d'associacions del nostre poblé que de forma

transversal treballen per la igualtat de genere.

Pero, malgrat tot aquest dispositiu legal i técnic de suport a la igualtat, no podem afirmar que,

actualment, les dones estiguem en una situació d'equitat respecte deis homes, ben al contrari.

Podem veure com, a la provincia de Valencia, la crisi económica té un impacte de genere ben

significatiu i afecta per partida doble les dones.

Les torces polítiques de Burjassot amb representado en aquest Pie, volem igualtat real

d'oportunitats, recolzada per liéis igualitáries amb perspectiva de genere; igualtat de condicions en

tots els ámbits de la vida pública i privada, basada en l'eliminació de les jerarquies entre sexes i,

molt important, igualtat de tráete, participació i visibilització. És per aixó que proposem al Pie
l'adopció deis següents:

ACORDS

Primer. Adoptar el compromís institucional de seguir promovent servéis i condicions de vida dignes

on les dones i els homes siguen tractats d'igual manera, considerant-los igualment responsables

en totes les qüestions relatives al treball privat i a la seua participació en la vida pública, amb

l'objectiu general d'eliminar les desigualtats que persisteixen en la nostra societat donat q volem

anar un pas mes enllá de la conciliació i caminar cap a conquerir la corresponsabilitat.

Segon. Dur a terme polítiques integráis d'igualtat real i efectiva entre sexes, accions positives i

transversals en totes les árees de l'ámbit municipal.

Tercer. Seguir treballant en l'elaboració del Pía Municipal d'igualtat d'Oportunitats entre Dones i

Homes de Burjassot, tant a nivell intern de l'Ajuntament com extern.

Quart. Dotar de les ferramentes necessáries i del pressupost corresponent al servei integral

d'atenció a la dona Espai Dona i a la seua Regidoría per tal de garantir l'execució de les seues

polítiques i augmentant, sempre que siga possible, tant des del govern municipal com cercant

collaboracions amb entitats i institucions supramunicipals.

Cínqué. Participar activament, com a representants públics d'aquest municipi, de les activitats

programades per Igualtat, especialment deis actes programáis entre el 6 i el 8 de marc amb motiu

de la celebració del Dia Internacional de la Dona i del Desé Aniversari d'Espai Dona Burjassot"

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Compromís, Lluna Arias explica breument el contingut de la moció i en llig els acords.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa

d'igualtat i Desenvolupament Local de 18 de febrer del 2016.

9. RENDES I EXACCIONS- PACTE D'ALCALDES 2016. Expedient: 000002/2016-

05.OFICSOST

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:



Vist el Plenari núm. 2014000024, celebrada el día 30 de desembre del 2014, s'acorda aprovar la

moció "Pacte d'alcaldes sobre lluita contra el canvi climátic".

Segons el punt primer de l'acord plenari, VAjuntament de Burjassot fa seus els objectius de la Unió

Europea per l'any 2020 i adopta el compromís de reduir els emissions de CO2 en el seu terrítorí en

mes del 20 per cent per a 2020 mitjangant la creació de plans d'acció fonamentats en ¡'eficiencia

energética i els fonts d'energies renovables.

Aquest punt feia referencia ais termes establits per a adherir-se al Pacte d'alcaldes vigents en

aqueix moment i que es van allargar fins a desembre de 2015.

Vist l'informe del Técnic de Medi ambient i Paisatge de l'Oficina de Sostenibilitat Local de 15 de

febrer de 2016 "En aquest moment, des de gener de 2016, els compromisos establits han patit

certes modificacions i se'ns informa des de l'Oficina central del Pacte d'alcaldes a Brusselles, que

no és possible completar l'adhesió si no hi ha coherencia entre el document d'adhesió signat i els

compromisos polítics acordats en sessió plenária.

Per tant, per a concloure el procés d'adhesió de manera satisfactoria, és necessária una aprovació

plenária deis compromisos establits peí nou Pacte d'alcaldes per al clima i l'energia i que es

transcriuen a continuado:

Nosaltres, els alcaldes firmants d'aquest Pacte, compartim la visió d'un futur sostenible,

independentment de la grandáría del nostre municipi i de la seua ubicado en el mapa mundial.

Aquesta visió comuna dirígeix les nostres accions a l'hora d'afrontar els següents reptes

interconnectats: mitigado del canvi climátic, adaptado i energía sostenible. Junts, estem disposats

a prendre mesures concretes i a llarg termini que garantisquen un entorn estable económica, social

i mediambientalment a les generacions actuáis i Mures. La nostra responsabilitat col-lectiva implica

construir terrítorís mes sostenibles, atractius, habitables, capagos d'experimentar resiliéncia i

efícients energéticament"

Per tot acó PROPOSE al Plenari municipal el següent ACORD:

Primer. NOSALTRES, ELS ALCALDES, RECONEIXEM QUE:

El canvi climátic ja és una realitat i és un deis majors reptes de la nostra era que requereix una

acció i cooperado immediates entre les autorítats locáis, regionals i nacionals de tot el món.

Les autorítats locáis i regionals juguen un paper clau en la transido energética i la lluita contra el

canvi climátic, ja que governen mes prop de la ciutadania. Comparteixen amb els governs regionals

i nacionals la responsabilitat d'emprendre accions contra el canvi climátic i están disposats a actuar

independentment deis compromisos que assumisquen altres parts.

Les autorítats locáis i regionals de qualsevol situado socioeconómica o ubicado geográfica,

encapgalen la lluita per reduir la vulnerabilitat del seu terrítorí enfront de les diferents

conseqüéncies del canvi climátic. Encara queja s'han emprés accions per a reduir les emissions,

¡'adaptado continua sent un complement a la mitigado necessáría i indispensable.

L'adaptació i la mitigado del canvi climátic aporten nombrosos avantatges al medi ambient, la

societat i l'economia. Si s'aborden conjuntament, obríran noves oportunitats de promoure un

desenvolupament local sostenible que incloga la creació de comunitats i infraestructures efícients

energéticament, capagos d'experimentar resiliéncia enfront de situacions adverses relacionades

amb el clima i inclusives, la millora de la qualitat de vida, l'increment de la inversió i la innovado i

l'impuls de l'economia local i la creació d'ocupacions, així com el reforg de la participado i

cooperado de les parts interessades.

Les solucions locáis ais reptes energétics i climátics ajuden a promoure una energía segura,

sostenible, competitiva i assequible per a tots els ciutadans i a contribuir, d'esta manera, a reduir la



dependencia energética i a protegir ais consumidors mes vulnerables.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, COMPARTIR/! UNA VISIÓ CONJUNTA PER A 2050 QUE
IMPLICA:

Accelerarla descarbonització deis nostres territorís, contríbuint així a mantindre el calfament global

mig per davall de 2"C.

Enfortir la nostra capacitat d'adaptar-nos a l'impacte inevitable del canvi climátic, augmentant la

resiliéncia deis nostres territorís.

Augmentar ¡'eficiencia energética i l'ús de fonts d'energia renovables en els nostres territorís,

garantint així l'accés universal a servéis energétics segurs, sostenibles i assequibles pera tots.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, ENS COMPROMETEM A CONTRIBUIR A AQUEST

COMPROMÍS:

Reduint les emissions en el nostre territori en almenys un 40 % fins a 2030 mitjangant l'augment de

l'eficiéncia energética i un major ús de fonts d'energia renovables.

Augmentant la resiliéncia a l'impacte del canvi climátic.

Convertint aquests compromisos en una serie de passos concrets que incloguen el

desenvolupament d'un Pía d'Acció per al Clima i el Canvi Climátic que defínisca mesures concretes

i perfile els resultáis desitjats.

Controlant i informant regularment sobre els progressos en el mam d'aquesta iniciativa.

Compartint la nostra visió, els resultáis, ¡'experiencia i els coneixements técnics amb autoritats

gestores locáis i regionals dins i fora de la UE a través d'una cooperado directa i un intercanvi

entre iguals.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, RECONEIXEM QUE EL NOSTRE COMPROMÍS EXIGEIX:

Un lideratge politic fort;

Definir objectes ambiciosos a llarg termini, mes enllá deis mandats polítics;

Una (inter)acció coordinada entre la mitigado i ¡'adaptado a través de la mobilització de totes les

árees municipals implicades;

Un enfocament territorial integral i intersectorial;

L'assignació deis recursos humans, técnics i financers adequats;

El compromís de totes les paris implicades en els nostres territorís;

L'apoderament deis ciutadans com consumidors clau d'energia, "prosumidors" i participants en un

sistema energétic responsable;

Una acció immediata, en particular mitjangant mesures flexibles i "amb garanties";

La implantado de solucions intelligents per a fer front ais reptes socials i técnics de la transido

energética;

Revisarperiódicament les nostres accions d'acord amb els controls i les avaluacions deis resultáis;

Una cooperado horitzontal i vertical combinada (per exemple, entre les autoritats locáis i tots els

altres nivells de govem).

NOSALTRES, ELS ALCALDES, DONEM LA BENVINGUDA A:

La iniciativa de la Comissió Europea que integra, davall un únic marc, ambdós pilars del canvi

climátic, la mitigado i l'adaptació, potenciant així les sinergies amb altres polítiques i iniciatives

pertinents de la UE;

El suport de la Comissió Europea a ¡'ampliado del model de Pacte deis alcaldes a altres parts del



món;

El gran suport del Comité de les regióos al Pacte deis alcaldes i els seus objectius, com a portaveu

institucional de les autoritats regionals i locáis de la UE;

L'assisténcia que presten els Estats membres, regions, províncies, ciutats mentores i altres

estructures institucionals a les autoritats locáis a l'hora de complir els seus compromisos de

mitigado i adaptado.

NOSALTRES, ELS ALCALDES, INVITEN!:

LES ALTRES AUTORITATS LOCALS A:

Unirse ais nostres compromisos;

Compartir coneixements i participar en activitats de desenvolupament de capacitáis davall aquest

nou marc.

LES AUTORITATS REGIONALS, PROVINCIALS I LOCALS A:

Actuar com guia estratégica i aportar suport técnic i fínancer al desenvolupament, la implantado i el

control deis nostres plans d'acció i de les mesures reladonades;

Ajudar-nos a promoure la cooperado i els enfocaments conjunts per a emprendre accions mes

eficaces i integrades.

ELS GOVERNS ESTATALSA:

Assumir la seua responsabilitat enfront del canvi climátic i oferir l'assisténcia financera i política

adequada per a preparar i implantar estratégies d'adaptació i mitigado locáis;

Implicar-nos en la preparado i implantado de les estratégies de mitigado i adaptado nacionals;

Garantir l'accés adequat ais mecanismes de fínangament per a protegir l'acció local sobre energía i

clima;

Reconéixer l'impacte deis nostres esforgos locáis, donar veu a les nostres necessitats i reflectir els

nostres punís de vista en els processos europeus i internacionals sobre el clima.

LES INSTITUCIONS EUROPEES A:

Consolidar els mares normatius que protegeixen la implantado d'estratégies locáis sobre clima i

energía i la cooperado entre ciutats;

Oferír-nos l'assisténcia operativa, técnica i de promoció adequada;

Continuar integrant el Pacte deis alcaldes en les politiques, programes d'assisténcia i activitats

rellevants de la Unió Europea, implicant-nos en les fases de preparado i implantado;

Continuar obrínt oportunitats de fínangament per a complir els nostres compromisos, així com

proposar servéis especiáis d'assisténcia al desenvolupament de projectes per a ajudar-nos a

desenvolupar, oferir i Hangarprogrames d'inversió de major envergadura;

Reconéixer el nostre paper i els nostres esforgos a l'hora de mitigar i adaptar el canvi climátic i

compartir els nostres éxits amb la comunitat internacional.

LES ALTRES PARTSINTERESSADES A:

Mobilitzar i compartir experíéncies, coneixements técnics i recursos técnics i fínancers que

complementen i reforcen els nostres esforgos locáis, augmenten les capacitáis, promoguen la

innovado i impulsen la inversió;

Jugar un paper actiu en la transido energética i protegir-nos mitjangant la seua participado en

l'acció comunitaria.

UN FULL DE RUTA COMUNA PER A UNA VISIÓ COMPARTIDA:

PASSOS

1. Iniciado i revistó de les línies básiques.

Preparado d'un inventan de referencia de les emissions.

Preparado d'una avaluado de vulnerabilitat i riscos del canvi climátic.

2. Definido i planificado deis objectius estratégies

Elaborado d'un Pía d'Acció per al Clima i ¡'Energía Sostenible (PAUS) i integrar els aspectes



relacionat amb la mitigado i ¡'adaptado en les polítiques, estratégies i plans rellevants en un

període de dos anys des de la fonnalitzadó del pacte.

3. Implantado, control i informado.

Informar sobre els progressos cada dos anys després de l'emissió del PAUS en la plataforma de la

iniciativa.

Segon. Notificar a Covenant of Mayors for Climate and Energy la present Resollido.

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Compromís, Lluna Arias explica breument aquest expedient sobre el Pacte d'alcaldes
que es va tractar en la comissió informativa per despatx extraordinari, i que s'havia firmat l'any

passat pero que ara es modifica.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que el seu grup votará a favor perqué les qüestions

ecologistes i mediambientals son fonamentals, pero els agradaría tindre mes informació la próxima

vegada, com per exemple, com es va a dur a terme en aquest municipi la reducció del 30% de, si hi

ha algún pía previst, si hi ha algún pressupost o si ja s'está duent a terme alguna mesura.

Peí grup Compromís, Lluna Arias manifesta que efectivament, peí tema de la urgencia en la seua
tramitació, no va haver-hi copia de l'expedient en la comissió informativa i es van demanar

disculpes comprometent-se que en ocasions posteriors es tindria la informació encara que fóra per

correu electrónic. Que aquest Pacte és europeu i está molt planificat, en un primer lloc l'Ajuntament

ha de fer una auditoría d'emissions i una vegada realitzada és quan s'ha d'aplicar aqueix 30% de

reducció. Que per descomptat aqueixa auditoría a mes d'especificar el percentatge d'emissió de

CO2> també diu que és el que ho está emetent i la forma de poder-ho reduir.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa

d'lgualtat i Desenvolupament Local de 18 de febrer del 2016.

SERVÉIS MUNICIPALS

10. SERVÉIS MUNICIPALS - MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR
SOBRE PROPOSTA DE CONTRACTACIÓ SERVEI D'ASSESSORIA I REPRESENTACIÓ
JURÍDICA MITJANQANT LLETRAT. Expedient: 000009/2016-04.04.02

Vista la proposta del Delegat de l'Área que a continuado es transcriu:

Es dona compte de la Moció presentada per Sonia Casaus Lara, Portaveu del grup municipal del

Partit Popular, amb data 15 de gener del 2016, registrada d'entrada al número 2016000699 que a

continuado es transcriu:

«Sonia Casaus Lara, portaveu del grup municipal del Partit Popular, a l'empara de l'article 97 del

Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis; presenta per al seu

debat, i si és el cas, aprovació peí Pie de la Corporació de la següent

MOCIÓ

L'ajuntament de Burjassot va pressupostar 50.000€ per a despeses jurídiques l'any 2015; quasi el

doble que l'any anterior, que havia pressupostat 30.000€, i arriba a tindre un crédit definitiu de

quasi 79.0006, i mes de 35.000€ d'obligacions reconegudes netes. A aqüestes quantitats cal afegir

les factures en concepte d'advocats que s'han pagat des de l'empresa pública o l'organisme

autónom.



En les tasques de fiscalització que fem el grup municipal del Partit Popular, hem constatat que els

servéis de defensa en juí per advocat collegiat es fan per mitjá d'un contráete menor independent

per a cada juí, sense demanar préviament previsió d'honoraris; que alguna vegada les factures

han superat els límits legáis del contráete menor de servéis, que en alguns casos s'han fraccionat

factures per a un mateix servei jurídic, i que es designen normalment els mateixos advocats

(excepte en juís sobre responsabilitat patrimonial o reclamacions de danys, que entenem que

l'advocat l'assumeix la companyia d'assegurances).

La llei de contractes del sector públie té com a objecte regular la contractació del sector públie, a fi

de garantir els principis de llibertat d'accés a les licitacions, publicitat i transparencia deis

procediments, i no discriminado i igualtat de tráete entre els candidats, i d'assegurar, en connexió

amb l'objectiu d'estabilitat pressupostária i control del despesa, una utilització eficient deis fons

destinats a la realització ¿Cobres, l'adquisició de béns i la contractació de servéis mitjancant
l'exigéncia de la definició previa de les necessitats a satisfer, la salvaguarda de la lliure

competencia i la selecció de l'oferta económicament mes avantatjosa.

Des del Partit Popular entenem que el servei de defensa en jui de l'Ajuntament de Burjassot, i

atesa la quantitat económica important que suposa a l'any per a les arques municipals, s'hauria de

fer de forma conjunta, mitjancant un únic contráete, en atenció al termini de duració d'aqueix servei

de defensa legal, amb la qual cosa s'haurá de respectar els principis de publicitat i lliure

concurrencia i aconseguir una gestió pública mes transparent.

La Junta Consultiva de Contractació Administrativa del Ministeri d'Hisenda i administracions

publiques ja va emetre un informe "qualificació jurídica deis contractes entre ajuntament i un

advocat" l'any 2012, concloent que "...peí que aconsella la celebració d'un únic contráete de

representado i defensa en juí i no un per cada juí que es faga."

Lamentablement, l'ajuntament de Burjassot no disposa de personal funcionan que preste el servei

d'assisténcia en juí, ni tampoc pot accedir gratuítament a través de la Diputado de Valencia -que

ho presta ais ajuntaments menors de 10.000 habitants-. Cada vegada son mes els ajuntaments de

mes de 20.000 habitants que publiquen plec de clausules per a contractar el servei d'assessoria i

assisténcia jurídica, garantint així no sois el compliment de la Llei, sino també una gestió

transparent i accessible a tots.

Per tot aixó, el Grup Municipal del Partit Popular de Burjassot, proposa al Pie l'aprovació de

I'ACORD següent:

Instar a l'equip de govern a qué inicie els trámits oportuns per a la contractació s'un servei

d'assessoria i representado jurídiques mitjangant lletrat deis interessos de l'Ajuntament de

Burjassot, en pro de la bona gestió, transparencia, publicitat i lliure concurrencia"

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup PP, Sonia Casaus explica breument el contingut de la seua moció.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que el seu grup comparteix les preocupacions que ha

comentat la portaveu del Partit Popular i encara que no saben quina seria la despesa d'aquesta

assessoria respecte a les contractacions actuáis, entenen que acó dona mes garantía a l'hora

d'assegurar la transparencia i la independencia del servei d'un advocat o el que siga, pertant

votaran a favor.

Peí grup C's, Tatiana Sanchis manifesta que el seu grup votará a favor perqué consideren

adequada la contractació d'un servei d'assessoria i representado jurídica en compte d'anar

contractant un advocat per a cada cas, práctica prou opaca que es realitza sense publicitat i en

molts casos amb contractes menors. L'adquisició d'aquest servei d'assessoria és un procediment

queja están duent a terme alguns municipis i que pareix funcionar prou bé perqué a mes d'afavorir



la transparencia, el procés de contractació pot suposar un augment del servei quant a assessoria i

un estalvi deis costos.

Peí grup PSOE, Manuel Lozano manifesta que les intervencions d'alguns portaveus pareixen

donar a entendre que ací es fan les coses de forma opaca i res mes lluny de la realitat, el problema

és que no es molesten a preguntar. Que el seu grup votará en contra d'aquesta moció perqué el

que proposa és una cosa queja es fa. Que el mateix secretan, en el seu informe, ja especifica que

la licitació es va comengar el 30 de desembre junt amb altres 31 licitacions mes i d'acó ja s'havia

informal Que entenen la moció pero consideren que está mal argumentada perqué hi ha molts

servéis jurídics especialitzats en aquest Ajuntament, a nivell administratiu, civil, penal, de la policía

local, d'Espai Dona, etc., amb la qual cosa el que l'equip de govern está licitant és un servei

especialitzat per a cada tipus i poder donar cobertura especialitzada per a cada servei jurídic que

necessite l'Ajuntament.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que vol aclarir una cosa de la seua argumentació anterior,

que quan ha dit que una licitació és mes transparent que una contractació que no es fa per licitació,

no está dient en cap moment que l'equip de govern no siga transparent sino que han valorat la

moció del Partit Popular.

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que aquesta moció s'ha fet amb tot l'ánim constructiu

possible. Que no és cert que el seu grup no haja preguntat, els correus al Partit Socialista s'han

d'enviar al correu deis assessors i fins en dues sessions de la Junta de Govern han preguntat si no

hi ha cap contráete amb cap assessoria jurídica i si es funciona sempre amb contractes menors

siga la factura de l'import que siga. Que el seu grup s'ha assabentat que la licitació va ser al

desembre per I'informe que ha emés el secretan amb motiu de la presentado d'aquesta moció,

ningú els havia informat abans queja estava iniciat. Que encara que hi haja molts tipus

d'assisténcia jurídica, en els últims huit anys s'ha contractat sempre ais mateixos professionals, per

tant se suposa que ha de ser fácil unificar el servei i no tindre que estar veient factures trimestrals

en I'IMCJB pagades a l'assessoria jurídica Pinazo.

Peí grup PSOE, Manuel Lozano manifesta que el procés de licitació és un procés ardu i llarg i de

totes maneres pot perfectament anar al negociat i sol-licitar informació de totes les licitacions que hi

ha en marxa i en quin procés está cada una d'elles. Que en aquest Ajuntament s'ha contractat

nombrosos bufets d'advocats on cada un está contractat per a portar un tema específic i a mes

quan es comenca un procediment no se sap quan acabará pero independentment és cert que ei

millor son licitacions parcials per a cada tipus de procediment i és realment el que s'está fent en

altres ajuntaments.

L'alcalde manifesta que és important valorar el que está fent aquest equip de govern, anar un pas

mes enllá en decidir licitar tots aquells servéis, fins i tot aquells que no ho requereixen, per tant, i

quan acó s'ha manifestat en reiterades ocasions, el presentar aquesta moció resulta quelcom

molest, no sois perqué ja s'ha iniciat sino perqué aquest equip de govern ha manifestat la voluntat

de licitar tots els servéis i fins i tot ha posat en marxa el que siguen publiques les sessions de la

Mesa de Contractació.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per set vots a favor (4 PP, 2 C's i 1 Totes), i tretze vots en

contra (8 PSOE i 3 Compromís i 2 EUPV) ACORDA rebutjar el dictamen favorable de la Comissió

Informativa de Servéis Municipals de 18 de febrer del 2016 i per tant rebutjar la moció del grup

municipal del Partit Popular anteriorment transcrita.

11. SERVÉIS MUNICIPALS- DONAR COMPTE DE L'INFORME DE FISCALITZACIÓ DE LA
SINDICATURA DE COMPTES DE LES OBLIGACIONS DE CONTRACTES FORMALITZATS

DELS EXERCICIS 2012-2013. Expedient: 000035/2016-04.04.02

Vista la proposta del delegat de l'Área que a continuació es transcriu:



«Vist rinforme definitiu de Fiscalització de les obligacions d'informació sobre contractes formalitzats

deis exercicis 2012-2013. Ajuntaments de poblado inferior a 50.000 habitants i altres ens, remes

per la Sindicatura de Comptes, rebut en l'Ajuntament amb data 10 de febrer del 2016, registrat

d'entrada al número 2016002450.

De tal informe es desprén que la Sindicatura ha constatat:

- Que l'Ajuntament disposa de página web propia en qué insereix la informado i de la que es

pot enllacar amb la Plataforma de la Generalitat en qué es troba el Perfil de Contractant de

i'Ajuntament.

En la dita Plataforma l'Ajuntament insereix tota la informado de contractes tramitats mitjancant

procediments negociat o obert.

- Que la mateixa Sindicatura, davant de les múltiples obligacions legáis d'informació a carree

deis ens locáis, reconeix l'observació realitzada en nombrases ocasions per aquest

Ajuntament sobre la necessitat establir el principi d'entrada única de dades, que a mes de

l'estalvi que acó representa, reduiria el risc d'errors en el procés de gravar diverses

vegades determinada informado.

- Que l'Ajuntament de Burjassot no va presentar a la Sindicatura de Comptes els contractes

formalitzats en 2012.

En relació amb la remissió d'informació d'aquests contractes ha de tindre's en compte que

l'Ajuntament havia pujat tots els seus contractes a la plataforma de la Sindicatura, no obstant com

l'organització de l'Ajuntament la formen també I'IMCJB, CEMEF, SL i BURJATEC, SL i l'entitat

IMCJB no va pujar la informado que els afectava en temps i forma, és peí que no es va poder

finalitzar els treballs de remissió de tots els contractes de l'entitat Ajuntament de Burjassot.

Vist l'informe del Negociat de Servéis Municipals de data 28 de febrer del 2014 del que es

desprenen les causes per qué no es va remetre la informació contractual.

Per tot aixó, s'eleva al Pie la següent proposta d'ACORD:

Quedar assabentat el Pie de I'Informe de Fiscalització de les obligacions d'informació sobre

contractes formalitzats deis exercicis 2012-2013. Ajuntaments de població inferior a 50.000

habitants i altres ens, que ha sigut dictaminat per la Comissió Informativa de Servéis Municipals de

18 de febrer del 2016»

Obert el torn d'intervencions, es van produir les següents:

El secretan informa que en aquest punt de l'orde del dia s'ha esmenat un error perqué el dictamen

de la comissió informativa degut es tractava de donar compte i per error va haver-hi una votació.

Peí grup PP, Sonia Casaus manifesta que com l'alcalde va dir que faltaven els contractes a

presentar per part de I'IMCJB, i no havia arribat l'informe, quan es pot fer una aportado a aquest

expedient?

L'alcalde informa que aquest punt és per a donar compte i en el si de la propia comissió es pot

debatre com a prec o pregunta i es respondrá per escrit, pero en qualsevol cas es tracta d'una

valorado que fa la Sindicatura de Comptes respecte d'aixó i que té les excepcions i recomanacions

que té i que consten en l'informe que consta en l'expedient. Que la Sindicatura emetrá altres

informes perqué tots els ajuntaments están sent auditats.

Quedar assabentat el Pie de l'lnforme de Fiscalització de les obligacions d'informació sobre

contractes formalitzats deis exercicis 2012-2013. Ajuntaments de població inferior a 50.000



habitantsialtresens,quehasigutdictaminatperlaComissióInformativadeServéisMunicipalsde

18defebrerdel2016.

12.SERVÉISMUNICIPALS-MOCIÓSOBREL'ESTABLIMENTDEMESURES
PROVISIONALSCONTRALESINUNDACIONSENELBARRÍLAURIVOLPI.Expedient:

000340/2015-04.04.02

Vistalapropostadeldelegatdel'Áreaqueacontinuadoestranscriu:

«EsdonacomptedelaMociópresentadaperTatianaSanchisRomeu,Portaveudelgrupmunicipal

Ciudadanos-C'sBurjassot,ambdata12denovembredel2015,registradad'entradaalnúmero

2015019486queacontinuacióestranscriu:

SRATatianaSanchisRomeu,(qrup.ciudadanos-cs@avto-buriassot.es)portaveudelgrupmunicipal

Ciudadanos-C'sBurjassotenl'AjuntamentdeBurjassot,al'emparadelquedisposal'article97del

Reglamentd'Organització,FuncionamentiRégimJurídicdelesEntitatsLocáis,presentaalPiede

l'AjuntamentdeBurjassotlapresentMOCIÓperalseudebatiaprovació,sis'escau,d'acordamb
lasegüent

EXPOSICIÓDEMOTIUS

Históricament,elbarrídeLauriVolpiarrossegaunaseriededeficiéncieseninfraestructuresquees

fanecessariesmenar.Ambcadagotadeplujadecadatempestaésalarmantcomprovarcomes

produeixen¡nundacionssistemátiquesendiversospuntsdelbarrí,ambl'exponentmáximdeltúnel

delCampdelCigronet,entreelscarrersMaríaRosiLauriVolpi,quedeixaprácticamentisolatel

barríenelmomentqueCaceesesnegaperlespluges,provocantamessituacionsambunalt

componentdeperillositat.

Elsoterramentpromés,desdefatantsanys,delesviesdelmetroentotTareaurbanadeBurjassot

solucionaríaenpartelproblemadelainundaciód'aquesttúnel.Noobstant,elcompromísambles

ditesobresperpartdelaGeneralitatniestánisel'esperaacurtomitjátermini.

Davantdel'abandódelprojectedelsoterramentdelesviesdelmetro,s'haplantejatlapossibilitat

d'installarunmacrocol-lectorqueajudeadesaiguarleszonesinundades.Unaobraconjuntaamb

leslocalitatsdeGodellaiRocafortperacanalitzarlesaigüespluvialsdeisdiferentsmunicipisfinsal

barrancdelPalmaret.

Noobstant,iapesardelaurgenciaquehauriad'acompanyaraaquestaactuació,lesobress'han

posposatfinsal'any2017,iBurjassotserial'últimpuntd'aquestaconnexió,perlaqualcosanohi

hadatafixadaperquélesactuaci9onesarribenalnostremunicipi.

Esfamásnecessarisiéspossibleprendremesuresurgentsdavantdeldesgastqueestánpatint

lesestructuresdemoltsedificisdelazonaperleshumitatsilesconstantsinundacions.Ames,les

condicionsdesalubritatbotenpelsairesigualquelestapesdeisalbellonsencadatempestat.

Tenintencompteaquestasituado,desdeCiutadansBurjassotvolemsol-licitarelsuportdelPie

perainstaral'equipdegovernaquéprengaunaseriedemesuresperaposarpegatslasituació

mentress'esperaques'escometenlesobresdemajorenvergadura.Estractad'unesxicotetes

actuacionsquevanseracollidesdebongratpelstécnicsmunicipalsencarregatsdelesmateixes,

aixícomperTassociaciódeveínsdelbarrídeLauriVolpi.

Endefinitiva,estractad'evitarqueentrelamajorquantitatd'aiguapossiblealtúnel;queuna

vegadas'hajacomencatainundar,laseguretatsigafonamentalis'impediscal'accésalmateix;i

ques'aconseguiscabuidarcommespromptemillorambprevencióiactuacionsposteriors.



Per tot alió que s'ha exposat, sol-licita al Pie l'adopció deis següents acords

ACORDS

Primer. El Pie de l'Ajuntament de Burjassot insta a l'equip de govern a prendre les següents

actuacions en el Barri de Lauri Volpi.

• Instal-lar passos de vianants elevats que comprenguen els quatre cantons i que

actúen de xicoteta barrera contra l'aigua

• Instar a Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana a tancar l'accés de l'aigua de la

pluja des de les vies al túnel

• Installar bombes d'aigua destructores de major potencia per al buidatge mes rápid

del túnel. Allunyar els grups eléctrics del focus de la inundació.

• Col-locar uns sensors que activen barreres mecanitzades que impedisquen l'accés

al túnel quan l'aigua arribe a un nivell determinat. Que aquests sensors activen un

semáfor en roig amb un cartell Ilumines de "No passar. Túnel inundar per a evitar

situacions perilloses amb vehicles i vianants.

Segon. El Pie de l'Ajuntament de Burjassot insta a la Generalitat Valenciana a escometre amb

urgencia les actuacions del projecte de col lector d'aigües pluvials.

Tercer. L'Ajuntament de Burjassot insta a la Generalitat Valenciana a dur a terme el projecte de

soterrament de les vies del metre a Burjassot»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup C's, Tatiana Sanchis explica breument el sentit de la seua moció i II¡g els acords que hi

consten.

Peí grup Totes, Adrián Juste manifesta que el seu grup s'abstindrá, per un costat perqué

l'informe técnic diu que les solucions que es proposen no solucionaran substancialment el

problema de les pluges, i per un altre costat está seria una solució provisional quan s'estan

esperant 25 anys per a la instal-lacio del col-lector.

Peí grup Compromís, Roe Senent manifesta que el seu grup votará a favor encara que pensa

que el problema no es solucionará perqué la majoria de l'aigua que cau al túnel procedeix de les

vies del metro i com el clavegueram no és prou ampie per a evacuar les aigües s'acumulen en el

túnel. Que grades a aixó no s'inunda el barri pero les bombes tarden dies a buidar tota l'aigua. No

obstant opina que tot el que siga fer pressió i millorar és bo i per aixó votaran a favor.

Peí grup PSOE, Manuel Lozano manifesta que el 95% del cabal de l'aigua de la pluja procedeix

de les vies de metro, com deia el company de Compromís, per tant les mesures que puga adoptar

l'Ajuntament tindran un impacte mínim, un 5% segons el técnic. Que hi ha un altre problema a

solucionar que és el col-lector i que encara tardará algún any a arribar. Que la installació de

bombes mes potents ja es va fer en el mes de novembre, pero encara així no poden posar-se a

máxima potencia perqué en ser estret el col lector, l'aigua i les fecals pugen fins ais pisos de les

finques confrontants, per aixó cal mantindre a mitja potencia i intentar posar-les en marxa en el

moment que comenca a ploure un poc mes fort del normal. Que es va a posar un semáfor

automátic que será accionat per la Policia Local pressupostat en 2.600 euros. Que quant ais

passos elevats, están inclosos dins del cost del pía de m¡llores de l'asfaltat de carrers, amb la qual

cosa el cost per a la ciutadania será baix i almenys caldrá ajustar-se prenent alguna mesura amb

aquest problema, per tant el seu grup votará a favor de la moció.

Peí grup C's, Tatiana Sanchis manifesta que al seu grup li consta que l'aigua ve en gran part de

les vies i per aixó insten en la seua moció a Ferrocarrils i saben que la solució és el soterrament

pero aixó no arribará de moment per tant l'aportació d'unes mesures mínimes per a evitar els

accident de les ultimes pluges consideren que és benvingut.



Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per dénou vots a favor (8 PSOE, 4 P, 3 Compromís, 2 C's i

2 EUPV), i una abstencions {1 Totes), ACORDA aprovar en els seus propis termes la proposta

anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa de Servéis Municipals

de18defebrerdel2016.

13. URBANISME I MEDÍ AMBIENT - MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL
CIUTADANS SOBRE MILLORA DE L'ACCESSIBILITAT DELS VIANANTS EN EL PAS NIVELL

DEL CARRER MARIÁ RIBERA. Expedient: 000002/2016-03.20.01

Vista la proposta del Delegat de l'Area que a continuació es transcriu:
«Tatiana Sanchis Romeu, portaveu del grup municipal Ciudadanos-C's Burjassot

(qrup.ciudadanos-cs@avto-buriassot.es) en l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del que disposa

el Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis, presenta al Pie

de l'Ajuntament de Burjassot la present MOCIÓ per al seu debat i aprovació, si s'escau, d'acord

amb la següent

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El poblé de Burjassot té en els seus carrers amb diferents passos a nivell de les línies de

Metrovaléncia al llarg del municipi. En el transcurs deis anys s'han anat solucionant problemes que

causen a la ciutadania aquests accessos en alguns passos, pero no totes les demandes s'han

satisfet.

Donant per descomptat que l'anhelat soterrament de les vies que creuen per tot el terme municipal

acabaría amb aquests inconvenients, pero tenint en compte que, molt al nostre pesar, la previsió és

que aquesta obra no es realitze en els próxims anys, és necessari escometre mesures per a

solucionar els problemes causats pels passos a nivell.

Concretament, en les voreres que creuen les vies peí carrer de Mariá Ribera trobem grans

problemes d'accessibilitat per ais vianants, a causa deis desnivells del tracat, pero sobretot, a

l'existéncia d'obstacles en el recorregut, com son els suports de les barrares de protecció per a

impedir que creuen els vehicles quan s'aproxima el ferrocarril i els senyals lluminosos i acústiques

que s'activen en el mateix moment.

Així, aquests obstacles obliguen que els vianants que transiten per aquest carrer hagen de baixar a

la calcada per a creuar les vies, amb especial émfasi -peí perill d'accident o atropellament que

comporta- per ais que porten carros de xiquets o per ais veíns i véínes amb mobilitat reduída que

utilitzen cadira de rodes.

És per aixó que seria necessari instar a Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana a qué, dins de les

actuacions per a la millora de l'accessibilitat en els passos a nivell en els municipis, duguera a

terme les mesures que solucionen aquest inconvenient, de manera que es m¡llore la circulació deis

vianants pels carrers de Burjassot

En definitiva, es tracta d'aconseguir una vorera amb continuítat, segura i sense barreras

arquitectóniques per al transite fluid de les persones.

Per tot alió que s'ha exposat, el grup municipal de Ciutadans - S Burjassot sol-licita al Pie l'adopció

deis ACORDS següents:

Primer. Instar a Ferrocarils de la Generalitat Valenciana (FGV) que pranga les següents mesures

per a millorar l'accessibilitat deis vianants en El Carrer Mariá Ribera de Burjassot:

• Desplacar els contrapesos i la maquinaria de les barreres de pas cap ais laterals



• Col locar els senyals lluminosos ancorats a la paret en compte de en el centre de la vorera

• Continuar la vorera amb pendents per a permetre la continuitat sense desnivells

arquitectónics

Segon. Instar la Generalitat Valenciana perqué acabe les obres del projecte de soterrament de les

vies del metro.

Tercer. Donar compte de la moció en el próxim butlletí municipal, així com en qualsevol deis

mitjans de comunicació públics»

Obert el torn d'intervencions es van produir les següents:

Peí grup Totes, Adrián Juste exposa el contingut de l'esmena que ha presentat a la moció de

Ciutadans. El text de 1'esmena és el següent:

"Segon. Instar la Generalitat Valenciana perqué acabe les obres del projecte de

soterrament de les vies del metro."

Peí grup C's, Tatiana Sanchis manifesta que el seu grup acceptará l'esmena perqué considera

que seria una gran solució per a part deis problemes que té aquest municipi i mai está altres una

nova reclamació encara que pareix que el problema del soterrament és una coa encara molt

llunyana.

Finalitzat el torn d'intervencions sobre l'esmena, el Pie ACORDA per unanimitat aprovar l'esmena

presentada peí portaveu del grup Totes.

Obert el torn d'intervencions sobre el dictamen de la comissió informativa a qué s'ha incorporat

l'esmena, es van produir les següents:

Peí grup C's, Tatiana Sanchis explica breument el contingut de la seua moció.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per unanimitat, ACORDA aprovar en els seus propis

termes la proposta anteriorment transcrita que ha sigut dictaminada per la Comissió Informativa

d'Urbanisme de 18 de febrer del 2016.

14. DESPATX EXTRAORDINARI.

No hi ha assumptes.

15. PRECS I PREGUNTES

Peí grup Totes, Adrián Juste formula les següents:

16. Encara que ja hi ha el Consell Agrari, hi ha algún pía per a millorar els accessos a l'Horta?

17. Quins plans de futur hi ha per a millorar el barrí de les 613 vivendes?

18. Quin pía d'emergéncia s'está posant en práctica per a les famíiies que serán desallotjades

próximament? S'ha fet alguna altra cosa a banda d'obrir una oficina de mediado

hipotecaria, que encara no está funcionant completament? Com van les negociacions amb

les entitats bancáries? S'ha fet ja la mesa de negociació on participarien els bañes i les

famíiies que serien desnonades?

19. Encara que s'están installant noves antenes, qué ha passat amb el servei de wifi

municipal? Com s'está desenvolupant aquesta qüestió?

20. Quan es va a aplicar "el regidor 22" que es va aprovar fa mesos? quin reglament es va a

utilitzar? com s'está desenvolupant aquest tema?



21. Fa uns anys es va aprovar un pía per a donar un 0,7% del pressupost a ONG.s'i

Associacions caritatives, com a part d'un pía d'ajuda al desenvolupament, quan es va a

posar en marxa? per qué está paralitzat?

22. Sobre les fiscalització deis contractes del 2012/2013, per qué no s'han donat els contractes

de I'IMCJB que son els que han vist que falten en l'informe del Síndic? qué representa acó

per a la Corporació local i com es pot solucionar?

23. El document que es va crear sobre el pacte de govern, parlava de la creació d'una

Comissió de Transparencia, quan es va a crear?

24. Han vist en la Comissió d'Hisenda que ni ha pendents de pagament mes de dos milions

d'euros junt amb mes de cent factures i aquesta és una qüestió que va augmentant cada

vegada que hi ha una execució trimestral, per qué acó és així? qué és el que acó suposa?

quan es van a pagar?

Pél grup EUPV, José Alberto López formula les següents:

1. Que s'han assabentat per la premsa que ens ha visitat l'alcalde de Valencia, Joan Ribo, se

li ha demanat la propietat del pati de les Sitges com es va acordar en una moció al principi

de la legislatura?

2. També s'han assabentat per la premsa que hi han hagut reunions sobre la proposta que es

va fer des d'EU sobre la "ruta de la seda", s'ha arribat a algún acord per a incorporar a

Burjassot que participe en els actes d'enguany?

Peí grup C's, El senyor David Sánchez formula les següents:

1. Que el mes passat li va preguntar al regidor de festes per les factures de les festes de

Nadal i han passat 30 dies sense que s'haja facilitat la informado a qué s'han destinat els

7.000 euros que se li van donar al regidor de festes en Nadal?

2. Respecte a les subvencions ais clubs esportius, han detectat que hi ha diversos que han

presentat documentació amb factures sense compulsar, nomines sense firmar i sense

document acreditatiu de pagament, per aixó pregunta al regidor d'esports per qué s'ha

permés acó?

3. Tant l'Ajuntament com I'IMCJB superen els 60 dies de període mitjá de pagament a

proveídors, per aixó pregunta al regidor d'hisenda qué es va a fer per a solucionar aquesta

situació?

4. Segons informes d'intervenció, l'Ajuntament no compleix l'objectiu d'estabilitat

pressupostaría ja que actualment hi ha un déficit de mes de 964.000 euros, a mes de la

morositat durant el 2015 que ascendeix ja a 2.300.000 euros i hi ha pendent d'aplicar en el

pressupost, o factures en el calaix, per un valor de 1.900.000 euros que fará davant

d'aquesta situació el regidor responsable de l'área d'Hisenda?

Peí grup PP, Sonia Casaus formula les següents:

1. Fa uns dies va haver-hi Consell Rector en I'IMCJB i els consta que fa temps que Tactual

director no está i entenen que les seues vacances han conclós, que situació es troba la

Direcció de l'lnstitut?

2. El seu grup va sol-licitar per registre d'entrada poder estar en la mesa de negociació, com a

convidats i sense vot i no se'ls ha dit res, per tant prega que se'ls responga.

3. Prega que se'ls facilite un llistat amb tots els expedients de contractació per a poder tindre

aqueixa informado al dia.

4. Prega que, respecte al tema de la fiscalització de contractes del 2012/2013, majors de

18.000 euros, es facilite copia de la Mista deis contractes de 2012, ja que segons informe

de novembre del director, no va haver-hi contractes en 2011, 2013 i 2014.



5. Ates que el seu grup té accés ais decrets de presidencia i vicepresidéncia de I'IMCJB deis

que es dona compte en cada Consell Rector, prega que s'aclarisca si és cert que no va

haver-hi en 2011 cap contráete de servéis de mes de 18.000 euros en l'lnstitut.

Respostes a alguns deis precs i preguntes que s'han formulat:

Per María Viu, vicepresidenta de I'IMCJB, respon a les següents:

A la pregunta número 1 formulada per Sonia Casaus. del qrup PP. respecte a la Direcció de

I'IMCJB, el director está actualment de vacances perqué és un funcionan que té molts anys de

servéis i els funcionarte teñen un régim especial, que desconeixia, que permet acumular una serie

de dies, així fins al 7 de marc estará de vacances.

L'alcalde manifesta que acó no és estrany, és igual amb qualsevol altre funcionan, és el que els

correspon per dies de vacances, per acumulació d'hores, etc.

Per Manuel Pérez, regidor de Festes, respon a les següents:

A la pregunta número 1 formulada per David Sánchez, del qrup Ciutadans. recorda que en el pie

anterior ja li va respondre a aquesta pregunta pero si vol li la passará per escrit.

A la pregunta número 2 formulada per David Sánchez, del qrup Ciutadans. cap técnic no I i ha

comunicat que hi naja hagut cap negligencia, pero si és així com diu li respondrá per escrit.

Per José Ruiz, regidor delegat d'Urbanisme, es respon a les següents:

A les preguntes número 3 i 4 formulades per David Sánchez, del orup Ciutadans. sobre Tarea

d'Hisenda, se li respondrá per escrit perqué tinga la documentació.

Per l'alcalde, es respon a les següents:

A la pregunta número 1 formulada per José Alberto López del qrup EUPV, respecte a la visita a

Burjassot de l'alcalde de Valencia, Joan Ribo, efectivament se li va demanar la propietat del

monument encara que va respondre que no seria possible, pero en qualsevol cas es continuará

insistint, no obstant es van plantejar línies de possible collaboració perqué amb altres institucions

es puga aconseguir financament per a una possible rehabilitado del monument.

Per Olga Camps, regidora delegada de Servéis Socials es respon a les següents:

A la pregunta número 3 formulada per Adrián Juste, del qrup Totes, dir-li que s'está treballant, des

de Servéis Socials, en el pía d'habitatge i per a evitar els desnonaments especialment a persones

necessitades o amb risc d'exclusió residencial. Que en breu es va a convocar el Consell Municipal

d'Habitatge en qué tindran cabuda els portaveus de tots els grups municipals de l'Ajuntament. Que

l'Oficina de mediado, amb el lletrat Osear, que és un especialista en la materia, está a pie

rendiment i funcionament i de fet ha vingut amb els técnics de servéis socials municipals a les

reunions que ja s'han mantingut amb les adreces d'algunes entitats bancáries de Burjassot, en

concret Bankia, i ha tingut molt bona acollida, en breu hi haurá reunions amb Javier Sánchez,

director del Banc de Santander, Sergio Torres director de Cajamar, Soraya Casat directora de

l'Obra Social La Caixa i amb el director de La Caixa, a mes afegir que aquest Ajuntament está

mantenint reunions amb el Deganat del Collegi de Registradors de Valencia i amb el de Notaris,

per a evitar que certs trámits a qué es veuen sotmesos aqüestes persones, es facen mes

accessibles.



! com que no hi ha altres assumptes a tractar, el presiden! alca la sessió, de la qual, com a

secretan certifique i firme junt amb l'alcalde.

Vist i plau

L'alca El secreta


